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ΑθΛηΤΙΚΟ νΟΜΟΣχΕΔΙΟ ΚΟνΤΟνη: 

Τώρα η διαβούλευση
Πότε θα κατατεθεί;
Πότε θα ψηφιστεί;

η σφαγή της
«βαστίλης»

▶ΣΕΛ. 3

• Παραπέμπονται σε δίκη για απιστία
και υπεξαίρεση 20 πρώην και νυν μέλη
του δ.σ. της εΠο για την περιβόητη υ-
πόθεση της «κάρτας υγείας». Αδύνατη
θεωρείται πλέον η κάθοδός των εμπλε-
κόμενων στις εκλογές του οκτωβρίου

▶ΣΕΛ. 22-23

• τι φέρεται να είπε η
Άνγκελα Μέρκελ για τον
τσίπρα σε ανεπίσημη συ-
νάντησή της με τρεις Έλ-
ληνες επιχειρηματίες που
λέγεται ότι την πίεσαν για
αλλαγές στα εργασιακά

Το ραντεβού 
του Βερολίνου 

AEK: ντέμης ο αντι-Μιλοβάνοβιτς; ΣΕΛ.

24

Τους στέλνει αδιάβαστους
ΕΠΟ: ΠΡΟΤΑΣη βΟΜβΑ ΤηΣ ΕΙΣΑγγΕΛΕωΣ ΕΥγ. ΚΥβΕΛΟΥ

ΣΕΛ.

21

Αθώοι οι
σύμβουλοι 
του ΤΑΙΠΕΔ
• Τυπική κλήση έλαβαν
τα κατηγορούμενα για υ-
πεξαίρεση μέλη του Τα-

μείου Αποκρατικοποιήσε-
ων, αφού από την ανακρι-
τική διαδικασία δεν διαπι-
στώθηκαν –όπως αναμε-
νόταν– ποινικές παραβά-
σεις κατά τη διαδικασία

πώλησης της ΟΠΑΠ Α.Ε.,
των 28 ακινήτων του Δη-

μοσίου και του ΙΒΜ
▶ΣΕΛ. 15
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�ΣΕΛ. 13

1 Την ανεξήγητη απόφαση αναβολής της υπόθεσης Siemens
προσπαθούν να «φορτώσουν» –χωρίς βεβαίως επιτυχία– στον
µόνιµο στόχο της κυβέρνησης, προϊστάµενο της Εισαγγελίας

Εφετών Ισίδωρο Ντογιάκο, ο οποίος µε σκληρή ανακοίνωσή του
κάνει λόγο για διαρροές «δήθεν» πολιτικών 
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1 Τυπική κλήση έλαβαν
τα κατηγορούµενα για υ-

πεξαίρεση µέλη του Ταµεί-
ου Αποκρατικοποιήσεων,
αφού από την ανακριτική
διαδικασία δεν διαπιστώ-
θηκαν –όπως αναµενό-

ταν– ποινικές παραβάσεις
κατά τη διαδικασία πώλη-
σης της ΟΠΑΠ Α.Ε., των

28 ακινήτων του ∆ηµοσί-
ου και του ΙΒΜ   �ΣΕΛ. 21

1 ∆ικαίωση της «Α» για την
«Κάρτα Υγείας» και τη µεγά-
λη απάτη των νυν και πρώην
στελεχών της Οµοσπονδίας
που παραπέµπονται σε δίκη
1 Κύκνειο άσµα για Γκιρτζί-
κη, η καµπάνα χτύπησε και
για τους Γκαγκάτση, Σαρρή
και Πιλάβιο  �ΣΕΛ. 22-23

1 Τι φέρεται να είπε η
Άνγκελα Μέρκελ για τον
Τσίπρα σε ανεπίσηµη συ-
νάντησή της µε τρεις Έλ-
ληνες επιχειρηµατίες που
λέγεται ότι την πίεσαν για
αλλαγές στα εργασιακά

Το ραντεβού 
του Βερολίνου 
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Ακονίζει 
τα μαχαίρια 
ο Μητσοτάκης…

• ΜονΑ-ζυγΑ κερδισΜενο το MΑξιΜου γιΑ τον
εκλογικο νοΜO: Αν δεν συγκεντρωθούν οι 200 ψήφοι, ο Αλ.

Τσίπρας θα δείξει ως υπαίτιο τον Κυριάκο
Μητσοτάκη, ενώ εκείνος θα έχει ικανοποιήσει
το κομματικό ακροατήριο του ΣΥΡΙΖΑ και 
ο νόμος του θα ισχύσει έτσι κι αλλιώς 
από τις μεθεπόμενες εκλογές ▶ΣΕΛ. 4-7

ΣΕΛ.

5

ΣΕΛ.

12-14

Mαθήματα επικοινωνίας
υψηλού IQ 
από τον ΣΥΡΙΖΑ
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Μ
ε τη συμπλήρωση ενός έτους από την επιβολή των capital controls –που θα αίρονταν σε 1, 3, 6 μήνες
αλλά είναι ακόμη εδώ–, τη διενέργεια του δημοψηφίσματος (όπου το «όχι» βαφτίστηκε «ναι») και την υ-
πογραφή της τρίτης επώδυνης μνημιονιακής συμφωνίας από τη συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, ο πρω-

θυπουργός Αλέξης Τσίπρας έδωσε το βράδυ της Πέμπτης μία εφ’ όλης της ύλης συνέντευξη στον Αλέξη Πα-
παχελά και τον ΣΚΑΪ. Ρωτήθηκε για πολλά ο κ. Τσίπρας, απάντησε σε λιγότερα, ενώ ακόμη πιο λίγα ήταν τα ση-
μεία που ξεχώρισαν. Το πρώτο εξ αυτών είναι η εύστοχη παρατήρηση του έμπειρου δημοσιογράφου, ότι ο πρω-
θυπουργός Τσίπρας του 2016 είναι ένας άλλος άνθρωπος από τον ηγέτη της αξιωματικής αντιπολίτευσης Τσίπρα
του 2014-2014, όταν βρισκόταν στο… χωλ της εξουσίας.

Ο πρόεδρος της κυβέρνησης και του ΣΥΡΙΖΑ δεν ε-
πιβεβαίωσε αλλά ούτε αρνήθηκε την επισήμανση, κα-
θώς παραδέχτηκε ότι έγινε πιο ρεαλιστής και πως στο
διάστημα των τελευταίων 18 μηνών που κρατά στα
χέρια του το τιμόνι της διακυβέρνησης συχνά-πυκνά
ήρθε στη δύσκολη θέση να πρέπει να διαλέξει μεταξύ
δύο κακών επιλογών και να πρέπει να αποφασίσει

να «αγοράσει» τη λιγότερο κακή. Και φάνηκε απ’ όσα ομολόγησε ότι είχε πολλά τέτοιου είδους διλήμματα: 
1 Να αλλάξει ή όχι τον Γιάνη Βαρουφάκη (τον οποίο… γείωσε ως και απαξιωτικά λέγοντας ότι ο πρώην υ-

πουργός του «λέει τόσα πολλά που δεν μπορώ να τον παρακολουθήσω»), δικαιολογούμενος ότι αν τον καρατομούσε
θα έδινε μήνυμα υποχώρησης στους δανειστές. 

1 Να αποδεχθεί τις ιδιωτικές επενδύσεις που κάποτε πολεμούσε (Ελληνικό, αεροδρόμια, ΟΛΠ-Cosco κ.λπ.),
γιατί αυτή είναι η νέα Αριστερή πολιτική που θα φέρει ΑΜΕΣΑ νέες θέσεις εργασίας.

1 Κυρίως να αποδεχτεί ένα 3ο μνημόνιο που χωρίς αυτό δεν θα χρηματοδοτείτο η ελληνική οικονομία (αντί
να σκίσει τα δύο πρώτα μνημόνια όπως υποσχόταν προεκλογικά).

Κάπου εκεί είπε χαμογελώντας ότι νιώθει σαν τενίστας που αποκρούει συνέχεια μπαλάκια. Είναι αλήθεια ότι
σε μια χώρα με τόσα δομικά προβλήματα και χρόνιες πολιτικές, οικονομικές και κοινωνικές στρεβλώσεις, τα
«μπαλάκια» θα ήταν αναπόφευκτα για οποιονδήποτε πρωθυπουργό. Ωστόσο, ο κ. Τσίπρας οφείλει να παραδε-
χτεί –έστω και αν το κάνει κρυφίως στον καθρέφτη του– ότι πολλά από τα μπαλάκια του τένις που εννοεί έρχονται
κατά πάνω του επειδή αυτός και το κόμμα του γι’ αρκετό καιρό τα χτυπούσαν με δύναμη προς τον τοίχο και αυτά
τώρα επιστρέφουν πάνω τους.

Πιθανολογούμε ότι αν αυτή την ώριμη και ρεαλιστική άλλη Αριστερά που σήμερα περιγράφει την είχε φλερ-
τάρει τα χρόνια που καθόταν στα έδρανα της αντιπολίτευσης, σήμερα δεν θα είχε ουδείς να τον κατηγορήσει
για τίποτα. Και μια και ο λόγος για μπαλάκια, ας θυμηθεί και τον άλλοτε Αμερικανό πρόεδρο Τζέραλντ Φορντ,
που σε μία έκρηξη αυτοσαρκασμού είπε κάποτε ότι «καταλαβαίνω ότι βελτιώνομαι στο γκολφ επειδή χτυπάω λιγότερους
θεατές». 

Δεν ξέρουμε αν ο Αλέξης Τσίπρας βελτίωσε την τεχνική του στο τένις απ’  όταν έγινε πρωθυπουργός, αλλά αν
κρίνουμε από τους… χτυπημένους (βλ. ΕΝΦΙΑ, περικοπές επικουρικών κ.λπ.) φορολογούμενους, θέλει δου-
λίτσα ακόμη…

O τενίστας 
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• Ακριβώς 8 μήνες μετά από το προηγούμενο χτύπημα, η Γαλλία βιώνει
και πάλι την τρομοκρατία και η παγκόσμια κοινή γνώμη παρακολουθεί σαστισμένη
μετρώντας νεκρούς

Σε επιφυλακή τρόμου… 
Πολεμιστής του ΙΚ ή απλά έ-
νας τρελός; Στην Ευρώπη και
μόνο στο άκουσμα της είδη-
σης για το αιματοκύλησμα στη
Νίκαια της Γαλλίας, το μυαλό
όλων κατέληξε στο συμπέρα-
σμα ότι από πίσω βρίσκεται το
ISIS. Τα παραδείγματα του
πρόσφατου παρελθόντος άλ-
λωστε είναι ακόμα ζωντανά...  

Του Θεοδόση Παπανδρέου

Α
ν το ίδιο είχε συμβεί στις
ΗΠΑ, το πιθανότερο είναι
πως θα γινόταν λόγος για
έναν παράφρωνα. Το γε-
γονός όμως πως μετράμε

δεκάδες νεκρούς (ο αριθμός αυξάνει
συνέχεια), κάνει ξεκάθαρο πως πρό-
κειται για τρομοκρατική πράξη. Ενός
Γάλλου κατά της Γαλλίας και κατ’ επέ-
κταση κατά της Ευρώπης. Μιας Ευρώ-
πης που αρνείται να αντιμετωπίσει τα
πραγματικά της προβλήματα.  

Οχτώ ακριβώς μήνες μετά, η Γαλλία
βιώνει και πάλι την τρομοκρατία και η
παγκόσμια κοινή γνώμη παρακολου-
θεί σαστισμένη μετρώντας νεκρούς.
202 άνθρωποι τραυματίστηκαν - από
αυτούς 25 διατηρούνται στη ζωή με μη-
χανική υποστήριξη, 52 σε κρίσιμη κα-
τάσταση (σ.σ. πληροφορίες την ώρα
που γράφονταν αυτές οι αράδες). Η κα-
λοκαιρινή εορταστική (εθνική εορτή)
νύχτα της Πέμπτης πνίγηκε στο αίμα.
Ένα φορτηγό και μια τρελή πορεία ή-
ταν αρκετή. Και η πτώση της Βαστίλης
απέκτησε άλλο νόημα.

Γνώριζε πού θα χτυπήσει 
Η Κυανή Ακτή είναι η δεύτερη πιο πο-
λυσύχναστη περιοχή μετά το Παρίσι,
που φιλοξενεί 18 εκατ. τουρίστες το

χρόνο και πολλά σκάφη, καθώς διαθέ-
τει τη μεγαλύτερη μαρίνα της Μεσογεί-
ου. Και ο δράστης γνώριζε πολύ καλά
που θα χτυπήσει. Και πότε.

«Είδα τα σώματα να πέφτουν σαν τις
κορίνες του μπόουλινγκ στο πέρασμά του»,
περιέγραψε στην εφημερίδα Nice-
Matin ένας συντάκτης της, ο οποίος υ-
πήρξε αυτόπτης μάρτυρας της επίθε-
σης, σύμφωνα με το ΑΜΠΕ.

Ο δημοσιογράφος Νταμιάν Αλμάν
αφηγείται πως όλα πήγαιναν καλά, η
βραδιά ήταν καλή, το ίδιο και η ατμό-
σφαιρα, το θέαμα των πυροτεχνημά-
των μάλλον καλό, τα πιτσιρίκια πετού-
σαν βότσαλα στο νερό, μέχρι που τα
πυροτεχνήματα τελείωσαν και από μα-
κριά ακούστηκαν θόρυβος και φωνές.
«Κλάσματα του δευτερολέπτου αργότερα,
ένα τεράστιο λευκό φορτηγό έπεφτε με τρε-
λή ταχύτητα πάνω στους ανθρώπους, κά-
νοντας μάλιστα στροφές για να θερίσει ό-
σο το δυνατόν περισσότερους», λέει στη
Nice-Matin.

«Αυτό το φορτηγό του θανάτου πέρασε
μερικά μετρα από μένα και δεν το συνει-
δητοποίησα. Είδα τα σώματα να πέφτουν
σαν τις κορίνες του μπόουλινγκ στο πέρα-
σμά του. Άκουσα θορύβους, ουρλιαχτά
που δεν θα ξεχάσω ποτέ. Ήμουν αποσβο-

λωμένος. Δεν κουνήθηκα. Ακολούθησα
αυτό το φέρετρο με τα μάτια. Γύρω μου ε-
πικρατούσε πανικός. Άνθρωποι έτρεχαν,
φώναζαν, έκλαιγαν. Τότε συνήλθα. Και έ-
τρεξα μαζί τους».

Ο Αλμάν βρήκε καταφύγιο σ’ ένα ε-
στιατόριο μαζί με πολλούς άλλους, ό-
μως ήθελε να μάθει τι είχε συμβεί και
γρήγορα βγήκε και πάλι. «Η Προμενάντ
ήταν έρημη. Κανένας θόρυβος. Καμιά σει-
ρήνα. Κανένα αυτοκίνητο. Επέστρεψα στο
σημείο απ’ όπου είχε περάσει το φορτη-
γό. Διασταυρώθηκα με τον Ρεμόν. “Υπάρ-
χουν παντού νεκροί”, μου ψιθύρισε δα-
κρυσμένος».

«Είχε δίκιο. Ακριβώς πίσω του, άψυχα
πτώματα κάθε πέντε μέτρα, ανθρώπινα μέ-
λη... Αίμα. Βογγητά. Αυτοί που νοικιάζουν
τις ομπρέλες στην παραλία ήταν οι πρώ-
τοι που έτρεξαν. Έφεραν νερό για τους
τραυματίες και πετσέτες τις οποίες απέθε-
ταν εκεί όπου δεν υπήρχε πια ελπίδα. Ε-
κείνη τη στιγμή λιγοψύχησα. Ήθελα να
βοηθήσω, να κάνω κάτι... Όμως δεν τα κα-
τάφερα. Ένα δεύτερο κύμα πανικού με ξα-
νάφερε στο εστιατόριο. Επιστρέφει! Επι-
στρέφει!. Ήταν λάθος. Το φορτηγό-φονιάς
είχε τελειώσει την κούρσα του δεκάδες μέ-
τρα μακρύτερα, διάτρητο από σφαίρες.
Δεν άκουσα κανέναν πυροβολισμό. Μόνο

κραυγές. Και τώρα κλάματα. Μόνο κλάμα-
τα».

Μοναχικός και σιωπηλός… 
Ο δράστης Μοχάμεντ Λαχουαγέτζ
Μπουχλέλ, ηλικίας 31 ετών, ήταν κά-
τοικος της Νίκαιας με διπλή Γαλλο-Τυ-
νησιακή υπηκοότητα και ήταν γνωστός
στις αστυνομικές Αρχές για συμμετοχή
σε ληστείες και για βίαιη συμπεριφο-
ρά.

Γείτονές του τον περιέγραψαν ως μο-
ναχικό και σιωπηλό. Ο άνδρας ανέβαι-
νε πάντα στο διαμέρισμά του με το πο-
δήλατό του και στάθμευε σε κοντινή α-
πόσταση ένα φορτηγάκι που χρησιμο-
ποιούσε στη δουλειά του. 

Άλλοι γείτονες είπαν ότι ο φερόμε-
νος ως δράστης  δεν επέστρεφε  το χαι-
ρετισμό, ενώ ένας ένοικος  του ισογεί-
ου είπε ότι ο ύποπτος ήταν ένας  «όμορ-
φος άντρας που καλοκοίταζε τις κόρες του
πάρα πολύ».

Πρόκειται για το τρίτο κατά σειρά
χτύπημα στη Γαλλία μετά το Μπατακλάν
και το Σαρλί Εμπνό. Σύμφωνα με το
CNN, η επίθεση της Νίκαιας είναι η πιο
πολύνεκρη που έγινε ποτέ από έναν
μόνο άντρα στη Δύση. Η πιο αιματηρή
επίθεση του είδους ήταν του Άντερς
Μπρέιβικ, με 77 θύματα, στις 22 Ιου-
λίου του 2011, στη Νορβηγία.

Αύξηση των ελέγχων
Οι βελγικές αρχές θα «προσαρμόσουν»
τα μέτρα ασφαλείας τους, διατηρώντας
το επίπεδο 3, κυρίως στις εκδηλώσεις
που διοργανώνονται με την ευκαιρία
της εθνικής γιορτής της 21ης Ιουλίου,
οι οποίες θα πραγματοποιηθούν κανο-
νικά, δήλωσε ο πρωθυπουργός Σαρλ
Μισέλ. Η Γερμανία μετά την Ιταλία,
προανήγγειλε αύξηση των ελέγχων στα
σύνορα με τη Γαλλία. Η ομοσπονδιακή
αστυνομία της Γερμανίας ανακοίνωσε:
«Σε συνεργασία με τις γαλλικές αρχές α-
σφαλείας, η ομοσπονδιακή αστυνομία ε-
ντείνει τους ελέγχους στα σύνορα με τη
Γαλλία».

Η βρετανική αστυνομία θα επανεξε-
τάσει τα μέτρα ασφαλείας που τίθενται
σε ισχύ κατά τις μαζικές συγκεντρώσεις
κι εκδηλώσεις την επόμενη εβδομάδα,
μετά την επίθεση που συγκλόνισε τη
Νίκαια της Γαλλίας, γνωστοποίησε μια
εκπρόσωπος Τύπου της πρωθυπουρ-
γού Τερέζα Μέι. 


«ΕΙΔΑ ΤΑ ΣΩΜΑΤΑ ΝΑ ΠΕΦΤΟΥΝ ΣΑΝ ΤΙΣ
ΚΟΡΙΝΕΣ ΤΟΥ ΜΠΟΟΥΛΙΝΓΚ ΣΤΟ ΠΕΡΑ-

ΣΜΑ ΤΟΥ», ΠΕΡΙΕΓΡΑΨΕ ΣΤΗΝ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ
NICE-MATIN ΕΝΑΣ ΣΥΝΤΑΚΤΗΣ ΤΗΣ, Ο ΟΠΟΙ-
ΟΣ ΥΠΗΡΞΕ ΑΥΤΟΠΤΗΣ ΜΑΡΤΥΡΑΣ ΤΗΣ ΕΠΙ-
ΘΕΣΗΣ
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Ρεπορτάζ: 
Θεοδόσης Παπανδρέου

Ε
ίτε κερδίσει είτε χάσει
στο θέμα του εκλογικού
νόμου, η κυβέρνηση
και πάλι κερδισμένη θα
είναι. Το γιατί γίνεται

εύκολα αντιληπτό αν εξετάσει κα-
νείς τη διαδρομή μέχρι το αποτέ-
λεσμα.

Φυσικά και ο Αλέξης Τσίπρας
θα επιθυμούσε να υπερψηφιστεί
από τους πολυπόθητους 200 βου-
λευτές. Αυτό θα τον ισχυροποιού-
σε ειδικά εν όψει της φθινοπωρι-
νής αξιολόγησης. Αν εκείνος εξα-
ναγκαζόταν σε παραίτηση και η
χώρα οδηγείτο σε εκλογές με το
νέο εκλογικό σύστημα, τότε η ακυ-
βερνησία θα ήταν το πιθανότερο
σενάριο. 

Και αυτό δεν το επιθυμούν ούτε
οι δανειστές. Επιπλέον θα έδειχνε
πως με τους κατάλληλους χειρι-
σμούς όλα είναι εφικτά.

Αν πάλι χάσει, τότε θα στοχο-
ποιήσει την αντιπολίτευση, περισ-
σότερο τη Νέα Δημοκρατία και λι-
γότερο το ΠΑΣΟΚ και το Ποτάμι.
Ειδικά στην περίπτωση του κόμ-
ματος της αξιωματικής αντιπολί-

τευσης θυμίζουμε ότι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης έχει δηλώσει πως α-
κόμα και αν περάσει ο νόμος, εκεί-
νος θα τον ξαναλλάξει. Ο Αλ. Τσί-
πρας θα επιχειρήσει να δείξει πως
«το παλιό», κατά την προσφιλή του
ορολογία, δεν θέλει να αλλάξει τί-
ποτα. Εκείνος θα έχει ικανοποιή-
σει το κομματικό ακροατήριο, ο
νόμος και πάλι θα έχει περάσει έ-
στω και αν θα ισχύσει από τις με-
θεπόμενες εκλογές και όλα θα εί-
ναι μια χαρά.

Μεταγραφή βουλευτών;
Προς ώρας το βάρος έχει ριχθεί σε
συζητήσεις και διαπραγματεύσεις,
ώστε αν καταστεί εφικτό να επιτευ-
χθεί ακόμα και... μεταγραφή βου-
λευτών. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, έχουν γίνει συναντήσεις ακό-
μα και με βουλευτές κομμάτων της
αντιπολίτευσης οι οποίοι υπό ό-
ρους θα αποχωρούσαν από το
κομματικό μαντρί για έναν πιο α-
σφαλή προορισμό. Πρώτος στό-
χος είναι οι εκλεγμένοι με το ΠΑ-

ΣΟΚ και το Ποτάμι, οι οποίοι βλέ-
πουν το πολιτικό μέλλον των κομ-
ματικών τους σχηματισμών σκο-
τεινό και αντιλαμβάνονται πως έ-
να πιο αναλογικό σύστημα θα εξα-
σφάλιζε την επιβίωσή τους καθώς
ακόμα και με μικρότερο ποσοστό
τότε τα κόμματά τους θα εξέλεγαν
αρκετούς εκπροσώπους.

Τα ραντεβού έχουν πυκνώσει
την τελευταία εβδομάδα και το πε-
ριβάλλον του Μεγάρου Μαξίμου
προσπαθεί να πείσει ότι όλα βαί-
νουν καλώς. «Εμείς κάνουμε το κα-
θήκον μας... Εάν δεν ψηφιστεί ο νέος
εκλογικός νόμος θα πάρουμε τις 50 έ-
δρες, γιατί εμείς θα τις πάρουμε», ξε-
καθάρισε ο πρωθυπουργός σε συ-
νέντευξή του.

Ο Αλ. Τσίπρας με στόχο πάντα
τους 200 άφησε ανοιχτό και το εν-
δεχόμενο μείωσης του πλαφόν 3%
για είσοδο των κομμάτων στη Βου-
λή, αλλά και το ενδεχόμενο να δο-
θεί δικαίωμα ψήφου στους ομογε-
νείς.

Απευθυνόμενος σε Ποτάμι, και
κυρίως ΠΑΣΟΚ, ο Αλ. Τσίπρας
είπε ότι «η ψήφιση του εκλογικού νό-
μου είναι ιστορική πρόκληση». «Σε λί-
γο καιρό κανείς δεν θα θυμάται πώς
σκεφτόταν η Φώφη, αλλά τι έκανε. Η
στάση τους είναι αδικαιολόγητη, η α-
ναλογική τους βάζει στο πολιτικό σύ-
στημα», δήλωσε χαρακτηριστικά
συμπληρώνοντας πως «θέλουμε να
πείσουμε τα κόμματα του δημοκρατι-
κού χώρου. Αν δεν ψηφίσουν θα είναι
ιστορικός αυτοχειριασμός και δημο-
κρατικό ατόπημα. Το ίδιο λάθος έκανε
η Αριστερά το 1989».

«Δεν κάνουμε μικροϋπολογι-
σμούς... Πάμε με τον κοινό παρονο-
μαστή των συζητήσεων που κάναμε με
τα άλλα κόμματα, κατάργηση μπόνους
και ψήφο στα 17. Συζητάμε και τα α-
νοιχτά θέματα όπως οι ομογενείς. Δεν
έχουμε δογματική προσέγγιση για το
κατώφλι», εξήγησε.

Για το 3% παρατηρεί ότι «στην
Ελλάδα δεν υπήρχε πάντοτε κατώφλι.
Ο Κύρκος, ο Στεφανόπουλος, ο Κων-
σταντίνος Μητσοτάκης εξελέγησαν
βουλευτές με πολύ χαμηλό ποσοστό.
Αν συμφωνούσαν και άλλοι, μπορεί
να το καταργούσαμε. Αλλά δεν θεω-
ρώ πιθανόν να αλλάξει».

• ΜονΑ-ΖΥγΑ ΚεΡδΙΣΜενο το MΑξΙΜοΥ γΙΑ τον εΚλογΙΚο νοΜO: 
Αν δεν συγκεντρωθούν οι 200 ψήφοι, ο Αλ. Τσίπρας θα δείξει ως υπαίτιο τον Κυριάκο
Μητσοτάκη, ενώ εκείνος θα έχει ικανοποιήσει το κομματικό ακροατήριο
του ΣΥΡΙΖΑ και ο νόμος του θα ισχύσει έτσι κι αλλιώς από τις μεθεπόμενες εκλογές

Mαθήματα
επικοινωνίας
υψηλού IQ 
από τον ΣΥΡΙΖΑ

Ειδικά για το 3% η κυβέρνηση είχε αποσαφηνίσει τη θέση της διά του Τέρενς Κουίκ. «Το θέμα του ο-
ρίου δεν έχει να κάνει με πόσα κόμματα θα μπουν ή όχι στη Βουλή, αλλά με τα εθνικά γνωστά θέματα.
Τα αυτονόητα», ανέφερε ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ και μέ-

λος του Εθνικού Συμβουλίου των Ανεξάρτητων Ελλήνων, σε συνέντευξή του
ερωτηθείς σχετικά με το θέμα του ορίου εισδοχής στη Βουλή. Εξειδικεύο-
ντας, ο κ. Κουίκ σημείωσε πως στην περιοχή της Θράκης «το όριο ασφαλείας
είναι αναμφίβολα το 2,5%. Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες έχουμε ζητήσει το 3%, αλλά
επαναλαμβάνω ότι το “όριο ασφαλείας” είναι το 2,5%. Το έχω συζητήσει με αν-
θρώπους του πολιτικού πεδίου, που ξέρουν τα πράγματα. Το συζητούσα πρό-
σφατα και με τον κ. Φώτη Κουβέλη. Ήθελα να πάρω την άποψή του. Το κουβέ-
ντιασα σε μία τυχαία συνάντηση και με βουλευτή του ΚΚΕ». Και προσέθεσε ο κ.
Κουίκ: «Για εμάς και ως κυβέρνηση και ως ΑΝ.ΕΛ., το θέμα του ορίου δεν μπαίνει
σε επίπεδο “δούναι και λαβείν” με τα κόμματα της αντιπολίτευσης».

Επεξηγήσεις από τον Τέρενς Κουίκ  

Συναντήσεις, παρασκηνιακές πιέσεις και πολιτικές υποχωρήσεις σκιαγραφούν την τα-
κτική της κυβέρνησης για τον πολυπόθητο στόχο: την ψήφιση του εκλογικού νόμου. Και
το αποτέλεσμα να κρίνεται στον τερματισμό. Με τη διαφορά ότι στο Μέγαρο Μαξίμου
δεν ενδιαφέρονται ιδιαιτέρως για το αποτέλεσμα όσο για τη… διαδρομή!
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• Πληροφορίες της «Α» θέλουν πριν από λίγες εβδομάδες να
πραγματοποιήθηκε ανεπίσημη συνάντηση στο Βερολίνο μεταξύ της
Άνγκελα Μέρκελ και τριών Ελλήνων επιχειρηματιών και βιομηχάνων

Το μακρύ δύσκολο καλοκαίρι
του Αλέξη Τσίπρα θα κριθεί το
φθινόπωρο μαζί με την αξιο-
λόγηση και τα εργασιακά. Η έ-
κβαση των συζητήσεων θα
δείξει και το μέλλον του πρω-
θυπουργού. Εκείνος όμως πε-
ριμένει έχοντας έναν κρυμμέ-
νο άσο στο μανίκι του. Κανείς
όμως δεν μπορεί να του εξα-
σφαλίσει πως θα έχει αποτέ-
λεσμα.

Ρεπορτάζ: Θεοδόσης Παπανδρέου

«Δ
εν μας ενδιαφέρει τι λέ-
ει το ΔΝΤ. Η συμφωνία
που έχουμε υπογράψει
έχει όρους», ξεκαθαρί-
ζουν κυβερνητικά

στελέχη όταν ερωτώνται για την αξιο-
λόγηση του φθινοπώρου και τη στάση
του ταμείου. Μάλιστα εμφανίζονται κά-
θετα σε αυτό. «Το βέλτιστον είπαμε και ό-
χι το χείριστον», διευκρινίζουν, και πρέ-
πει ο συνομιλητής τους να ανατρέξει
στη συμφωνία για να καταλάβει τι εν-
νοούν.

Η συμφωνία, λοιπόν, του τρίτου
μνημονίου στο θέμα των εργασιακών
ορίζει ξεκάθαρα πως για την Ελλάδα θα
αξιοποιηθεί το βέλτιστο σύστημα ευ-
ρωπαϊκής χώρας. Τι σημαίνει όμως
πρακτικά αυτό; Και ποιος θα καθορί-
σει ποιο είναι το βέλτιστο; Και υπέρ τί-
νος;

Αυτόν τον γρίφο καλούνται να λύ-
σουν στο Μαξίμου, γνωρίζοντας πως
έχουν ξεμείνει από συμμάχους. Η Ιτα-
λία αντιμετωπίζει τα δικά της προβλή-
ματα, το ίδιο και η Πορτογαλία η οποία
εν τέλει και κρίνοντας εκ του αποτελέ-
σματος ουδέποτε βγήκε από το μνημό-
νιο. Προβλήματα και στη Γαλλία, ενώ
η Ισπανία παραπαίει στην ακυβερνη-
σία.

Το μόνο που είναι ξεκάθαρο για την
κυβέρνηση είναι πως δεν μπορούν να
περάσουν μέτρα για μειώσεις μισθών
ή για ομαδικές απολύσεις. 

«Τέτοια μέτρα δεν θα έχουν την υπο-
γραφή του Αλέξη Τσίπρα. Αν κάποιος τα
υποστηρίζει να αναλάβει την ευθύνη και
να τα υπογράψει», σχολιάζεται χαρακτη-
ριστικά επιτρέποντας ερμηνείες για τη
στάση που θα τηρήσει ο πρωθυπουρ-
γός.

«Θα παραιτηθεί;» ερωτήθηκε στενός
του συνεργάτης που εξέφρασε την πα-
ραπάνω άποψη. «Θα το παλέψουμε μέ-
χρι τέλος, αλλά η Aριστερά δεν θα λερώ-
σει τα χέρια της με τέτοια μέτρα» σημείω-
σε δίνοντας τροφή στα σενάρια για
κάλπες.

Σε συνέντευξή του ο υπουργός Ερ-
γασίας, Γιώργος Κατρούγκαλος, υ-
ποστήριξε ότι «θα απομονωθεί το ΔΝΤ
ως ακραίος παίκτης στις διαπραγματεύ-
σεις, γιατί δεν διανοούμαι ότι η Ευρωπαϊ-
κή Επιτροπή θα στηρίξει κάτι που όλοι οι
κοινωνικοί εταίροι και φαντάζομαι όλα τα
πολιτικά κόμματα στην Ελλάδα απορρί-
πτουν».

Αντίθετοι ακόμη και 
οι κοινωνικοί εταίροι 
Ακόμα και οι κοινωνικοί εταίροι δη-
λώνουν αντίθετοι στο ενδεχόμενο αλ-
λαγών του νόμου των ομαδικών απο-

λύσεων. Ο πρόεδρος του ΣΕΒ, Θεό-
δωρος Φέσσας, με μια δήλωση που ε-
πιδέχεται ερμηνειών τόνισε ότι «οι ο-
μαδικές απολύσεις είναι ένα δυσάρεστο
μέτρο που θα πρέπει να εφαρμόζεται με ι-

διαίτερη μέριμνα και μόνο σε έκτακτες πε-
ριπτώσεις διάσωσης, συγχώνευσης ή ανα-
διάρθρωσης επιχειρήσεων».

Όλα αυτά ενώ τη Δευτέρα αναμένε-
ται στην Ελλάδα ο Πιέρ Μοσκοβισί,
ο οποίος σε συνέντευξή του ζητά την ε-
πίσπευση υλοποίησης των προαπαι-
τουμένων για τη δεύτερη υποδόση και
την έγκαιρη ολοκλήρωση της δεύτερης
αξιολόγησης. Ο επίτροπος Οικονομι-
κών Υποθέσεων της Ε.Ε. έκανε αναφο-
ρά και στο αγκάθι του ΔΝΤ, εκφράζο-
ντας αισιοδοξία για την παραμονή του
στην Ελλάδα με τρίτο πρόγραμμα. Θυ-
μίζεται ότι λίγες ημέρες πριν η Κριστίν
Λαγκάρντ είχε ομολογήσει την αποτυ-
χία του Ταμείου στη χώρα μας, επικαι-
ροποιώντας σενάριο σύμφωνα με το ο-
ποίο το ΔΝΤ δεν θα παραμείνει στο
πρόγραμμα αλλά θα συμβάλει μόνο σε
συμβουλευτικό ρόλο. Ένα σενάριο που
όμως σκοντάφτει στον Βόλφγκανγκ
Σόιμπλε.

«Πρέπει να συνεχίσουμε να είμαστε αυ-
στηροί και πειθαρχημένοι. Κατά περίπτω-
ση, εξακολουθούμε να κάνουμε συστάσεις
που δεν είναι ευχάριστες για τους πολίτες,
επειδή είναι σκληρές», σημείωσε συγκε-
κριμένα η Κρ. Λαγκάρντ, αλλά πρό-
σθεσε πως «θα ήθελα το ΔΝΤ να έχει αν-
θρώπινο πρόσωπο». Επί της ουσίας, η
τοποθέτηση αυτή της κας Λαγκάρντ α-
ποτελεί προάγγελο για την άτεγκτη στά-
ση που αναμένεται να τηρήσει το ΔΝΤ
στη διαπραγμάτευση για τις αλλαγές
στην ελληνική αγορά εργασίας. Κι αυτή
ακριβώς η εμμονή είναι που ίσως να
δείξει τον δρόμο για την έξοδο του
ΔΝΤ από τη συμφωνία.

Το πρόβλημα για την κυβέρνηση εί-
ναι πως, ενώ από τη μία δεν θέλει το
ΔΝΤ για τα εργασιακά, καίγεται για την
παραμονή του με αφορμή το θέμα του
χρέους καθώς είναι και ο υπέρμαχος
της απομείωσής του, σε αντίθεση με
τους Ευρωπαίους εταίρους.

Τρόικα εσωτερικού 
στα εργασιακά 
«βλέπει» το Μαξίμου

Η συνάντηση στο Βερολίνο 
Προς το παρόν στην κυβέρνηση δουλεύουν με δύο στόχους: καταρχήν να αποκαλύψουν
την τρόικα εσωτερικού, η οποία τροφοδοτεί με πληροφορίες τους θεσμούς ενώ πιέζει
και για ακραία μέτρα, και αφετέρου για τη συγκρότηση ενός ενιαίου μετώπου που θα δε-
σμεύσει και τα κόμματα της αντιπολίτευσης αλλά και κοινωνικούς φορείς στις απαιτήσεις
για τα εργασιακά.

Όσον αφορά την τρόικα εσωτερικού, την κυβέρνηση δεν την απασχολεί τόσο η στάση
κομμάτων της αντιπολίτευσης, καθώς όπως σχολιάζουν είναι γνωστή η θέση τους. Εκεί-
νο που προβληματίζει είναι πως κινούνται επιχειρηματικά συμφέροντα τα οποία προ-
σπαθούν να επιβάλουν τις θέσεις τους. Μάλιστα, πληροφορίες της «Α» θέλουν πριν από
λίγες εβδομάδες να πραγματοποιήθηκε ανεπίσημη συνάντηση στο Βερολίνο μεταξύ της
Άνγκελα Μέρκελ και τριών Ελλήνων επιχειρηματιών και βιομηχάνων. Μεσολαβητής υ-
πήρξε Έλληνας ομογενής ο οποίος διατηρεί προσωπικές σχέσεις με την καγκελάριο. Σε
αυτήν τη συνάντηση οι τρεις Έλληνες επεχείρησαν να βάλουν κατά του Αλέξη Τσίπρα
αλλά και να «περάσουν» τις δικές τους προτάσεις. Η απάντηση της καγκελαρίου όμως δεν
επέτρεψε να συνεχίσουν. «Ο Έλληνας πρωθυπουργός τηρεί μέχρι κεραίας τα όσα έχει συμ-
φωνήσει και κάνει εξαιρετική δουλειά», φέρεται να υποστήριξε.
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• Οι αλλαγές που φέρεται να σχεδιάζει ο πρωθυπουργός θυμίζουν
στους παλαιότερους τις αρμοδιότητες που προέβλεπε για τον Πρόεδρο της
Δημοκρατίας το Σύνταγμα του 1975
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Μπορεί ο Αλέξης Τσίπρας
να μην έχει καταφέρει στο
οικονομικό πεδίο να αφή-
σει το αποτύπωμά του –
τουλάχιστον όπως αυτός
θα ήθελε–, ωστόσο ο πρω-
θυπουργός τόσο με τις αλ-
λαγές στον εκλογικό νόμο,
όσο και με τη συνταγματι-
κή αναθεώρηση επιθυμεί
να ανακατέψει για τα κα-
λά την... τράπουλα στην
πολιτική ζωή του τόπου. 

Ρεπορτάζ: 
Κώστας Παπαδόπουλος

Η
κορυφαία, για πολ-
λούς, αλλαγή που
σχεδιάζει η ηγετική
ομάδα του Μεγάρου
Μαξίμου είναι αυτή

των αρμοδιοτήτων του Προέδρου
της Δημοκρατίας, ξυπνώντας
στους παλαιότερους μνήμες από το
Σύνταγμα του 1975. Ο Αλέξης
Τσίπρας, βέβαια, δεν σχεδιάζει να
δώσει εκ νέου στον ΠτΔ τη δυνα-
τότητα να διαλύει τη Βουλή και να
προκηρύσσει εκλογές εάν διαπι-
στώσει δυσαρμονία κυβέρνησης -
λαού, προσανατολίζεται όμως στο
να «κυρώνει» και όχι απλώς να
προσυπογράφει και να δημοσιεύει
τους νόμους. Κάτι που αυτομάτως
αποτελεί αναβάθμιση του ανώτα-

του πολιτειακού άρχοντα, με τον
θεσμό να έχει χαρακτηριστεί έως
και «διακοσμητικός» ιδιαίτερα κα-
τά τα χρόνια της οικονομικής κρί-
σης που έσπασε το «ταμπού» της
αμφισβήτησης του θεσμού. Σε
συνδυασμό δε με τις εισηγήσεις
που έχει στα χέρια του ο πρωθυ-
πουργός για εκλογή απευθείας α-

πό τον λαό και όχι από την Ολομέ-
λεια της Βουλής, εύλογα αντιλαμ-
βάνεται κανείς ότι το κέντρο βάρος
του πολιτικού συστήματος μετακι-
νείται προς το Προεδρικό Μέγαρο.

Με βάση το Σύνταγμα του 1975
που φαίνεται πως έχει στο μυαλό
του ο κ. Τσίπρας, αλλά και ο κ.
Κατρούγκαλος που ως συνταγμα-
τολόγος έχει καίριο ρόλο στη δια-

μόρφωση των κυβερνητικών προ-
τάσεων, θα δύναται ακόμη και να
αναπέμψει νόμους σε περίπτωση
διαφωνίας. Το ίδιο Σύνταγμα έδινε
στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας τη
δυνατότητα ουσιαστικής παρέμβα-
σης στα τεκταινόμενα, μέσω διαγ-
γελμάτων προς τον ελληνικό λαό,
καθώς επίσης και τη διεξαγωγή
δημοψηφίσματος για μείζονα εθνι-
κής σημασίας θέματα. Ιδιαίτερο
ενδιαφέρον θα έχει να δούμε, εάν

στο πλαίσιο των διευρυμένων αρ-
μοδιοτήτων, ο πρωθυπουργός θα
δώσει ξανά στον ανώτατο πολιτει-
ακό άρχοντα τη δυνατότητα να δί-
νει εντολή σχηματισμού κυβέρνη-
σης σε πρόσωπο που ο ίδιος κρί-
νει ως κατάλληλο (σ.σ. και εκτιμά
ότι μπορεί να πάρει ψήφο εμπι-
στοσύνης από την Ολομέλεια της
Βουλής) εάν και εφόσον προκύψει
στην πράξη αδυναμία σχηματι-
σμού κυβέρνησης.

Εδώ αξίζει να θυμίσουμε πως
μετά τη συνταγματική αναθεώρηση
του 1986, οι αρμοδιότητες του
Προέδρου της Δημοκρατίας είναι
πολύ περιορισμένες, μη επιτρέπο-
ντας καμία ουσιαστική ή συμβολι-
κή ανάμειξή του στις πολιτικές ε-
ξελίξεις. Ο ρόλος του, με απλά λό-
για, είναι περισσότερο συμβολικός
και θεσμικός, γι’ αυτό και σε κάθε
περίπτωση, εκτός συγκεκριμένων
εξαιρέσεων, κατά την άσκηση των
αρμοδιοτήτων του δεν ενεργεί πο-
τέ μόνος του, αλλά πάντοτε με την
προσυπογραφή του αρμοδίου υ-
πουργού, ο οποίος είναι και ο μό-
νος πολιτικά υπεύθυνος. Προς ώ-
ρας ο Αλέξης Τσίπρας αποδει-
κνύεται «σφίγγα» σε αυτό το ζήτημα
και «αγοράζει» απόψεις, με τα
σπουδαία να αναμένονται στις 24
Ιουλίου (ημέρα που εορτάζεται η
αποκατάσταση της Δημοκρατίας
στην Ελλάδα), όπου ο ΣΥΡΙΖΑ θα
παρουσιάσει τις θέσεις του για τις
αλλαγές στο Σύνταγμα.

Ηπαρατεταμένη σιωπή του Κώστα
Καραμανλή –και το όργιο φημών
που αυτή προκαλεί– τον φέρνει και

πάλι πρωταγωνιστή σε ένα σενάριο για τις
πολιτικές εξελίξεις στον τόπο. Δεν είναι
λίγοι εκείνοι που στο πρόσωπό του βλέ-
πουν τον πρώτο εκλεγμένο από τον λαό
Πρόεδρο της Δημοκρατίας με τη δημοφι-
λία του να παραμένει στα ύψη ακόμη και
σήμερα που αποδεδειγμένα οι οικονομι-
κοί δείκτες εκτροχιάστηκαν επί ημερών
του. 

Πού βασίζεται αυτό το σενάριο; Στις
πολύ καλές σχέσεις που φέρεται να δια-

τηρεί με τον Αλέξη Τσίπρα, με κορυφαίο
δείγμα την επιλογή του Προκόπη Παυλό-
πουλου (στενού φίλου και συνεργάτη του
πρώην πρωθυπουργού) για τη θέση του
ΠτΔ. Οι παροικούντες, μάλιστα, την Πα-
ναγή Κυριακού υπενθυμίζουν ότι ο Κώ-
στας Καραμανλής είχε υπογραμμίσει την
ανάγκη ενίσχυσης των αρμοδιοτήτων του
Προέδρου της Δημοκρατίας, ούτως ώστε
ο ρόλος του να είναι πιο ουσιαστικός και
παρεμβατικός και να μην εξαντλείται στην
παρουσία του σε εορταστικές εκδηλώσεις
και εθνικές παρελάσεις. Θέσεις που, για
τους δικούς του λόγους, εκφράζει και ο

πρωθυπουργός. Εάν και εφόσον το νέο
Σύνταγμα προβλέπει εκλογή απευθείας α-
πό τον λαό και ο πρώην πρωθυπουργός
αποφασίσει να διεκδικήσει τη θέση του α-
νώτατου πολιτειακού άρχοντα, η Νέα Δη-
μοκρατία «εγκλωβίζεται» καθώς θα είναι
πολύ δύσκολο –όχι μόνο για τον Κυριάκο
Μητσοτάκη αλλά για τον οποιονδήποτε–
να πάει κόντρα στον ανιψιό του Εθνάρχη. 

Εδώ, βέβαια, πρέπει να παρουσιάσουμε
και το άλλο σενάριο που θέλει τον κ. Τσί-
πρα να έχει στο πίσω μέρος του μυαλού
του τον εαυτό του ως υποψήφιο για την
Προεδρία της Δημοκρατίας το –όχι και τό-

σο μακρινό– 2020. Γι’ αυτό και μετά την
«παγίδα» με την απλή αναλογική, θέλει να
στήσει άλλη μία στην αξιωματική αντιπο-
λίτευση, εγκλωβίζοντάς την με τις αυξη-
μένες αρμοδιότητες που προωθεί για τον
ΠτΔ. 

Και στο βάθος... Καραμανλής, ίσως και Τσίπρας

Στο μυαλό του Αλέξη…

A…για αναβαθμισμένο 

ΠΡΟΕΔΡΟ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ 
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Του Μιχάλη Κωτσάκου

Ω
ς γνωστόν, μέχρι το
τέλος του μήνα θα
υπάρξουν δύο με-
γάλες συζητήσεις
και ψηφοφορίες

στη Βουλή. Η μία για τον εκλογικό
νόμο και η άλλη για την πρόταση
για εξεταστική επιτροπή που έχει
ζητήσει η Ν.Δ. για το περίφη μο
«plan  Χ» του καλο καιριού του
2015 και το πώς οδηγήθηκε η χώ-
ρα στα capital controls και στο τρί-
το μνημόνιο.

Η αξιωματική αντιπολίτευση δί-
νει μεγάλη βαρύτητα στη μετωπι-
κή σύγκρουση με την κυβέρνηση,
καθώς εκτιμά ότι πλέον «ο βασιλιάς
είναι γυμνός» και άρα υπάρχει πε-
ριθώριο να αποδομηθεί πολιτικά
και επικοινωνιακά ο Αλέξης Τσί-
πρας. Στο επιτελείο του Κυριάκου
Μητσοτάκη επισημαίνουν ότι ο
πρωθυπουργός είναι ο αδύναμος
κρίκος της κυβέρνησης και ειδικά
η συγκεκριμένη υπόθεση, με όσα
αποκαλύπτονται από τους τότε συ-
νοδοιπόρους του, Γιάννη Βαρου-
φάκη και Τζέιμς Γκαλμπρέιθ, οι
οποίοι δίνουν αναλυτικά στοιχεία
για εκείνη τη σκοτεινή (όπως χα-
ρακτηρίζεται από τη Συγγρού) πε-
ρίοδο.

Στη Ν.Δ. δεν ανησυχούν για το
πολιτικό αποτέλεσμα που θα έχει
η σύγκρουση με την κυβέρνηση
και εκτιμούν ότι το κόμμα τους μό-
νο οφέλη μπορεί να αποκομίσει α-
πό τη συγκεκριμένη συζήτηση στη

Βουλή, ανεξάρτητα εάν θα απορρι-
φθεί η πρότασή της για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής ή όχι. «Ο Α-
λέξης Τσίπρας είναι υπόλογος και κά-
θε μέρα που περνάει η σιωπή του για
τα όσα συνέβησαν εκείνη την τραγι-
κή περίοδο ενισχύει την άποψη ότι ό-
λα τελούσαν εν γνώσει του και το πε-
ρίφημο σχέδιο X είχε την υπογραφή
του», λένε κεντρικά στελέχη της
Ν.Δ. και συμπληρώνουν ότι έχει
τη χρυσή ευκαιρία να δώσει συ-
γκεκριμένες απαντήσεις στη Βου-
λή και να μην επιλέξει και πάλι τη
σιωπή.

Ομολογία ήττας
Παράλληλα, η Ν.Δ. είναι έτοιμη
και για τη μάχη για τον εκλογικό
νόμο, κατηγορώντας την κυβέρνη-
ση ότι διαμορφώνει συνθήκες πο-
λιτικής αποσταθεροποίησης στον
τόπο, καθώς με το σχέδιό της η
χώρα θα οδηγηθεί σε ακυβερνη-
σία.

Η αξιωματική αντιπολίτευση θα
σηκώσει πολύ ψηλά το θέμα της α-
ποσταθεροποίησης, ειδικά σε αυτή
την κρίσιμη περίοδο, και εκτός α-
πρόοπτου θα λάβει τον λόγο στην
Ολομέλεια της Βουλής και ο Κυρ.
Μητσοτάκης.

Πάντως στη Συγγρού ισχυρίζο-
νται ότι η συνοχή του ευρωπαϊκού
τόξου –εννοώντας το ΠΑΣΟΚ και
το Ποτάμι– θα αποδείξει στη Βου-
λή ότι το μόνο που ενδιαφέρει τον
Τσίπρα είναι η εξασφάλιση της

πολιτικής του επιβίωσης την επο-
μένη των εκλογών. Μάλιστα, τα
στελέχη της Ν.Δ. κάνουν λόγο
για «συνειδητό πολιτικό έγκλημα» το
οποίο, όπως λένε, «δεν θα οφείλεται
ούτε σε λάθη, ούτε σε αυταπάτες». 

Σε επίπεδο ρητορικής οι επόμε-
νες «γαλάζιες» κινήσεις θα εντάσ-
σονται στη «μάχη κατά του λαϊκισμού
και του τυχοδιωκτισμού», με τον κ.
Μητσοτάκη να συνεχίζει την προ-
σπάθειά του για να ενισχύσει την
κυβερνησιμότητα της Ν.Δ., με δρά-
σεις που θα σχετίζονται με την κα-
θημερινότητα των πολιτών. 

Και προεργασία
ψηφοδελτίων! 
Ο Κυρ. Μητσοτάκης με τις τελευ-
ταίες επισκέψεις του σε Λονδίνο,
Φρανκφούρτη και Ισραήλ έστειλε
ένα ισχυρό μήνυμα τόσο στο εσω-
τερικό, όσο και στο εξωτερικό. Ότι
η Ν.Δ είναι έτοιμη άμεσα να ανα-
λάβει την εξουσία με δύο ξεκάθα-
ρες στοχεύσεις:

1η) Τον οριστικό αποχαιρετι-
σμό στον λαϊκισμό και την εξαπά-
τηση των πολιτών, 2η) Την ταχεία
ώθηση της οικονομίας με μεταρ-
ρυθμίσεις και επενδύσεις.

Ήδη στο «γαλάζιο» στρατόπεδο
τρέχουν με… χίλια για να ολοκλη-
ρώσουν το κυβερνητικό πρόγραμ-
μα, καθώς όλο και περισσότεροι
στη Συγγρού τονίζουν πως οι εκλο-
γές δεν θα αποφευχθούν το φθι-
νόπωρο, είτε με ηθελημένη έξοδο
Τσίπρα, είτε λόγω ατυχήματος. Κι
αυτό διότι εκτιμούν πως η κυβέρ-
νηση θα λυγίσει από το βάρος των
πολιτικών της, καθώς η φορολο-

γία αποδεκατίζει πολίτες και επι-
χειρήσεις και η οικονομία βυθίζε-
ται. 

Γι’ αυτό και ήδη ξεκίνησε η
προεργασία των ψηφοδελτίων. Η
εντολή που έχει δοθεί από τον
πρόεδρο της Ν.Δ. είναι το κόμμα
να είναι έτοιμο από κάθε άποψη
και στους συνδυασμούς να συμμε-
τάσχουν νέα πρόσωπα, ενώ ήδη ο
σύμβουλος στρατηγικής και επι-
κοινωνίας του, ο Τάκης Θεοδω-
ρικάκος, έχει αναλάβει να «μετεγ-
γράψει» πρόσωπα από τον χώρο
του κέντρου και της κεντροαριστε-
ράς. Στόχος είναι σε κάθε νομό να
υπάρχει τουλάχιστον ένα πρόσω-
πο που δεν είχε και δεν έχει ιδεο-
λογική σχέση με τη Ν.Δ. 

Στα ψηφοδέλτια θα ενταχθούν
και πολλά πρόσωπα που ήδη συμ-
μετέχουν σε διάφορες δράσεις του
κόμματος και εντάσσονται στον κα-
τάλογο των προς αξιολόγηση. Η
μαγιά είναι τα περίπου 700 βιο-
γραφικά που κατατέθηκαν και οι
νέοι που ζήτησαν να συνδράμουν
στη συγκρότηση του νέου κυβερ-
νητικού προγράμματος.

Η απόφαση Μητσοτάκη είναι
να υπάρξει άτυπο ασυμβίβαστο με-
ταξύ υποψηφίων και όσων αναλά-
βουν κυβερνητικά πόστα σε ενδε-
χόμενη κυβέρνηση Ν.Δ., θέλοντας
έτσι να προλάβει όσους εκτίθενται
για να πάρουν μια θέση μετά. Ου-
σιαστικά με αυτή την απόφαση βά-

ζει φρένο στους συνήθεις πολιτευ-
τές, τους οποίους θέλει και να ξε-
φορτωθεί ο ίδιος που στοχεύει με
την πλήρη ανανέωση των ψηφο-
δελτίων να έχει μια δική του, ελεγ-
χόμενη σε μεγάλο βαθμό, Κ.Ο.

Θέσεις στα ψηφοδέλτια της Ν.Δ.
αναμένεται να έχουν και άμεσοι
και στενοί συνεργάτες του Κυρ.
Μητσοτάκη, όπως ο Τ. Θεοδω-
ρικάκος (λέγεται ότι θα είναι στο
ψηφοδέλτιο Επικρατείας), ο διευ-
θυντής του γραφείου Τύπου της
Ν.Δ., Μακάριος Λαζαρίδης (συ-
ζητείται το όνομά του για την Κα-
βάλα), ο πρόεδρος της νεολαίας
του ΕΛΚ,  Κώστας
Κυρανάκης (στη Β΄ Αθηνών), ο
γραμματέας Οργανωτικού του κόμ-
ματος Βασίλης Σπανάκης (στη
Β΄ Αθηνών), κ.ά. Πιθανότατα θα
είναι υποψήφιος στην Αχαΐα, ό-
πως ήταν και πριν χρόνια, ο στε-
νός του συνεργάτης και διευθυντής
του γραφείου του, Μιχάλης Μπε-
κίρης.

Βέβαια, η Ν.Δ., ως είθισται έχει
μεγάλη έφεση στους δημοσιογρά-
φους και στη Συγγρού συζητούνται
για λίστες του κόμματος τα εξής
πρόσωπα: Κώστας Μπογδά-
νος για την Α΄ Αθη νών, Γιάννης
Πιτταράς στις Κυκλάδες, Γιάννης
Λοβέρδος (Β΄ Αθηνών)
και Γιώργος Ευθυμίου στην Άρ-
τα.

• Για διπλή μάχη στη Βουλή για εκλογικό νόμο και εξεταστική
επιτροπή ετοιμάζεται η Νέα Δημοκρατία – Στη Συγγρού θεωρούν ότι έχουν
χρυσή ευκαιρία για να αποδομήσουν τον Αλέξη Τσίπρα

Τα ταξίδια του Κυριάκου Μητσοτάκη ολοκληρώθηκαν –
με μεγάλη επιτυχία όπως επισημαίνουν από τη Συγγρού–
και πλέον η Νέα Δημοκρατία εισέρχεται σε ένα 20ήμερο,
όπου αναμένονται μεγάλες πολιτικές συγκρούσεις με την
κυβέρνηση.

Ακονίζει 

τα μαχαίρια 

ο Μητσοτάκης… 
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Στα ίσα κόντραρε ο Σταύρος 
τον Τσίπρα στις selfies με 
τους πιτσιρικάδες που μετείχαν
στη Βουλή των Εφήβων

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Προβλημα-
τισμένοι�

οι�16άρηδες
Στη συνεδρίαση της Βουλής των Ε-
φήβων εμφανίστηκε ο Σταύρος Θε-
οδωράκης. Εκεί ο επικεφαλής του
Ποταμιού άκουσε τους προβληματι-
σμούς των Εφήβων Βουλευτών και
παρακολούθησε όλη τη συνεδρία-
ση που αφορούσε επίκαιρες ερωτή-
σεις για θέματα Παιδείας. Στα πη-
γαδάκια ο Σταύρος Θεοδωράκης
κουβέντιασε και το θέμα των ημε-

ρών, την ψήφο στους 16άρηδες.
Είναι εντυπωσιακό ότι οι περισσό-

τεροι μαθητές έδειξαν προβληματι-
σμένοι και τελικά ήταν αρνητικοί με

το ενδεχόμενο να αποκτήσουν ψήφο
στα 16, υποστηρίζοντας ότι τα περισ-
σότερα παιδιά σε αυτή την ηλικία ε-
ντυπωσιάζονται εύκολα και δεν έχουν
πλήρη εικόνα ούτε του πολιτικού χάρ-
τη ούτε των προβλημάτων που αντιμε-
τωπίζει η χώρα. Λίγη ώρα αργότερα, οι
μαθητές πήραν τα κινητά τους τηλέφω-
να και έσπευσαν μαζικά να φωτογραφη-
θούν μαζί του.

Όψεις του ίδιου νομίσματος
Σκοπό της έχει κάνει η Φώφη Γεννηματά να αποδείξει
ότι ΣΥΡΙΖΑ και Ν.Δ. είναι οι δύο όψεις του ίδιου νομί-
σματος. Δεν χάνει μάλιστα ευκαιρία να επιτεθεί και στα
δύο κόμματα ταυτόχρονα, με αποτέλεσμα να… κολλάει μία
κατηγορία για τη Ν.Δ. δίπλα σε κάθε αντιπολιτευτική της
κριτική προς την κυβέρνηση. Χαρακτηριστική ήταν η δήλωσή
της μετά από συνάντηση που είχε με τον πρόεδρο της ΚΕΔΕ Γιώργο Πα-
τούλη, μέλη του προεδρείου και επικεφαλής των παρατάξεων της ΚΕΔΕ.
Αφού θύμισε τους «ισχυρούς και διαχρονικούς» δεσμούς του ΠΑΣΟΚ με
την Τοπική Αυτοδιοίκηση, η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ επιτέθηκε στην κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, καταλογίζοντάς της ότι υποβαθμίζει συνειδητά
τους ΟΤΑ. «Φοβούνται και υπονομεύουν τους αυτοδιοικητικούς θεσμούς. Το
απέδειξαν και πρόσφατα με τις μειώσεις των κονδυλίων για τις κοινωνικές πα-
ροχές των ΟΤΑ», είπε. Ψάχνοντας δε κάτι αντίστοιχο να πει για τη Ν.Δ.,
πρόσθεσε: «Η κυβέρνηση ακολουθεί σήμερα πιστά τα “χνάρια” της παλαιο-
κομματικής αντίληψης της δεξιάς, της Ν.Δ., και σ’ αυτόν τον τομέα»...

Δεν πάνε μαζί...
Πάντως στον Θεοχάρη επιτέθηκε και το Ποτάμι, όπου θύμισαν με νόη-
μα ότι όσο καιρό βρισκόταν στο Ποτάμι έκανε όλες τις δυνατές προ-
τάσεις προς την ηγεσία, από το να ενισχύουν τον Αλέξη Τσίπρα όταν
αυτός φαινόταν ανίκητος, έως να συνταχθούν με το ΠΑΣΟΚ ή να πάνε
με τη Ν.Δ., ακόμα και να προωθήσουν την πρόταση Λεβέντη για Οι-
κουμενική Κυβέρνηση. Στη Σεβαστουπόλεως παραδέχονται πως τώρα
που θα έχει το δικό του κόμμα, μπορεί να επιλέξει ό,τι θέλει χωρίς να υ-
ποχρεούται να ρωτήσει κανέναν. Τον καλούν μάλιστα αν θέλει να ξε-
κινήσει τη νέα πολιτική του καριέρα με μία πράξη ευθύνης: να παραι-
τηθεί από την έδρα του. «“Δημοκρατική Ευθύνη” και “έδρα κλεμμένη”
δεν πάνε μαζί», καταλήγουν…

Τα αργά αντανακλαστικά...
Το δικαστικό φιάσκο στη διερεύνηση των «μαύρων ταμεί-
ων» της Siemens είναι, όπως αναγνωρίζουν όλα τα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ, ένα πολύ ευαίσθητο θέμα, στο οποίο η κυβέρ-
νηση οφείλει να δείξει ότι «δεν είναι όλοι ίδιοι». Κι όμως, η εί-
δηση περί επ’ αόριστον αναβολής της δίκης έπεσε ως κε-
ραυνός εν αιθρία και το υπουργείο Δικαιοσύνης δεν είχε…
πάρει χαμπάρι. Παράλληλα, ο Παρασκευόπουλος κατηγο-
ρείται ότι δεν είχε αναλάβει καμία πρωτοβουλία και χρειά-
στηκε να του τηλεφωνήσει ο πρωθυπουργός ζητώντας του
να επισκεφθεί την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, Ξένη Δη-
μητρίου, για να ζητήσει επιτάχυνση των διαδικασιών. Μ’
άλλα λόγια, σε μια κρίσιμη υπόθεση με δύο πτυχές (η ανα-
βολή της μίας δίκης λόγω… ελλιπώς μεταφρασμένης δικο-
γραφίας και η αναβολή της δίκης Μαντέλη επειδή δεν εί-
χαν οριστεί, όπως έλεγε ο νόμος, αναπληρωτές δικαστές) το
υπουργείο Δικαιοσύνης επέδειξε αργά ανακλαστικά και αυτό
το χρεώνεται ο ίδιος ο υπουργός Δικαιοσύνης...

Καπέλο στον Χάρη ο Αλέκος
Ο Αλέκος Παπαδόπουλος «καπέλωσε» με
την παρουσία του την εκδήλωση… εγκαινίων
του νέου κόμματος Δημοκρατική Ευθύνη,
υπό τον Χάρη Θεοχάρη. Η παρουσία του
πρώην υπουργού των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ ήταν επιβλητική, και έκλεψε την
παράσταση από τον άλλοτε γενικό γραμμα-
τέα Δημοσίων Εσόδων των κυβερνήσεων Πα-
πανδρέου, Παπαδήμου και Σαμαρά, ο οποί-
ος προχώρησε στο δικό του, αυτόνομο πολιτικό βήμα,
μετά την ανεξαρτητοποίηση και αποχώρηση από το Ποτάμι.
Ο Αλέκος Παπαδόπουλος, όχι μόνο ανέβηκε στο βήμα και
μίλησε στην εκδήλωση, και μάλιστα τελευταίος, μετά τον Θε-
οχάρη, αλλά τουλάχιστον δύο εκ των ομιλητών και συντονι-
στών του προγράμματος του νέου κόμματος αναφέρθηκαν σε
εκείνον με επαινετικά λόγια, και είπαν ότι ανταποκρίθηκαν
στο κάλεσμά του.

Λαϊκό προφίλ
Προσπάθεια οικοδόμη-
σης λαϊκού προφίλ για

τον πρόεδρο της Ν.Δ. βρί-
σκεται σε πλήρη εξέλιξη

από το επιτελείο της Συγ-
γρού. Έτσι, μετά τις επι-
σκέψεις σε λαϊκές γειτο-
νιές, η Ν.Δ. εντείνει την
επικοινωνιακή προσπά-
θεια προβολής της ειδι-
κής δράσης «Κανένας

στο περιθώριο», που θέ-
λει το κόμμα να βρίσκε-

ται σε ανοικτή γραμμή με
κοινωνικές οργανώσεις

που προσφέρουν καθημε-
ρινά στήριξη στους πλέον

ασθενείς.

Στην Αθήνα
Πρώτο καλοκαίρι στην

καινούργια του θέση και
με το πολιτικό σκηνικό

να «βράζει», ο πρόεδρος
της Νέας Δημοκρατίας

και οι στενοί του συνερ-
γάτες θα βρίσκονται συ-
νεχώς στην Αθήνα. Αν υ-
πάρξει κάποια πολύ μι-

κρή διακοπή θα είναι πέ-
ριξ του Δεκαπενταύγου-
στου, όταν στην πρωτεύ-
ουσα συνήθως δεν μένει

«κουνούπι». 

Στον γιο
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης

είναι, πάνω από
πολιτικός, πατέρας και

έτσι δεν θα μπορούσε να
λείπει από την

αποφοίτηση του γιου του
Κωνσταντίνου. Έτσι,

λίγο μετά το ταξίδι του
στο Ισραήλ, ο πρόεδρος
της Ν.Δ. βρέθηκε μαζί με

την κόρη του Σοφία
δίπλα σε μια σημαντική

στιγμή του γιου του.
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Η ΤΡΑΙΝΟΣΕ και ο Μήτρογλου
Και καλά η αντιπολίτευση άδραξε την ευκαιρία και φωνάζει για ξεπούλημα
της ΤΡΑΙΝΟΣΕ στην δημόσια επιχείρηση σιδηροδρόμων της Ιταλίας με 45 ε-
κατ. ευρώ. Η οποία να σημειωθεί έχει εισέλθει σε διαδικασία ιδιωτικοποίησης
από τον Ρέντζι. Και η κυβέρνηση περίμενε αυτές τις αντιδράσεις και δείχνει
πως δεν την ενοχλούν. Αυτό, όμως, που δεν περίμεναν είναι οι αιχμές από τους
δικούς τους. Έτσι έμαθα ότι μία ατάκα του Καραμέρου, Αντιπεριφερειάρχη της
Δούρου ενόχλησε πολύ. Τι είπε ο Καραμέρος; Ότι «το ΤΑΙΠΕΔ πούλησε την
ΤΡΑΙΝΟΣΕ όσο είναι η ρήτρα του Μήτρογλου στην Μπενφίκα. Μόνο 45 εκατ.
ευρώ».

Παιδιά καλό είναι να συνεννοηθείτε 
για το ποιος επέβαλλε και πότε 

τα capital controls

•••••

Του θυμίζει την
Ένωση Κέντρου
Για… κονιορτοποίηση, και όχι απλά για διάσπα-
ση του χώρου στον οποίο ανήκει, μιλά ο πρώην
υπουργός του ΠΑΣΟΚ Κώστας Σκανδαλίδης, που
τονίζει ότι δεν έχει ερωτηθεί για τίποτα η βάση του.
«Όλοι είναι αυτόκλητοι στον χώρο. Υπάρχουν σχήματα,
κόμματα με ιστορία, με διαδρομές, με λάθη. Κόμματα που μπορεί να
κλείσουν τον κύκλο της ζωής τους, άλλα που θα ανοίξουν τώρα», είπε σε
ραδιοφωνική του παρέμβαση, υποστηρίζοντας ότι όποια ελπίδα
γεννιέται, πεθαίνει από αυτή την κονιορτοποίηση, τη διάλυση που
παρατηρείται ως προσωποποίηση της πολιτικής. Αυτό ακριβώς πε-
ριέγραψε ως το μεγάλο πρόβλημα του χώρου, παραπέμποντας στην
παλιά Ένωση Κέντρου, η τύχη της οποίας στην Ιστορία είναι γνω-
στή. «Πολύ μου θυμίζει την παλιά Ένωση Κέντρου. Την πολύ παλιά Έ-
νωση Κέντρου, όταν όλοι ήθελαν να είναι αρχηγοί», είπε. Και ο νοών,
νοείτω…

Σχιζοφρενικές καταστάσεις
Με… σχιζοφρένεια παρομοίασε την επέτειο του δημοψηφίσματος ο
πρώην υπουργός της κυβέρνησης Παπανδρέου, Χάρης Καστανίδης,
εξηγώντας ότι επρόκειτο για μια «πολιτική απάτη» και για ένα «άκυρο»
δημοψήφισμα. «Ήταν άκυρο γιατί ήταν ανίσχυρο το ερώτημα. Γελοιοποιή-
θηκε έτσι ο θεσμός του δημοψηφίσματος, μετατράπηκε το “όχι” σε “ναι” σε έ-
να βράδυ», είπε, καταλήγοντας ότι έναν χρόνο μετά η κυβέρνηση «πα-
νηγυρίζει» την ήττα της. Στο ίδιο κλίμα, ο στενός συνεργάτης του Γιώρ-
γου Παπανδρέου περιγράφει πραγματικές καταστάσεις κατά τις οποί-
ες το ένα βράδυ ψηφίζεται η κατάργηση του μειωμένου ΦΠΑ στα νη-
σιά και την επομένη από τη Σύρο ο υπουργός Άμυνας λέει ότι ψηφίζει
μία καταστρεπτική αντισυνταγματική διάταξη, αλλά δεν παραιτείται. Α-
ντιστοίχως, στην κυβέρνηση ψήφισαν τα σκληρότερα μέτρα, όπως λένε,
και μετά υποστηρίζουν ότι «πονάει η καρδιά τους». «Όποιος νιώθει να πο-
νάει η καρδιά του, παραιτείται», λέει, κατηγορώντας την κυβέρνηση ότι
παρέσυρε έναν κόσμο στον όλεθρο. Πάντως, ο Χάρης Καστανίδης,
κάθε άλλο παρά βλέπει λύση στην ανάληψη της εξουσίας από τη Ν.Δ.
Θυμίζοντας με νόημα κάτι που επιχειρούν μάταια να «ξεχάσουν» στην
πολιτική ζωή του τόπου, ότι η παράταξη της Ν.Δ. δημιούργησε το δη-
μοσιονομικό πρόβλημα της χώρας. «Μου είναι δύσκολο η παράταξη του
Κυριάκου Μητσοτάκη να εμφανίζεται ως λύση», σημειώνει…

Δεδομένη η υποψηφιότητα
Από νωρίς στοχεύει στα βαθιά ο Μακάριος Λαζαρίδης. Όλα δείχνουν
ότι στις επόμενες εκλογές θα θέσει απευθείας υποψηφιότητα στον νομό
Καβάλας. Ο Μακάριος Λαζαρίδης κατάγεται από την Καβάλα και το
προηγούμενο διάστημα είχαν πολλαπλασιαστεί οι φήμες για το ενδε-
χόμενο να είναι υποψήφιος στις επόμενες εκλογές. Μάλιστα, κάποιοι
στη Συγγρού θεωρούν την υποψηφιότητα δεδομένη. 

«Κομμένη η πλάκα»
Έξω από τα ρούχα τους βγήκαν στο ΠΑΣΟΚ με το
σχόλιο της Κουμουνδούρου, ότι η Φώφη Γεννη-
ματά επιλέγει το… κρυφτό σε ένα τόσο κρίσιμο θέ-
μα όσο η καθιέρωση της απλής αναλογικής. Επι-
χειρώντας να της θέσουν το δίλημμα αν θα συνταχθεί
στο πλευρό των συντηρητικών δυνάμεων ή θα στηρί-
ξει την απλή αναλογική, η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ σήκω-
σε το γάντι, κάνοντας λόγο για υπαρκτά μεν διλήμματα που ό-
μως αφορούν τον Αλέξη Τσίπρα και τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Ακόμα
πιο αιχμηρός, στην αντεπίθεση πέρασε ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ
Παύλος Χρηστίδης. Κατηγορώντας τον ΣΥΡΙΖΑ για κυβερνητική συνερ-
γασία με τους ΑΝΕΛ, αλλά και… κοινοβουλευτικό μέτωπο με τη Χρυσή Αυ-
γή, μίλησε για θράσος εκ μέρους της Κουμουνδούρου να παραδίδει ακόμα
μαθήματα προοδευτικότητας. «Καταλαβαίνουμε ότι είναι ζαλισμένοι από τις
συνεχείς κωλοτούμπες, όμως η πλάκα κομμένη», σχολίασε με νόημα…

Πλήθος στο γραφείο
του Βαγγέλη
Συνωστισμός από βουλευτές της Νέας Δημοκρατίας
παρατηρείται το τελευταίο διάστημα στο γραφείο του
Βαγγέλη Μεϊμαράκη στη Βουλή. Μάλιστα, όπως λένε
αξιόπιστες πηγές, υπήρξε συνωστισμός, τόσος που εντυ-
πωσίασε και την Ντόρα Μπακογιάννη που έτυχε να περνάει τυχαίως από
εκεί. «Βαγγέλη, διαπιστώνω ότι έχεις μέγα πλήθος μαζί σου», του είπε χαμογε-
λώντας και τον προσπέρασε. Και όπως λέει στους συνομιλητές του, έχει
παράπονα από την ηγεσία του κόμματος και διαμαρτύρεται ότι τον έχουν
αποστρατεύσει, ότι δεν ζητούν τη γνώμη του.

Βλέπει
σκοπιμότητα 
Σκοπιμότητα α-
πό την πλευρά
της κυβέρνη-
σης βλέπει
στην πρότα-
ση για απλή
αναλογική ο
Δημήτρης Κρε-
μαστινός, που εκτιμά
ότι αυτά τα πράγματα έχουν
λυθεί στο παρελθόν. «Η απλή
αναλογική χρειάζεται ανθρώ-
πους που βάζουν πάνω από όλα
την Ελλάδα», λέει ο αντιπρόε-
δρος της Βουλής και βουλευ-
τής της Δημοκρατικής Συ-
μπαράταξης, που υποστηρί-
ζει πως το ΠΑΣΟΚ πρότεινε
απλή αναλογική όταν η χώρα
έμπαινε στα Μνημόνια, ενώ
τώρα κάτι τέτοιο δεν έχει
νόημα. «Τώρα που η χώρα έχει
παραδοθεί για 100 χρόνια όλα
έχουν “λυθεί” αρνητικά», λέει.
«Τι θα κάνει μία κυβέρνηση α-
πλής αναλογικής; Θα καταργή-
σει αυτά που έχουν ψηφιστεί;»

08_09_KORIOS 738_APOPSI  7/15/16  5:50 PM  Page 9



• Η απόφαση της Φ. Γεννηματά να ψηφίσει «όχι»
στην κυβερνητική πρόταση για τον εκλογικό νόμο φέρνει 
πιο κοντά το ΠΑΣΟΚ με το Ποτάμι

Της Ευαγγελίας Τζαβάρα

X
αρακτηριστικά ο κοινο-
βουλευτικός εκπρόσωπος
της Δημοκρατικής Συμπα-
ράταξης, Ανδρέας Λοβέρ-
δος, σχολιάζοντας τις νέες

εκδοχές εκλογικού νόμου που εμφανί-
ζεται να συζητά η κυβέρνηση, σημείω-
σε ότι το Ποτάμι και το ΠΑΣΟΚ είναι
πιο κοντά απ’ ό,τι πριν από τρεις μή-
νες και μίλησε ευθέως για κοινή κάθο-
δο στις εκλογές. Να σημειωθεί ότι ο
Ανδρέας Λοβέρδος, όπως λένε κοι-
νοβουλευτικοί κύκλοι, είναι εκ των συ-
νομιλητών του Σταύρου Θεοδωράκη,
ενώ έχει παραβρεθεί σε αρκετές εκδη-
λώσεις του Ποταμιού όταν είχε κληθεί.

Το βέβαιο, πάντως, είναι ότι με την
αρνητική ψήφο του ΠΑΣΟΚ στον εκλο-
γικό νόμο η Χαριλάου Τρικούπη έδω-
σε τέλος στα σενάρια που αναπτύχθη-
καν από κυβερνητικούς κύκλους ακό-
μη και για συμμετοχή του Κινήματος σε
κυβέρνηση Τσίπρα. Η πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ με ανακοίνωσή της ξεκαθάρι-
σε ότι οι βουλευτές του Κινήματος δεν
πρόκειται να ψηφίσουν την πρόταση
της κυβέρνησης, δηλώνοντας ότι τέλει-

ωσαν τα παιχνίδια που έχει ξεκινήσει
το κυβερνών κόμμα. «ΣΥΡΙΖΑ και Ν.Δ.
συνεχίζουν και στο θέμα του εκλογικού νό-
μου το δικομματικό τους παιχνίδι. Κόντρα
στην απαίτηση του λαού για εθνική συ-
νεννόηση. Ξεκαθαρίζουμε για μια ακόμα
φορά. Οι τυχοδιωκτικές επιλογές και οι ε-
κβιασμοί του κ. Τσίπρα δεν περνούν. Ο δε
κ. Μητσοτάκης θα μας βρει απέναντί του
σε κάθε προσπάθεια επαναφοράς του λη-
στρικού bonus των 50 εδρών».

Η δήλωση της κας Γεννηματά βάζει
τέλος στα σενάρια για τη στήριξη του ε-
κλογικού νόμου από 200 βουλευτές, ε-
νώ παράλληλα ρίχνει γέφυρες προς το
Ποτάμι καθώς τα δύο κόμματα ακολου-
θούν κοινή στάση στη Βουλή στο θέμα
του εκλογικού συστήματος.

Το πόρισμα
Σύμφωνα με πληροφορίες, η κοινή ε-
πιτροπή που έχει συσταθεί από στελέ-
χη του ΠΑΣΟΚ της ΔΗΜ.ΑΡ., του Πο-
ταμιού και των Κινήσεων για τη Σο-
σιαλδημοκρατία βρίσκεται κοντά στην
έκδοση πορίσματος για το μέλλον της
Κεντροαριστεράς που θα ανακοινωθεί
εκτός συγκλονιστικού απροόπτου την
Πέμπτη 21 Ιουλίου. Και όπως αναφέ-

ρουν καλά πληροφορημένες πηγές,
στην Επιτροπή υπάρχει σχεδόν πλήρη
ταύτιση απόψεων.

Οι δύο βασικές πλευρές στο τραπέζι
των προεργασιών για τη συγγραφή του
πορίσματος (ΠΑΣΟΚ και Ποτάμι) συμ-
φωνούν σχεδόν σε όλες τις πτυχές που
πρέπει να έχει ένα τέτοιο προγραμμα-
τικού χαρακτήρα κείμενο. Στο κείμενο
θα τονίζεται ότι ο Πρόεδρος της Δημο-
κρατίας θα πρέπει να εκλέγεται από τη
Βουλή με πλειοψηφία των 160 βου-
λευτών κατά την τρίτη και τελευταία ψη-
φοφορία. Αποτυχία εκλογής Προέ-
δρου δεν θα οδηγεί σε κάλπες, αλλά σε
παράταση της θητείας κατά ένα έτος. Θα
προτείνεται, επίσης, επαναφορά του
νόμου Διαμαντοπούλου στην Παι-
δεία και η ίδρυση ιδιωτικών πανεπι-
στημίων, πενταετής θητεία για όλους
τους γενικούς γραμματείς των υπουρ-
γείων, μείωση φορολόγησης και στα-
θερή χρηματοδότηση από τον προϋπο-
λογισμό για Υγεία (6% επί του προϋ-
πολογισμού), συντάξεις (19%) και
πρόνοια (1%) η οποία θα περάσει στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση, που, επιπλέον,
θα λαμβάνει τα έσοδα από τον ΕΝΦΙΑ.

Στην οικονομία, το πόρισμα θα κι-
νείται υπέρ της διατήρησης και δημι-
ουργίας μεγάλων επιχειρήσεων με βα-
σικό κριτήριο την εξαγωγιμότητα των
προϊόντων που θα παράγουν. Συνολι-
κά υπάρχουν τρεις διαφωνίες:

α) Περί του αν οι σχέσεις Κράτους -
Εκκλησίας θα επαναπροσδιοριστούν
διά νόμου (ΠΑΣΟΚ) ή στο πλαίσιο της
Συνταγματικής Αναθεώρησης (Ποτάμι-
Κινήσεις).

β) Για το καθεστώς λειτουργίας των

νοσοκομείων (ως Νομικά Πρόσωπα
Δημοσίου ή Ιδιωτικού Δικαίου). 

γ) Αν θα πρέπει η φορολογία εισο-
δήματος να είναι κλιμακωτή με χαμη-
λότερο πλαφόν ή όχι.

Είναι απολύτως σαφές ότι οι διαφο-
ρές είναι ήσσονος σημασίας, γι’ αυτό
άλλωστε ήδη στο εσωτερικό της Δημο-
κρατικής Συμπαράταξης, αλλά και στον
ευρύτερο χώρο, υφίσταται μια συζήτη-
ση για τον δρόμο που ανοίγει το πόρι-
σμα. Αφενός, ένα μεγάλο κομμάτι της
συζήτησης αφορά την ανοιχτή διαδι-
κασία για την ανάδειξη επικεφαλής του
φορέα που ενδέχεται να κληθεί να εκ-
φράσει αυτό το πρόγραμμα. Αφετέρου,
για το πολιτικό μήνυμα το οποίο εκπέ-
μπεται. Από όσα έχουν γίνει έως τώρα
γνωστά, γίνεται απολύτως σαφές ότι σε
αυτές τις προγραμματικές θέσεις εντο-
πίζονται στοιχεία σύγκλισης με θέσεις
τόσο του ΣΥΡΙΖΑ, όσο και της Ν.Δ. 

Οι απαιτήσεις Θεοδωράκη 
Στη Χαριλάου Τρικούπη αναμένοντας το
πόρισμα προσπαθούν να χτίσουν τη
στρατηγική που θα ακολουθήσουν εν
συνεχεία έναντι του Στ. Θεοδωράκη.
Έτσι, λοιπόν, συνεργάτες της κας Γεν-
νηματά θεωρούν ως παράλογες τις α-
παιτήσεις τού επικεφαλής του Ποταμι-
ού, από τη στιγμή που από τη μία πλευ-
ρά ζητά τη δημιουργία νέου κόμματος,
με πρώτο μόλις βήμα την εκλογή Προέ-
δρου από τη βάση, ως να μην υπάρχει
άλλο διακύβευμα, και από την άλλη μιλά
για παραμονή των κοινοβουλευτικών ο-
μάδων και άρα των κομμάτων πίσω από
αυτές, ως το πέρας της τρέχουσας τετρα-
ετίας, για την οποία και έχουν εκλεγεί.
Βέβαια, οι πιο μετριοπαθείς υποστηρί-
ζουν πως πολλά θα κριθούν από τη συ-
νάντηση που θα έχουν οι δύο αρχηγοί
μετά τη δημοσιοποίηση του πορίσμα-
τος. Στην επικοινωνία αυτή, δεν απο-
κλείεται να συμπεριλαμβάνεται ο Γιώρ-
γος Παπανδρέου, στον βαθμό που στο
μεταξύ το Κίνημα Δημοκρατών Σοσια-
λιστών θα έχει αποστείλει τις προτάσεις
του για το μέλλον της Κεντροαριστεράς,
αλλά και ο Θανάσης Θεοχαρόπου-
λος, που στο μεταξύ έχει δηλώσει την
πρόθεσή του να είναι υποψήφιος για τη
θέση του αρχηγού και έχει ξεκινήσει τις
περιοδείες ανά την Ελλάδα, παρουσιά-
ζοντας τη δική του «αυτόνομη προοδευτική
πλατφόρμα», όπως την ονομάζουν στη
ΔΗΜ.ΑΡ., θέλοντας να τονίσουν την α-
νάγκη το νέο ενιαίο σοσιαλδημοκρατικό
σχήμα, για το οποίο μιλούν, να μην
προσδεθεί σε κανένα άρμα.

Πάντως θα πρέπει να τονιστεί πως,
παρά το γεγονός ότι στο ΠΑΣΟΚ προ-
σπαθούν να υποβαθμίσουν τη διαφο-
ροποίηση του Θ. Θεοχαρόπουλου σε
ό,τι αφορά τον εκλογικό νόμο, το κλίμα
για τον πρόεδρο της ΔΗΜ.ΑΡ. έχει βα-
ρύνει πολύ στους κόλπους της Δημο-
κρατικής Συμπαράταξης. Ακόμη και
στην Επιτροπή Διαλόγου η Αθηνά
Δρέτα, που εκπροσωπεί το Ποτάμι, α-
ντέδρασε έντονα σε μία από τις τελευ-
ταίες συνεδριάσεις, η οποία μάλιστα
κατά σύμπτωση έγινε στα γραφεία της
Δημοκρατικής Αριστεράς. 

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 16/17 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016
www.iapopsi.gr10 | Η ΑΠΟΨΗ

Η Φώφη 
επέλεξε για
«σύμμαχο» 
τον Σταύρο
«Η Φώφη επέλεξε σύμμαχο κι αυτός είναι ο Σταύρος Θεοδωράκης
και το Ποτάμι». Με αυτές τις φράσεις στελέχη του Κινήματος,
που δεν εντάσσονται στη νέα ηγετική ομάδα αλλά έχουν μα-
κρά πορεία τόσο στο κόμμα όσο και στις κυβερνήσεις Κ. Σημίτη
και Γ. Παπανδρέου, εκτιμούν πως η απόφαση της κας Γεννηματά
να πει ένα μεγαλοπρεπές «όχι» στον εκλογικό νόμο της κυβέρ-
νησης δίνει νέο αέρα στην προσπάθεια για την ενοποίηση των
κομμάτων και των κινήσεων της Κεντροαριστεράς.
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• ΠΟΤΑΜΙ:  Έντονος ο προβληματισμός στη Μεγάλη 
Συνάντηση των Αντιπροσώπων (ΜΕΣΥΑ) του κόμματος 
για τον διάλογο με το ΠΑΣΟΚ

«Εμείς δεν κάνουμε βήμα πίσω
και σε όποιους αρέσουμε». Αυ-
τό αποφάσισε η Μεγάλη Συ-
νάντηση των Αντιπροσώπων
(ΜΕΣΥΑ) του Ποταμιού ανα-
φορικά με τον διάλογο με το
ΠΑΣΟΚ και τα άλλα κόμματα
του κέντρου. Ταυτόχρονα το
ανώτατο κομματικό όργανο
του Ποταμιού ενέκρινε με συ-
ντριπτική πλειοψηφία την
πρόταση του Σταύρου Θεοδω-
ράκη για εκλογή επικεφαλής
του νέου σχήματος από τη βά-
ση πριν προχωρήσει η ενοποί-
ηση του χώρου.

Του Μιχάλη Κωτσάκου

Η
ΜΕΣΥΑ μετά από πο-
λύωρη διαδικασία κατέ-
ληξε ότι «το Ποτάμι δεν
θα συμμετάσχει στη συ-
γκρότηση ενός νέου μεγα-

λύτερου μηχανισμού που θα εμπεριέχει
τους παλιούς μηχανισμούς. Ο στόχος εί-
ναι νέος φορέας από την κοινωνία, μέσω
της μαζικής συμμετοχής των πολιτών, και
όχι προϊόν παζαριών και συμβιβασμών με
τα παλιά κόμματα. Δεν μας ενδιαφέρει η
συνένωση των υπαρχουσών πολιτικών δυ-
νάμεων και ούτε αισθανόμαστε αποσχι-
σθέν τμήμα κάποιου κόμματος. Και για να
είναι ξεκάθαρο, όταν λέμε δημιουργικές
προοδευτικές δυνάμεις, εννοούμε τις δυ-
νάμεις του πολιτικού φιλελευθερισμού.
Εννοούμε τις δυνάμεις της σοσιαλδημο-
κρατίας. Των αριστερών μεταρρυθμιστών.
Τις δυνάμεις του ριζοσπαστικού κέντρου.
Της Οικολογίας. Αυτές τις δυνάμεις κα-
λούμε σε αυτό το προσκλητήριο που θα έ-
χει ως κατάληξη αλλά και ως νέα αρχή την
εκλογή ενός αρχηγού από τη βάση».

Προβληματισμός
Το βέβαιο είναι ότι δεν ήταν λίγοι από
αυτούς που μετείχαν στη ΜΕΣΥΑ που
εξέφρασαν τον προβληματισμό τους
για το εάν πρέπει να προχωρήσουν οι
διαδικασίες για το νέο σχήμα, ενώ δεν
έκρυψαν στις κατ’ ιδίαν συζητήσεις
τους και τη διαφωνία τους για τη διά-
λυση του Ποταμιού, εάν τελικά ολο-
κληρωθεί η κοινή πορεία για την δη-
μιουργία του 3ου πόλου.

Αυτό έγινε αντιληπτό και στις επί
μέρους συσκέψεις με τους τοπικούς συ-
ντονιστές πριν από τη συνεδρίαση της
ΜΕΣΥΑ. Αυτό το κλίμα σίγουρα δεν το
ήθελε ο Στ. Θεοδωράκης, ο οποίος
ελπίζει βάσιμα πως εάν πειστούν να
ψηφίσουν περισσότεροι πολίτες από
ό,τι είναι η δύναμη των κομμάτων που

μετέχουν σε αυτή την προσπάθεια, τότε
στην ψηφοφορία το φαβορί Φώφη
Γεννηματά θα βρεθεί προ εκπλήξεως.

Γι’ αυτό και στη συνεδρίαση της ΜΕ-
ΣΥΑ πολλοί από τα υψηλόβαθμα στε-
λέχη του Ποταμιού με τις παρεμβάσεις
του προσπάθησαν να κάμψουν τις δια-
φωνίες. Ενδεικτικές είναι ορισμένες α-

πό τις τοποθετήσεις:
Παναγιώτης Καρκατσούλης

(γραμματέας Κοινοβουλευτικού Έρ-
γου): «Το Ποτάμι έχει μπει σε σταθερή θέ-
ση. Πρέπει να είμαστε εγγυητές του μέλ-
λοντος της πατρίδας μας. Δεν φοβάμαι κα-
νέναν διάλογο με κανέναν».

Γιώργος Μαυρωτάς: «Να μιλήσου-

με στους ανθρώπους της αποχής. Να εν-
διαφερθεί ο κόσμος που απέχει. Εφικτός ο
στόχος να προσέλθουν 200.000 στις κάλ-
πες. Δεν πάμε να “πασοκοποιήσουμε” το
Ποτάμι, αλλά να κάνουμε τις ιδέες μας να
επικρατήσουν στον χώρο».

Μίλτος Κύρκος: «Έχουμε εμπλακεί σε
έναν διάλογο που στηρίζεται σε διαφορετι-
κές αφετηρίες. Προχωράμε σε μια συνά-
ντηση-σύγκρουση: Χάνουμε; Τι χάνουμε;
Κερδίζουμε; Τι κερδίζουμε; Τις ιδέες που
μας έφεραν στο Ποτάμι πρέπει να δούμε».

Γιώργος Αμυράς: «Η χώρα μοιάζει
με τραπέζι του μπιλιάρδο. Ρίχνεις τις μπά-
λες και δεν ξέρεις πού πάνε. Οι 200.000
θα έρθουν να ψηφίσουν για μια σειρά από
λόγους. Εάν επιμένουμε με τις ιδέες μας
δεν έχουμε να χάσουμε τίποτα. Κλείστε τα
μάτια στις δημοσκοπήσεις».

Πόπη Διαμαντάκου (μέλος του
Προεδρείου της Επιτροπής Διαλόγου):
«Το Ποτάμι πρέπει να πάρει αποφάσεις για
το μέλλον του. Να απευθυνθεί σε νέα α-
κροατήρια. Αυτούς που πήγαν στους κανα-
πέδες. Ήταν πολύ σημαντική στιγμή όταν ο
Σταύρος είπε ότι το Ποτάμι θα κάνει αυτό
που βολεύει τη χώρα και όχι το κόμμα».

Σπύρος Δανέλλης: «Υπάρχει ανάγκη
συνεύρεσης του χώρου του κέντρου. Οφεί-
λουμε να διακρίνουμε τον μεγάλο κίνδυ-
νο. Δεν έχουμε την πολυτέλεια του απο-
κλεισμού των σχημάτων, των προσώπων,
των πολιτών».

Δημήτρης Τσιόδρας (μέλος του
Πολιτικού Συμβουλίου και εκπρόσω-
πος Τύπου): «Οι δυνάμεις που θέλουμε
να μας ακολουθήσουν είναι πολύ περισ-
σότερες του 3%. Να μη γίνει μία μάχη μη-
χανισμών αλλά μία πολιτική μάχη ιδεών».

Παντελής Αβραμίδης (γραμματέ-
ας Οργανωτικού Έργου): «Θα είναι έκ-
πληξη η προσέλευση του κόσμου, αρκεί
να γίνει με τους όρους του Σταύρου».

Νίκος Βιτώρος (Β΄ Αθήνας): «Πρέ-
πει η διαδικασία να είναι αδιάβλητη και ε-
κτός κομματικών στρατών. Το Ποτάμι να
μη γίνει Ιφιγένεια στο βωμό για μία νέα εκ-
δοχή του ΠΑΣΟΚ».

Τρύφων Τριανταφυλλίδης (Β΄
Θεσσαλονίκης): «Η ζημιά από τις συζη-
τήσεις με το ΠΑΣΟΚ έχει ήδη γίνει».

Μαρία Δαμανάκη (αντιπρόσωπος
Νεολαίας): «Υπερτερούμε σε όραμα, υ-
στερούμε σε μηχανισμό. Η συμμετοχή
200.000 ψηφοφόρων αποτελεί ασφαλι-
στική δικλείδα απέναντι στον μηχανισμό
του ΠΑΣΟΚ».

Τρέμουν τον 
«πράσινο»
μηχανισμό

Στη ΜΕΣΥΑ συμφώνησαν, εξάλλου, ότι η
αντιπολιτευτική τακτική του κόμματος
πρέπει να ενταθεί και να σκληρύνει. Εάν

δεν αλλάξει κάτι δραματικά, όπως να γίνουν
δεκτές οι τροπολογίες του Στ. Θεοδωράκη, το
Ποτάμι δεν πρόκειται να ψηφίσει τον εκλογικό
νόμο που έφερε στη Βουλή η κυβέρνηση. Και βέβαια στη Σεβα-
στουπόλεως ουδείς ανησυχεί ότι θα υπάρξει κάποιος εκ των βου-
λευτών του κόμματος που θα διαφοροποιηθεί. Εξάλλου, οι λεγό-
μενοι επικίνδυνοι που προέρχονται από τη ΔΗΜ.ΑΡ. έχουν δηλώσει
σε όλους τους τόνους πως θα ψηφίσουν «όχι». 

Στο μεταξύ, με νέα συνέντευξή του ο επικεφαλής του Ποταμιού
κατήγγειλε πως «η επέλαση του κόμματος στο κράτος βρίσκεται σε
πλήρη εξέλιξη. Οι ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ Θα προσπαθήσουν να αποκτήσουν
και 2-3 απολύτως πιστά σε αυτούς κανάλια και μετά θα σκεφθούν

τις εκλογές». Ο Στ. Θεοδωράκης επανέλαβε τη
θέση του Κινήματος για «μείωση του μπόνους,
σπάσιμο των μεγάλων περιφερειών, μείωση των
εδρών», ενώ τόνισε ότι θα έδινε «ψήφο στους
ομογενείς και κυρίως στους 450.000 ανθρώ-
πους που έφυγαν τα χρόνια της κρίσης. Πέντε

έδρες από τις 300 να καθορίζονται με την ψήφο των Ελλήνων που
μένουν στο εξωτερικό». 

Ως προς τη μεταστροφή της κυβέρνησης στο ζήτημα των μεγά-
λων περιφερειών, τόνισε ότι «μέχρι χθες έλεγαν ότι οι μεγάλες πε-
ριφέρειες είναι “εκκολαπτήρια διαφθοράς”. Και τώρα δεν αλλάζει τί-
ποτα. Δεν το ξέχασαν, απλώς ήταν το αντάλλαγμα για να ψηφίσουν
την απλή τους αναλογική το ΚΚΕ και ο Λεβέντης». Τέλος, τόνισε ότι η
πρόταση του Ποταμιού για τον εκλογικό νόμο προτάσσει το συμ-
φέρον της χώρας και όχι του κόμματος.

Σκληρή
αντιπολίτευση
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«Κατασκευή» ενόχων
με διαρροές «πολιτικών»

Με φόντο το φιάσκο της
επ’ αόριστον αναβολής της
δίκης για τα «μαύρα τα-
μεία» της Siemens εξελί-
χθηκε τα τελευταία 24ωρα
μία ολομέτωπη επίθεση της
κυβέρνησης κατά της Δι-
καιοσύνης, που προηγού-
μενό της δύσκολα υπάρχει. 

Τ
ο πρώτο πράγμα που
ξενίζει είναι ότι η κυ-
βερνητική πλειοψηφία,
άλλοτε εκφραζόμενη α-
πό την κυβερνητική εκ-

πρόσωπο Όλγα Γεροβασίλη, άλ-
λοτε από τον υπουργό Εξωτερικών
Νίκο Κοτζιά, άλλοτε από τον υ-
πουργό Άμυνας Πάνο Καμμένο,
ακόμη και από την κυβερνητικών
«αισθημάτων» εφημερίδα «ΑΥΓΗ»,
δεν αρκέστηκε σε υπαινιγμούς αλλά
προχώρησε και σε ευθείες βολές.
Το δεύτερο στοιχείο αυτή της κό-
ντρας που προκαλεί απορίες είναι
η στοχοποίηση εκ μέρους του Μα-
ξίμου του προϊσταμένου της Εισαγ-
γελίας Εφετών Αθήνας, Ισίδωρου
Ντογιάκου, ο οποίος εμφανίζεται
περίπου ως ο απόλυτος υπαίτιος
για το «χειρόφρενο» στην υπόθεση,
που, όπως αναλυτικά θα παραθέ-
σουμε παρακάτω, όχι μόνο δεν φέ-
ρει καμία ευθύνη για την αναβολή,
αλλά τουναντίον με σωρεία εγγρά-
φων επεδίωξε ακριβώς το αντίθε-
το, δηλαδή να πραγματοποιηθεί ε-
πιτέλους η μεγάλη αυτή δίκη. Κι ό-
λα αυτά με το φάσμα της παραγρα-
φής των αδικημάτων της υπόθεσης
να γίνεται όλο και πιο ορατό. 

Αυτός ο κίνδυνος δεν αποτελεί
δημοσιογραφική διαπίστωση. Τον
επεσήμανε τις προάλλες ο εισαγγε-
λέας της έδρας, Χαράλαμπος
Τζώνης, υπογραμμίζοντας ότι από
τον Μάρτιο του 2015 –οπότε και ε-
ξεδόθη το παραπεμπτικό βούλευ-
μα για τους εμπλεκόμενους στο
σκάνδαλο της Siemens– μέχρι και
σήμερα έχει ήδη παύσει η ποινική
δίωξη για πράξεις νομιμοποίησης
εσόδων από εγκληματική δραστη-
ριότητα για τους μισούς από τους
κατηγορουμένους!

«Κάθε λεπτό που περνάει, το αδί-
κημα παραγράφεται», ανέφερε χα-
ρακτηριστικά ο εισαγγελικός λει-
τουργός, τονίζοντας εμφατικά ότι
το βασικό αδίκημα (σ.σ. δωροδο-
κία) που εξετάζεται φέρεται να τε-
λέστηκε τη διετία 1997-1998 και
ουσιαστικά δεν έχει ξεκινήσει ούτε
η εκδίκαση της υπόθεσης σε πρώ-
το βαθμό. Ας σημειωθεί ότι ο Χαρ.
Τζώνης ήταν κατηγορηματικός και
πλήρως τεκμηριωμένος στην πρό-
τασή του για απόρριψη του αιτήμα-
τος των κατηγορουμένων για ανα-
βολή της δίκης, πλην όμως τα μέλη
του Τριμελούς Εφετείου Κακουρ-
γημάτων αποφάσισαν κατά τρόπο
δικονομικά έωλο το αντίθετο.

Τους φόβους του εισαγγελέα
Τζώνη ασπάζονται έγκριτοι νομι-
κοί κύκλοι που εξηγούν ότι, αν η
κατάσταση παραμείνει ως έχει, τον
Φεβρουάριο του 2018 επέρχεται
παραγραφή για επιμέρους πράξεις
του κυρίου αδικήματος, αυτού της
δωροδοκίας. Βάσει του Ποινικού
Κώδικα, το κακούργημα της ενερ-
γητικής δωροδοκίας παραγράφε-
ται με την παρέλευση 15ετίας από
τον χρόνο τέλεσης του αδικήματος
και, σύμφωνα με την κατηγορία, το
αδίκημα της ενεργητικής δωροδο-
κίας για τα στελέχη της Siemens τε-
λέστηκε το χρονικό διάστημα Φε-
βρουάριος 1998 - Σεπτέμβριος
2003. Αυτό πρακτικά σημαίνει ότι
αν δεν επιδοθεί στους κατηγορού-
μενους μέχρι το 2018 το παραπε-
μπτικό βούλευμα στη μητρική τους
γλώσσα, συμπληρώνεται ο χρόνος
παραγραφής.

Το κουβάρι 
της αλληλογραφίας 
Επιστρέφοντας στη μεγάλη εικόνα,
είναι εύλογο να αναρωτιούνται οι
πολίτες τι μέλλει γενέσθαι με την
υπόθεση που θεωρείται το μεγαλύ-
τερο σκάνδαλο της μεταπολίτευ-
σης, αλλά και ποιος τελικά ευθύνε-
ται στην πραγματικότητα για την
τροπή που πήραν τα πράγματα. 

Πιάνοντας το κουβάρι της ιστο-
ρίας από την αρχή, τα έγγραφα που
έχει στη διάθεσή της η «Α» καταδει-
κνύουν ότι ΑΜΕΣΑ, στις 8 Απριλί-
ου 2015, η Εισαγγελία Εφετών έ-
στειλε στη Μεταφραστική Υπηρεσία
του υπουργείου Εξωτερικών έγγρα-
φο με την επισήμανση «ΕΞΑΙΡΕΤΙ-
ΚΑ ΕΠΕΙΓΟΝ» αιτούμενη τη μετά-
φραση 1.087 φύλλων (σ.σ. φύλλο
1ο έως και 5ο, φύλλο 622ο έως και
1.088ο και φύλλο 1.687ο έως και
2.296ο) του υπ’ αριθμόν 399/2015
παραπεμπτικού βουλεύματος, από
τα ελληνικά στα γερμανικά.

Στις 2 Νοεμβρίου 2015 η μετα-
φραστική υπηρεσία του ΥΠ.ΕΞ. ε-
νημέρωσε το Τμήμα Βουλευμάτων

ότι έχει μεταφραστεί το Α΄ μέρος
του εγγράφου που «αποτελείται από
696 σελίδες».

Αξίζει να σημειωθεί ότι η Εισαγ-
γελία πίεζε το ΥΠ.ΕΞ. για την επί-
σπευση μετάφρασης του βουλεύμα-
τος. Συγκεκριμένα, με νέο κατεπεί-
γον έγγραφό της προς τη μεταφρα-
στική υπηρεσία του ΥΠ.ΕΞ. στις 4
Νοεμβρίου 2015, η Εισαγγελία Ε-
φετών επανήλθε στο αίτημά της και
παρακάλεσε «για την περαίωση της
μεταφράσεως στη γερμανική, του υπ’
αριθμ. 399/2015 βουλεύματος του
Συμβουλίου Εφετών Αθηνών (φύλλα
1687 έως και 2296), και την αποστολή
στο Εφετείο το αργότερο έως τις 27 Νο-
εμβρίου 2015, οπότε η υπόθεση εκδι-
κάζεται στο Α΄ Τριμελές Εφετείο Κα-
κουργημάτων Αθηνών».

Είκοσι τέσσερις ώρες αργότερα,
στις 5/11/2015, το ΥΠ.ΕΞ. απα-
ντά στην Εισαγγελία Εφετών ότι
«λόγω του μεγάλου όγκου σελίδων,
κρίνεται ανέφικτη η παράδοση εντός
προθεσμίας». Εξηγούν, μάλιστα, α-
πό το υπουργείο ότι «εφόσον γίνει
ανάθεση, το χρονικό περιθώριο ολο-
κληρώσεως του μεταφραστικού έργου
για το β΄ μέρος του βουλεύματος (Γ-
Φύλλα 1687 έως 2296), προσδιορί-

ζεται περί τα τέλη μηνός Ιουνίου 2016
με τη διαδικασία του επείγοντος». 

Επιπρόσθετα, από το ΥΠ.ΕΞ.
τρόπον τινά «απολογούνται» ότι η
αρμόδια υπηρεσία του υπουργείου
«δέχεται περί τα 1.200 αιτήματα ετη-
σίως για μετάφραση στη γερμανική
γλώσσα και οι έξι συνεργαζόμενοι ι-
διώτες μεταφραστές της γερμανικής
γλώσσας καταβάλλουν κάθε δυνατή
προσπάθεια για την εξυπηρέτηση ό-
λων των αρχών».

Δέκα ημέρες αργότερα (14 Νο-
εμβρίου 2015) η μεταφραστική υ-
πηρεσία του ΥΠ.ΕΞ. ενημερώνει
την Εισαγγελία ότι επισπεύδεται η
διαδικασία και ότι «έχει γίνει ανά-
θεση του υπολοίπου των εγγράφων
που εκκρεμούν, σε συνεργαζόμενο με
την υπηρεσία μας μεταφραστή της
γερμανικής γλώσσας, ο οποίος συναι-
σθανόμενος τη σπουδαιότητα και το
κατεπείγον της υποθέσεως δεσμεύτη-
κε για την όσο το δυνατόν συντομότε-
ρη παράδοση του μεταφραστικού έρ-
γου, κατ’ εκτίμηση έως τα τέλη μηνός
Απριλίου 2016».

Κάπως έτσι, έρχεται η 11η Δε-
κεμβρίου 2015 (παραμονές της ε-
πανάληψης της δίκης για τη
Siemens, που μετά την αναβολή
της στις 27/11/2015 είχε προσ-
διοριστεί να επαναληφθεί στις
15/12/2015) όπου η Εισαγγελία
πιέζει πλέον το ΥΠ.ΕΞ. να επι-
σπευστεί η μετάφραση του βουλεύ-
ματος μέχρι τις 14 Δεκεμβρίου,
«δεδομένου ότι η υπόθεση έχει εισα-
χθεί στο Τριμελές Εφετείο Κακουργη-
μάτων Αθηνών και εκκρεμεί προς εκ-
δίκαση». Έκτοτε, το Τμήμα Βουλευ-
μάτων της Εισαγγελία Εφετών α-
ποστέλλει ακόμη ένα έγγραφο στο
Μεταφραστικό του ΥΠ.ΕΞ. στις 27
Απριλίου 2016 παρακαλώντας «να
ενεργήσετε για την άμεση ολοκλή-
ρωση της μεταφράσεως» και εν τέ-
λει στις 13 Μαΐου το ΥΠ.ΕΞ. απα-
ντά ότι ολοκλήρωσε τη μετάφραση
των υπολοίπων 882 σελίδων του
βουλεύματος και τις αποστέλλει
στην Εισαγγελία Εφετών.

Καμιά κωλυσιεργία, αλλά
«βολεύει» η στοχοποίηση
του Εφετείου 
Από την παράθεση των εγγράφων
και των ημερομηνιών είναι προφα-
νές ότι η Εισαγγελία Εφετών μόνο
για καθυστερημένα αντανακλαστικά
δεν μπορεί να κατηγορηθεί. Και μό-
νο οι συνεχείς οχλήσεις της προς το
ΥΠ.ΕΞ. για επίσπευση των διαδικα-
σιών που αποδεικνύονται εγγρά-
φως δείχνει ότι έγινε το δέον προ-
κειμένου να μην «κολλήσει» η δικα-
στική διερεύνηση του σκανδάλου.
Επομένως, το γιατί εμφανίζεται ως
έκθετη η Εισαγγελία Εφετών Αθή-
νας και τι εν τέλει ήταν αυτό που
δεν έπραξε ο Ισίδωρος Ντογιά-
κος, είναι ένα ερώτημα που δεν
μπορούν να απαντήσουν πειστικά
ούτε καν εκείνοι που το θέτουν. 

Ο ισχυρισμός της Εισαγγελίας
Αθηνών, ότι έδρασε εμπρόθεσμα
και κυρίως σύννομα, εδράζεται όχι
μόνο στην παραπάνω παρατεθεί-
σα αλληλογραφία, αλλά και στο ότι
κατά πάγια νομολογία του Αρείου
Πάγου εφόσον ο αλλοδαπός κατη-
γορούμενος έλαβε γνώση στη
γλώσσα του των κατηγοριών που
τον βαρύνουν και συμμετείχε στην
προδικασία της ποινικής δίκης με
την απολογία του, την πρόταση
μαρτύρων υπεράσπισής του κτλ.,
δεν υπάρχει περαιτέρω υποχρέω-
ση μετάφρασης των ιδίων εγγρά-
φων (483/2015 Α.Π. κτλ.). 

Υπάρχουν ήδη αρκετά πρόσφα-
τα νομικά προηγούμενα απόρρι-
ψης ακριβώς ίδιων ενστάσεων με
την ίδια αιτιολογία, γεγονός που ο-
δήγησε την Εισαγγελία Εφετών να
θεωρήσει ότι στην ίδια κρίση θα
οδηγείτο και το δικαστήριο της
Siemens. Τέτοιο νομικό προηγού-
μενο δημιούργησε, λ.χ., η δίκη 3
Τούρκων που κατηγορούνταν για
τρομοκρατία και με την υπ’ αριθ-
μόν 2868/2015 απόφασή του το
Α΄ Τριμελές Εφετείο Κακουργη-
μάτων απέρριψε ανάλογες ενστά-
σεις κρίνοντας ότι δεν χρειάζεται
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• Την ανεξήγητη απόφαση αναβολής της υπόθεσης Siemens προσπαθούν
να «φορτώσουν» –χωρίς βεβαίως επιτυχία– στον μόνιμο στόχο της κυβέρ-
νησης, προϊστάμενο της Εισαγγελίας Εφετών Ισ. Ντογιάκο, ο οποίος με
σκληρή ανακοίνωσή του κάνει λόγο για διαρροές «δήθεν» πολιτικών
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επίδοση μεταφρασμένου βουλεύ-
ματος εφόσον οι κατηγορούμενοι
έχουν απολογηθεί στην ανάκριση.

Αξίζει να σημειωθεί πάντως
πως πριν από την έναρξη της δί-
κης υπήρξαν δύο δικαστικές κρί-
σεις, που απέρριψαν αιτήματα αλ-
λοδαπών κατηγορουμένων για να
μεταφραστούν τα έγγραφα. Οι α-
πορριπτικές διατάξεις εκδόθηκαν
από την αντιεισαγγελέα Εφετών Α-
θηνά Θεοδωροπούλου και τον
αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου
Χαρ. Βουρλιώτη.

Συγκεκριμένα στις 18 Νοεμβρί-
ου 2015, η αντιεισαγγελέας Θεο-
δωροπούλου απαντά πως «δεν εί-
ναι απαραίτητη η επίδοση μετάφρα-
σης όταν ο κατηγορούμενος έλαβε έ-
γκαιρα γνώση της κατηγορίας στη
γλώσσα που εννοεί και ως εκ τούτου
προετοίμασε την υπεράσπισή του».

Την ίδια απάντηση έδωσε και ο
αντεισαγγελέας Βουρλιώτης στον
δικηγόρο Θέμη Σοφό που προσέ-
φυγε στον Άρειο Πάγο για τον ίδιο
λόγο για λογαριασμό εντολέα του,
χαρακτηρίζοντας μάλιστα το ζήτη-
μα «επουσιώδες».

Στη συγκεκριμένη χρονική συ-
γκυρία, επομένως, ο Ισίδωρος

Ντογιάκος φαντάζει ως βολικότα-
τος «φταίχτης». Το λέμε αυτό διότι
ο καταλογισμός ευθυνών για την
επ’ αόριστον αναβολή της δίκης
για τη Siemens δείχνει να ξεφεύ-
γει από το νομικό της κομμάτι και
να έχει πολιτικό υπόβαθρο.

Αυτό ισχυρίζονται κύκλοι που
γνωρίζουν τα του πολιτικού παρα-
σκηνίου αλλά ταυτόχρονα έχουν
γνώση και των όσων διαδραματί-
ζονται στον πολύπαθο χώρο της
Δικαιοσύνης. Οι ίδιοι κύκλοι εξη-
γούν ότι προφανώς και η Δικαιο-
σύνη είναι ανεξάρτητη και δεν
μπορεί η πολιτεία να παρέμβει στις
αποφάσεις τις Θέμιδας, αλλά οι δι-
οικητικές αδυναμίες του θεσμού
(αποψίλωση προσωπικού, έλλει-
ψη χώρων και δομών, εξαιρετικά
μεγάλη αργοπορία απονομής δι-
καιοσύνης) είναι σκελετοί που βρί-
σκονται στις ντουλάπες των εκά-
στοτε κυβερνόντων και όχι των δι-
καστικών λειτουργών. 

Λένε για παράδειγμα ότι αν η κυ-
βέρνηση –που έχει κάνει παντιέρα
την κάθαρση– είχε προνοήσει να ε-
νημερώνεται διοικητικά και αρμο-
δίως για την πορεία των μεγάλων
υποθέσεων, δεν θα χρειαζόταν να

τρέχει στο και 5΄ του φιάσκου να
σώσει την παρτίδα με επικοινωνια-
κές φωνασκίες. Συγκεκριμένα ανα-
ρωτιούνται γιατί χρειάστηκε να φτά-
σει ο κόμπος στο χτένι για να κάνει
ο υπουργός Δικαιοσύνης, Νίκος
Παρασκευόπουλος, αυτό που έ-
κανε το πρωί της Πέμπτης: να μετα-
βεί, δηλαδή, στην Εισαγγελία του
Αρείου Πάγου και να ζητήσει την
παραγγελία της εκδίκασης κατ’ από-
λυτη προτεραιότητα των δύο υπο-
θέσεων της Siemens που βρίσκο-
νται στο ακροατήριο, όπως προ-
βλέπει το άρθρο 30 παρ. 3 του Κώ-
δικα Ποινικής Δικονομίας, για υ-
ποθέσεις εξαιρετικής φύσης.

Άλλη τρανή απόδειξη υποκριτι-
κών βολών για το αν κάνει σωστά
τη δουλεία της η Θέμιδα; Τη δίκη
Μαντέλη δείχνουν οι επαΐοντες ό-
που ενώ οι κατηγορούμενοι είναι
μόλις 5, οι «μαύροι» λογαριασμοί
και η διαδρομή του χρήματος έχει
αποκαλυφθεί και το κατηγορητή-
ριο είναι κατά το κοινώς λεγόμενο
«δεμένο», όλοι στέκονται στο ότι η
δίκη θα πρέπει να επαναληφθεί
λόγω θανάτου του δικαστή χωρίς
ουδείς να αναρωτιέται γιατί σέρνε-
ται η υπόθεση επί τρία χρόνια. 

Υπό αυτές τις συνθήκες το βά-
ρος της εξήγησης για την αναβολή
«πέφτει» στους ώμους των μελών
της σύνθεσης του Τριμελούς Εφε-
τείου Κακουργημάτων που εκδίκα-
σε την υπόθεση και αποφάσισε την
αναβολή της χωρίς να έχει προκύ-
ψει σοβαρός δικονομικός λόγος.
Όμως γιατί κάποιος να ψάξει τους
υπαίτιους της αναβολής;

Το Μέγαρο Μαξίμου και συγκε-
κριμένοι πολιτικοί έχουν ήδη απο-
φανθεί ότι η ενοχή για την αναβο-
λή βαρύνει(!!!) –χωρίς βεβαίως να
παραθέτουν ούτε ένα σοβαρό στοι-
χείο– τον μόνιμο στόχο τους τους
τελευταίους δέκα μήνες, δηλαδή
τον προϊστάμενο της Εισαγγελίας
Εφετών Ισίδωρο Ντογιάκο. Προ-
φανώς το γεγονός ότι τέλη Σεπτεμ-
βρίου περατούται η θητεία του δεν
τους αρκεί, και το γεγονός ότι «κο-
ντράρισε» νομικά την πρόεδρο του
Αρείου Πάγου κα Βασ. Θάνου εί-

ναι κάτι που δεν καλύπτεται με την
αρχική «ποινή» της επίπληξης που
επεβλήθη στον Ισ. Ντογιάκο, αλ-
λά χρειάζεται και κάτι πολύ πιο ι-
σχυρό. Έτσι, η υπόθεση αναβολής
της δίκης Siemens είναι ένα πολύ
καλό επιχείρημα που συνάδει με
την περίφημη φράση του Γκέμπελς
«πες-πες, όλο και κάτι θα μείνει». Μό-
νο που εδώ τη λάσπη την εκτοξεύ-
ουν οι πολιτικοί, κατά τα άλλα υ-
πεύθυνοι για την πρόοδο της χώ-
ρας. Έχουν όμως πεδίον δόξης λα-
μπρό, αφού έχουν άπειρες αφορ-
μές να πλήξουν τον στόχο τους. Η
σύγκρουση των τρένων στην Ιτα-
λία, το μακελειό στη Γαλλία, το πι-
θανό λουκέτο στον Μαρινόπουλο
και κάποια άλλα συναφή αποτε-
λούν μοναδική ευκαιρία για να στο-
χοποιήσουν για ακόμη μία φορά –
έχουμε χάσει τον αριθμό– τον ει-
σαγγελέα Ισίδωρο Ντογιάκο.

(συνέχεια στην επόμενη σελίδα) 
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Έρευνα για την αξιολόγηση 
του ελληνικού δικαστικού
συστήματος  
Το Ελληνο-Αμερικανικό Εμπορικό
Επιμελητήριο σε συνεργασία με το
Εθνικό Κέντρο Πολιτειακών Δικα-
στηρίων των ΗΠΑ πραγματοποιεί έ-
ρευνα με σκοπό να αξιολογήσει τα
πλεονεκτήματα και τις αδυναμίες
του ελληνικού δικαστικού συστήματος και να σκιαγραφήσει την α-
ντίληψη που έχουν για την ελληνική Δικαιοσύνη όχι μόνο οι ίδιοι οι
λειτουργοί της (δικαστές, δικηγόροι, γραμματείς) αλλά και το ευρύτε-
ρο κοινό.  Σκοπός της έρευνας είναι να αναδειχθούν τα προβλήματα
που μαστίζουν τη Δικαιοσύνη, ώστε στη συνέχεια να προταθούν λύ-
σεις που θα βελτιώσουν την κατάσταση που επικρατεί και θα ενισχύ-
σουν την εμπιστοσύνη των Ελλήνων πολιτών προς τον θεσμό της Δι-
καιοσύνης. Η έρευνα πραγματοποιείται με τη βοήθεια εξειδικευμένων
ερωτηματολογίων που αφορούν σε συγκεκριμένες κατηγορίες πολι-
τών. Τα ερωτηματολόγια είναι διατυπωμένα στα ελληνικά και αγγλι-
κά και θα είναι ανοικτά για συμπλήρωση μέχρι τις 5 Αυγούστου.
Η πρόσβαση στα ερωτηματολόγια γίνεται μέσα από την παρακάτω η-
λεκτρονική διεύθυνση: http://www.amcham.gr/survey-question-
naires-main/   Ν.ΤΣ.

ΕΥΒΟΙΑ: Γνωστή δικηγόρος
κατηγορείται για απάτη και
πλαστογραφία

Γ
νωστή δικηγόρος που δραστηριοποιείται στη Νότια Εύβοια
αντιμετωπίζει τις κατηγορίες της απάτης και της πλαστογρα-
φίας δικαστικών εγγράφων σε βαθμό κακουργήματος. Η

45χρονη παραπέμφθηκε πρόσφατα στον ανακριτή Χαλκίδας
όπου μετά την απολογία της αφέθηκε ελεύθερη με περιοριστι-
κούς όρους και χρηματική εγγύηση €3.000. 

Όπως αποκαλύπτει το πόρταλ EviaZoom.gr –στο σχετικό
ρεπορτάζ του οποίου φιλοξενούνται αποκλειστικές δη-
λώσεις για το θέμα του προέδρου του Δικηγορικού
Συλλόγου Χαλκίδας, Λάμπρου Γκάνη–, η 45χρονη
δεν κατέβαλε άμεσα τα χρήματα με αποτέλεσμα να
εκδοθεί σε βάρος της ένταλμα σύλληψης το οποίο
πριν από λίγες ημέρες ανακλήθηκε, μιας και η εγ-
γύηση πληρώθηκε έστω και καθυστερημένα.

Η είδηση έχει προκαλέσει σάλο, μιας και η
45χρονη είναι ιδιαίτερα γνωστή και στη Χαλκίδα

αφού εμφανιζόταν συχνά στο Δικαστικό Μέγαρο της
πόλης. Σημειώνεται ότι σε βάρος της δικηγόρου εκκρεμούν α-
κόμη αρκετές μηνύσεις για τα ίδια αδικήματα και όπως λένε

οι νομικοί κύκλοι είναι θέμα χρόνου να ασκηθούν νέες
ποινικές διώξεις.  Ν.ΤΣ.

Σε σχετικό δελτίο Τύπου που εξέδωσε
για την υπόθεση, ο προϊστάμενος
της Εισαγγελίας Εφετών Ισίδωρος

Ντογιάκος επαναλαμβάνει ότι η καθυστέ-
ρηση της δίκης οφείλεται στη μεταφρα-
στική υπηρεσία του ΥΠ.ΕΞ. και ότι για αυ-
τό είχαν ενημερωθεί τόσο το υπουργείο
Δικαιοσύνης, όσο και το υπουργείο Εξω-
τερικών. Μάλιστα ο κ. Ντογιάκος κάνει
λόγο για «σκόπιμες διαρροές από αγνώ-
στους, δήθεν πολιτικούς κύκλους, με αι-
σχρά υπονοούμενα που δεν είναι σε θέση
να συγκαλύψουν την αλήθεια». 

Ολόκληρη η ανακοίνωση έχει ως εξής:
«Με αφορμή το θόρυβο που δημιουργή-

θηκε μετά την αναβολή της δίκης στην υ-
πόθεση προς Siemens, ανακοινώνεται ότι
προς 8/4/2015, δηλαδή πολύ πριν την έ-
ναρξη προς δίκης προς 27 Νοεμβρίου του
2015, ο αρμόδιος Εισαγγελέας με το υπ’ α-
ριθμόν πρωτ. 23002/8-4-2015 έγγραφό
του προς τη Μεταφραστική Υπηρεσία του
Υπουργείου Εξωτερικών, ζήτησε τη μετά-
φραση του υπ’ αριθμόν 399/2015 παραπε-
μπτικού βουλεύματος του Συμβουλίου Ε-
φετών Αθηνών από την ελληνική στη γερ-
μανική γλώσσα.

»Λόγω της καθυστέρησης στη μετάφρα-
ση ακόμη και μετά την έναρξη της δίκης, με
αλλεπάλληλα έγγραφά του, τα οποία προς
ενημέρωση και για την αναγκαία συνδρομή
κοινοποιήθηκαν στα γραφεία των κ.κ. Υ-
πουργών Εξωτερικών και Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων
(αριθμός πρωτ. 61406/4-11-2015,
70277/11-12-2015, 29410/27-4-2016),
ζήτησε επιμόνως την επίσπευση της μετά-
φρασης, η οποία ολοκληρώθηκε στις
13/5/16 και το βούλευμα υποβλήθηκε με-

ταφρασμένο στην Εισαγγελία Εφετών Α-
θηνών στις 16/5/2016.

»Σε όλα τα στάδια ελέγχου της δικογρα-
φίας και προσδιορισμού της υπόθεσης
προς εκδίκαση, τηρήθηκαν επακριβώς οι ι-
σχύουσες διατάξεις και η νομολογία του Α-
ρείου Πάγου και άλλων Ανωτάτων Δικα-
στηρίων. Σκόπιμες διαρροές από αγνώ-
στους, δήθεν πολιτικούς κύκλους, με αι-
σχρά υπονοούμενα, δεν είναι σε θέση να
συγκαλύψουν την αλήθεια».

Στο ίδιο μήκος κύματος και 
οι δικαστές και οι εισαγγελείς 
Εξάλλου, θέση για το θέμα της Siemens
πήρε και η Ένωση Δικαστών και Εισαγγε-

λέων που έκανε λόγο «για άκρα συκοφα-
ντία κατά της Δικαιοσύνης». Αναλυτικά, η
ανακοίνωση της ΕΔΕ αναφέρει: 

«Η επιχειρούμενη, ευτυχώς από ελάχι-
στους πολιτικούς και μη, απαξίωση της Δι-
καιοσύνης και των Λειτουργών της δημο-
σίως (μέσω των ΜΜΕ κ.λπ.) και μάλιστα σε
τέτοιο βαθμό που να αμφισβητείται γενι-
κώς και αορίστως η αμεροληψία και η α-
ξιοπιστία της, αφ’ ενός μεν αποτελεί άκρα
συκοφαντία κατά της ισότιμης και ισόκυ-
ρης με την εκτελεστική και νομοθετική ε-
ξουσία, δικαστικής εξουσίας αφ’ ετέρου δε
δημιουργεί στους πολίτες ανασφάλεια χω-
ρίς τουλάχιστον μέχρι στιγμής να γνωρί-
ζουμε τελικά αυτή η συμπεριφορά ποιον ε-

ξυπηρετεί. 
»Εμείς, οι Έλληνες Δικαστές και Εισαγγε-

λείς, παρά τις δυσκολίες που αντιμετωπί-
ζουμε κατά την άσκηση των καθηκόντων
μας (κενές οργανικές θέσεις, έλλειψη ανα-
λόγων κτιριακών εγκαταστάσεων, επαρκούς
γραμματειακής υποστήριξης, μηχανογραφι-
κής οργάνωσης, μεταφραστικού τμήματος,
διερμηνέων, δικαστικής αστυνομίας κ.λπ.)
θα συνεχίσουμε, όπως άλλωστε διαχρονικά
πράττουμε, έχοντας βεβαίως υποχρέωση
προς τούτο, να προσφέρουμε αόκνως τις υ-
πηρεσίες μας στους πολίτες της Χώρας μας
με υψηλό αίσθημα ευθύνης και πάντοτε
σύμφωνα με το Σύνταγμα, τους Νόμους και
προπαντός με τη συνείδησή μας».

Η καυστική ανακοίνωση Ντογιάκου
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Αθώοι οι
σύμβουλοι 
του ΤΑΙΠΕΔ

Λίγο πριν εκπνεύσει ο Φε-
βρουάριος του 2016 η Ει-
σαγγελία Διαφθοράς ά-
σκησε ποινική δίωξη σε
βάρος μελών της διοίκη-
σης του ΤΑΙΠΕΔ, πρώην
και νυν, με τη διόλου «ευ-
καταφρόνητη» κατηγορία
της υπεξαίρεσης με τις επι-
βαρυντικές διατάξεις περί
καταχραστών του Δημοσί-
ου, αδίκημα που σε περί-
πτωση καταδίκης επισείει
ακόμη και την επιβολή ισό-
βιας κάθειρξης(!). 

Ρεπορτάζ: 
Πωλίνα Βασιλοπούλου

Ε
κείνη η ποινική δίωξη
ασκήθηκε μετά την ο-
λοκλήρωση έρευνας
που διενεργήθηκε,
προκειμένου να διερευ-

νηθεί η τυχόν τέλεση αξιόποινων
πράξεων κατά την εκκαθάριση του
τιμήματος που περιήλθε στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ από την πώληση του 33%
των μετοχών του OΠΑΠ στην
Emma Delta Ltd.

Στην έντυπη και ηλεκτρονική
έκδοση της «Α», είχαμε τότε ασχο-
ληθεί εκτενώς με το θέμα αποκα-
λύπτοντας τα πορίσματα της προ-
καταρκτικής έρευνας, σύμφωνα με
τα οποία τα μέλη προηγούμενης
διοίκησης του ΤΑΙΔΕΠ παρακρά-
τησαν και δεν απέδωσαν έγκαιρα
στο Δημόσιο τόκους ύψους
480.000 ευρώ! 

Από την έρευνα της Εισαγγελίας
Διαφθοράς προέκυψε, επίσης,
πως το συνολικό αρχικό τίμημα α-
πό την πώληση του 33% των με-
τοχών του ΟΠΑΠ στην Emma
Delta ανήλθε στο ποσό των
622.000.000 ευρώ. 

Το ποσό που πιστώθηκε στον
λογαριασμό που τηρεί το ΤΑΙ-
ΠΕΔ στην Εθνική Τράπεζα, μετά
την παρακράτηση από τη χρημα-
τιστηριακή εταιρεία ως εξόφλη-
ση των εξόδων και των προμη-
θειών της, ανήλθε σε
612.819.500 ευρώ.

Τυπική κλήση και
επιβεβαίωση της «Α»
Το σχετικό ρεπορτάζ που δημοσί-
ευσε η εφημερίδα μας στο φύλλο
τής 27ης Φεβρουαρίου κατέληγε ό-
ντως προφητικά – έστω και αν εί-
χαμε αρνηθεί αυτόν τον ρόλο. Γρά-
φαμε χαρακτηριστικά: 

«Το ερώτημα που προκύπτει, και
βεβαίως θα απαντηθεί από το Συμ-
βούλιο Πλημμελειοδικών, είναι εάν τα
μέλη λειτούργησαν με δόλο ή από πα-
ρερμηνεία της διάταξης του ν.
3986/2011. 

»Χωρίς να παριστάνουμε τους προ-
φήτες, θεωρούμε ότι είναι δύσκολο να
αποδοθεί στα μέλη του Δ.Σ. του ΤΑΙ-
ΠΕΔ ότι “με δόλο και με σκοπό το ί-
διον όφελος παρακράτησαν χρήματα
εις βάρος του Δημοσίου”, και κατά
συνέπεια ανήκουν στην κατηγορία των
επιβαρυντικών διατάξεων περί κατά-

χρησης του Δημοσίου».
Όπερ και εγένετο δηλαδή. Τη

δικογραφία της υπόθεσης για την
ΟΠΑΠ Α.Ε. –αλλά των 28 ακινή-
των του Δημοσίου– χειρίστηκε ο
ανακριτής Διαφθοράς Κωνστα-
ντίνος Σαργιώτης και όπως πλη-
ροφορείται και αποκαλύπτει σήμε-
ρα η «Α» οι κατηγορούμενοι έλα-
βαν τυπική κλήση. Αυτό συνεπά-
γεται ότι ο ανακριτής περάτωσε την
ανάκριση χωρίς να διαπιστώσει
κάποιες ενδείξεις ενοχής. 

Άλλωστε, αυτό διεκήρυτταν από
την πρώτη ως υπερασπιστική
γραμμή οι δικηγόροι των μελών
του Δ.Σ. του ΤΑΙΠΕΔ, οι οποίοι τό-
νιζαν πως οι τόκοι αποτελούν έσο-
δο του Ταμείου με βάση τον ιδρυτι-
κό νόμο του ΤΑΙΠΕΔ (Ν.
3986/2011). Παράλληλα, εξη-
γούσαν ότι το ΤΑΙΠΕΔ, ως οφεί-

λει, αποδίδει το τίμημα από την α-
ξιοποίηση περιουσιακών στοιχεί-
ων που έχει περιέλθει στην κυριό-
τητά του πάντα εντός 10 ημερών.
Στο μεσοδιάστημα τα ποσά έχουν
κάποια απόδοση κατατεθειμένα σε
τραπεζικό λογαριασμό του ΤΑΙ-
ΠΕΔ. Ταυτόχρονα, υποστήριζαν
πως ο ιδρυτικός νόμος του ΤΑΙ-
ΠΕΔ κατατάσσει τους τόκους στα έ-
σοδα του Ταμείου, απαιτούμενα
για τη λειτουργία του. 

Το ιστορικό της υπόθεσης
και οι πολιτικές
προεκτάσεις
Την ανακριτική διερεύνηση των α-
ποκρατικοποιήσεων, αμέσως μετά
την άσκηση δίωξης, επεδίωξαν να
εκμεταλλευτούν πολιτικά υπουργοί
της σημερινής κυβέρνησης. Στρι-
μωγμένοι στον τοίχο για όσα προ-

εκλογικά διεκήρυτταν για τις απο-
κρατικοποιήσεις, στη συνέχεια υ-
πέγραφαν «με δάκρυα και με πόνο
ψυχής» τις παραχωρήσεις του λι-
μανιού, του Ελληνικού κ.λπ., εί-
δαν σαν επικοινωνιακό αβαντάζ τη
δικαστική έρευνα για τον ΟΠΑΠ,
τα 28 ακίνητα του Δημοσίου και τα
ΙΒΜ. 

Όταν μάλιστα η δίωξη επεκτά-
θηκε και στον νυν πρόεδρο του
ΤΑΙΠΕΔ –που οι ίδιοι διόρισαν–
κ. Πιτσιόρλα, το κερασάκι έδεσε
στην επικοινωνιακή «τούρτα» που
ετοίμαζαν.

Οι δηλώσεις στα τηλεοπτικά πά-
νελ έδιναν κι έπαιρναν για «εγκά-
θετους της δεξιάς που ξεπουλούσαν
τα ασημικά» και διάφορα άλλα ευ-
τράπελα. Φυσικά, τώρα που τελεί-
ωσε η δικαστική έρευνα δεν ανα-
μένεται να ανακαλέσουν τις σα-
χλαμάρες που υποστήριζαν επί
σειρά μηνών. 

Άλλωστε, έκαναν –όπως έχει γί-
νει γνωστό– «γαργάρα» τα όσα υ-
ποστήριζαν για την ΤΡΑΙΝΟΣΕ. Ε-
κεί γελάνε τα κατσίκια όλων των α-
ποχρώσεων, και όχι μόνο τα παρ-
δαλά. 

Η  πώληση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ από
το ΤΑΙΠΕΔ είχε εκτιμηθεί στα 300
εκατ. ευρώ, ποσό το οποίο ο υ-
πουργός Σταθάκης είχε τότε χα-
ρακτηρίσει ως απαράδεκτα χαμη-
λό. Προφανώς άλλαξαν γνώμη και
η εταιρεία πωλήθηκε με 45 εκατ.
ευρώ… Τόσο καλά!!!

• Τυπική κλήση έλαβαν τα
κατηγορούμενα για υπεξαίρεση μέλη
του Ταμείου Αποκρατικοποιήσεων,
αφού από την ανακριτική διαδικασία
δεν διαπιστώθηκαν –όπως
αναμενόταν– ποινικές παραβάσεις
κατά τη διαδικασία πώλησης της
ΟΠΑΠ Α.Ε., των 28 ακινήτων του
Δημοσίου και του ΙΒΜ

15_THEMIDAtayped_N_739_APOPSI  7/15/16  9:28 PM  Page 15



Σειρά μέτρων που θα
φέρουν –θα επιδιώξουν
τουλάχιστον– την περαι-
τέρω χαλάρωση των υ-
φιστάμενων περιορι-
σμών στην κίνηση κεφα-
λαίων παρουσίασε
στους Θεσμούς η ελλη-
νική κυβέρνηση.

Επιμέλεια: Μιχάλης Κάσσης

T
α παραπάνω αποκά-
λυψε προ ημερών ο
διοικητής της Τρά-
πεζας της Ελλάδος,
Γιάννης Στουρνά-

ρας, μιλώντας στην Επιτροπή
Οικονομικών Υποθέσεων της
Βουλής κατά τη συζήτηση για
την έκθεση της ΤτΕ για τη Νομι-
σματική Πολιτική. 

Συγκεκριμένα, η χαλάρωση
θα προβλέπει την εξαίρεση από
τα capital controls των χρημά-
των που βρίσκονται σε θυρίδες
και… στρώματα και κατατίθε-
νται ως «νέο χρήμα» στα χρημα-
τοπιστωτικά ιδρύματα. Έτσι θα
μπορεί κάποιος να καταθέσει ό-
σα χρήματα θέλει στον λογαρια-
σμό που διαθέτει ήδη, χωρίς τα
χρήματα αυτά να υπόκεινται σε
οποιοδήποτε περιορισμό ως
προς την ανάληψή τους. 

Στόχος, η προσέλκυση των
καταθέσεων που παραμένουν
κυρίως στις θυρίδες, το ύψος
των οποίων υπολογίζεται ότι ξε-
περνά τα 30 δισ. ευρώ. Επίσης
προβλέπεται η αύξηση από το
10% στο 30% του ορίου, που
κάποιος μπορεί να κάνει ανά-
ληψη για χρήματα που καταθέ-
τει στις τράπεζες από το εξωτε-
ρικό. Τα χρήματα αυτά σήμερα
μπορούν να επανεξαχθούν στο
σύνολό τους, αλλά η ανάληψη
στο εσωτερικό περιορίζεται στο
10% και το όριο αυτό τριπλα-
σιάζεται στο 30% καθώς και η
πλήρη απελευθέρωση της πρό-
ωρης αποπληρωμής δανείων,
που σήμερα μπορεί να γίνει έ-
ως το 50% του άληκτου κεφα-
λαίου ή το 100% εάν πρόκειται
να μεταβιβαστεί το ακίνητο που
βαρύνεται με δάνειο. 

Σωρευτική ανάληψη 
Τα μέτρα χαλάρωσης των capi -
tal controls θα προβλέπουν και

τη δυνατότητα για σωρευτική α-
νάληψη του ορίου των 420 ευ-
ρώ την εβδομάδα που ισχύει
σήμερα, με τον διπλασιασμό
του ποσού, στα 840 ευρώ ανά
15νθήμερο. Να σημειωθεί ότι
η εν λόγω πρόβλεψη μπορεί να
μοιάζει τεχνητή (σ.σ. καθώς πα-
ραμένει το όριο των €420/ε-
βδομάδα), αλλά σε πρακτικό ε-
πίπεδο αν κάποιος χρειαστεί να
κάνει άμεσα ανάληψη μεγαλύ-
τερη των 420 ευρώ θα μπορεί
να το κάνει έως το όριο των 840
ευρώ ανά 2 εβδομάδες.

Εξάλλου, μεταξύ των μέτρων
που έχουν δρομολογηθεί είναι
και η μείωση του χρόνου εκτέ-
λεσης των εμβασμάτων στο ε-
ξωτερικό, καθώς και ο περιορι-
σμός του κόστους που προκάλε-
σε για τις επιχειρήσεις η επιβο-
λή των περιορισμών στην κίνη-
ση κεφαλαίων. 

Στο πλαίσιο αυτό, η Επιτρο-
πή Έγκρισης Τραπεζικών Συ-
ναλλαγών θα προχωρήσει στην
αύξηση έως τις 350.000 ευρώ

του ορίου που εγκρίνεται από
τις υποεπιτροπές των τραπεζών
(σήμερα είναι έως 250.000 ευ-
ρώ ανά πελάτη και ανά ημέρα),
καθώς και των ποσών που θα
μπορούν να εκτελούνται απευ-
θείας από τις τράπεζες χωρίς
την προϋπόθεση προηγούμε-
νης ιστορικότητας, που σήμερα
είναι έως 20.000 ευρώ ανά πε-
λάτη και ανά ημέρα.

Τέλος, στα μέτρα χαλάρωσης
περιλαμβάνονται η αύξηση των
ορίων στη χρήση των καρτών
στο εξωτερικό, μέσα από το ά-
νοιγμα πολλών διεθνών sites,
που αντιπροσωπεύουν το σύνο-
λο σχεδόν των διαδικτυακών α-
γορών στο εξωτερικό, γεγονός
που θα διευκολύνει τις συναλ-
λαγές τόσο των νομικών όσο
και των φυσικών προσώπων με
αντισυμβαλλόμενους του εξωτε-
ρικού καθώς και η αύξηση των
μηνιαίων ορίων τόσο των τρα-
πεζών όσο και των Ιδρυμάτων
Πληρωμών για την αποστολή
εμβασμάτων έως 1.000 ευρώ.

↪ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
16/17 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016

ΤΙ ΠΕΡΙΛΑΜΒΑΝΕΙ Η ΠΡΟΤΑΣΗ ΠΟΥ ΚΑΤΕΘΕΣΕ 
ΤΟ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΣΤΟΥΣ ΘΕΣΜΟΥΣ

Βήμα-βήμα 
η χαλάρωση των 
capital controls


Οι σκέψεις για
νέα όρια

ανάληψης μετρητών
– Τι ενδέχεται να
ισχύσει με τις νέες
καταθέσεις
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Στο νέο ιδιόκτητο κτίριο
της εταιρείας επί της Λε-
ωφόρου Αθηνών 112
χτυπάει πλέον η «καρ-
διά» του ΟΠΑΠ. Πρόκει-
ται για ένα σύγχρονο
και λειτουργικό κτίριο
συνολικού εμβαδού άνω
των 20.000 τετραγωνι-
κών μέτρων, το οποίο ό-
πως λένε οι επιτελείς της
εταιρείας ανταποκρίνε-
ται πλήρως στις λει-
τουργικές ανάγκες του
ΟΠΑΠ και αντανακλά,
καλύτερα από ποτέ, το
DNA του, ως μία εται-
ρεία ψυχαγωγίας. 

H
νέα έδρα προσφέ-
ρει στους ανθρώ-
πους της οικογέ-
νειας του ΟΠΑΠ
(εργαζόμενους,

πράκτορες, συνεργάτες, επισκέ-
πτες, πελάτες) ένα ευχάριστο
περιβάλλον που ενισχύει την ε-
πικοινωνία και τη μεταξύ τους
συνεργασία. Μάλιστα, από αυ-
τήν τη σημαντική επένδυση θα
προκύψουν για τον ΟΠΑΠ εξί-
σου σημαντικά οικονομικά οφέ-
λη από την εξοικονόμηση μι-
σθωμάτων.

Ιστορική
«μετακόμιση»…
Η αλλαγή έδρας αποτελεί ένα
σημαντικό ορόσημο για τον Ο-
ΠΑΠ, καθώς για πρώτη φορά
στην ιστορία του αποκτά ιδιό-
κτητο κτίριο κεντρικών γραφεί-
ων. Βασικά χαρακτηριστικά του
νέου κτιρίου:

• 8 όροφοι με 12.000 τε-
τραγωνικά μέτρα μεικτή επιφά-
νεια και επιπλέον 4 υπόγεια
10.000 τετραγωνικών μέτρων
με 250 θέσεις στάθμευσης.

• Έως 1.000 θέσεις εργα-
σίας με υψηλή αισθητική, εργο-
νομία και πιστοποιημένα ποιο-
τικά υλικά κατασκευής.

• Αρχιτεκτονικός σχεδια-
σμός ώστε να αξιοποιούνται
πλήρως όλοι οι χώροι και να μη
«χάνεται» ούτε ένα τετραγωνικό
μέτρο.

• Πολλές αίθουσες συσκέ-
ψεων και εκπαίδευσης, οι οποί-
ες καλύπτουν τις ανάγκες των
εργαζομένων, των συνεργατών,

των πελατών, των μετόχων
κ.λπ.

• Μοντέρνο, ευχάριστο πε-
ριβάλλον με μεγάλους χώρους
εργασίας που συμβάλλουν απο-
τελεσματικά στη συνεργασία και
την επικοινωνία μεταξύ όλων
των μελών της οικογένειας του
ΟΠΑΠ.

• Σε κάθε όροφο υπάρχει
διαφορετικός χρωματικός κώ-
δικας, δημιουργώντας ένα ξε-
χωριστό και ευχάριστο εργασια-
κό περιβάλλον. Ο χαρακτήρας
που αποπνέει κάθε όροφος
στηρίζεται στις θεματικές ενότη-
τες που αντικατοπτρίζουν: α)
Την καινοτομία, τη δημιουργι-

κότητα και την ιστορική εξέλιξη
του Ομίλου ανά τα χρόνια, β)
την ψυχαγωγία και τα αθλήμα-
τα, γ) τη μεγάλη κοινωνική προ-
σφορά.

• Έξυπνα συστήματα διαχεί-
ρισης ενέργειας και φωτισμού,
αντιμετώπισης πυρκαγιάς, α-
σφάλειας κτιρίου, αυτοματισμό
γραφείου, επικοινωνίες. 

• Ηλεκτρολογικές εγκατα-

στάσεις για αυτόματο έλεγχο των
λειτουργιών του κτιρίου, συστή-
ματα αυτοματισμού για έλεγχο
κτιριακών εγκαταστάσεων με το
διεθνές σύστημα ΒΜS (Building
Management Systems).

Θέση-κλειδί 
Η ιδιωτικοποίηση του ΟΠΑΠ
γύρισε σελίδα για τον Οργανι-
σμό και η απόκτηση των κτιρια-
κών εγκαταστάσεων αποτελεί α-
ναπόσπαστο κομμάτι της νέας
του εταιρικής κουλτούρας. 

Παρά τον βιομηχανικό χαρα-
κτήρα της περιοχής, η νέα «γει-
τονιά» είναι ένα από τα πιο ση-
μαντικά επιχειρηματικά σημεία-

κλειδιά της Αθήνας, καθώς ε-
κτός από το κτίριο του Ελληνι-
κού Χρηματιστηρίου, σε κοντι-
νή απόσταση βρίσκονται τα κε-
ντρικά γραφεία της ασφαλιστι-
κής εταιρίας Allianz, της μεγά-
λης ελληνικής καπνοβιομηχα-
νίας Καρέλια, καθώς και γρα-
φεία της εταιρείας τηλεπικοινω-
νιών WIND, της Alpha Bank
και της Εθνικής Τράπεζας. Σε α-
πόσταση αναπνοής βρίσκονται
εστίες πολιτισμού, όπως ο χώ-
ρος της Ακαδημίας Πλάτωνος
και το Γεωπονικό Πανεπιστήμιο
Αθηνών με πολιτιστικές δρά-
σεις, ενδιαφέροντα μουσεία και
εκθέματα.

Ορόσημο για τον ΟΠΑΠ 
το νέο «στρατηγείο» του

ΣΕ ΚΑΙΝΟΥΡΓΙΟ ΣΥΓΧΡΟΝΟ ΚΑΙ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΚΟ ΚΤΙΡΙΟ ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ ΕΜΒΑΔΟΥ
ΑΝΩ ΤΩΝ 20.000 τ.μ. ΧΤΥΠΑ ΠΛΕΟΝ Η «ΚΑΡΔΙΑ» ΤΟΥ ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ↪
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Για πρώτη φορά
στην ιστορία του 

ο ΟΠΑΠ αποκτά
ιδιόκτητο κτίριο
κεντρικών γραφείων

ΤΟ ΝΕΟ
ΚΤΙΡΙΟ ΜΕ
ΜΙΑ ΜΑΤΙΑ 

• 8 όροφοι με
μεικτή επιφάνεια

12.000 τ.μ. 
• 4 υπόγεια με 

250 θέσεις parking
επιφάνειας 
10.000 τ.μ.

• 1.000 θέσεις
εργασίας

• Διαφορετικός
χρωματικός
κώδικας ανά

όροφο
• Έξυπνα

συστήματα
διαχείρισης

ενέργειας και
φωτισμού,

αντιμετώπισης
πυρκαγιάς,

ασφάλειας κτιρίου 
• Ηλεκτρολογικές
εγκαταστάσεις για
αυτόματο έλεγχο
των λειτουργιών

του κτιρίου 
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point   of

view

Μ
όλις 45 εκατ. ευρώ είναι το τίμημα που προσέφερε
η ιταλική εταιρεία σιδηροδρόμων Ferrovie Dello
Stato Italiane S.p.A για την εξαγορά της ΤΡΑΙΝΟ-
ΣΕ, προσφορά η οποία έγινε αποδεκτή από το
ΤΑΙΠΕΔ. Η διαδικασία της υποβολής δεσμευτι-

κών προσφορών για την ιδιωτικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ ολοκλη-
ρώθηκε στις 6 Ιουλίου, οπότε διαπιστώθηκε ότι για την ΤΡΑΙΝΟΣΕ
κατατέθηκε δεσμευτική προσφορά από την ιταλική εταιρεία, αφού,
παρά το αρχικό ενδιαφέρον, δεν υπήρξε δεσμευτική προσφορά α-
πό τη ρωσική RZD. Σύμφωνα με το ΤΑΙΠΕΔ, μετά την υποβολή της
δεσμευτικής προσφοράς, ακολουθεί άμεσα η έναρξη της διαδικα-
σίας και τα βήματα που προβλέπονται από τους όρους του διαγωνι-
σμού στις 27 Ιανουαρίου εφέτος.

Η ΤΡΑΙΝΟΣΕ, εκτός από το εμπορευματικό έργο, είναι η μόνη
που εκτελεί επιβατηγό σιδηροδρομικό έργο στην Ελλάδα και μάλι-
στα επιδοτείται με 50 εκατ. ευρώ ετησίως για τις δημόσιες υπηρε-

σίες που έχει αναλάβει (άγονες γραμμές). Ο προηγούμενος διαγω-
νισμός για την πώλησή της είχε κηρυχθεί άγονος, λόγω της απου-
σίας ουσιαστικού ενδιαφέροντος, παρ’ ότι στο πρώτο στάδιο είχαν
συμμετάσχει οι γαλλικοί σιδηρόδρομοι, η κοινοπραξία των ρωσι-
κών σιδηροδρόμων (RZD) με τη ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ και η ρουμανική
GFR.

Θυμίζεται ότι η ιδιωτικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ αποτελούσε υ-
ποχρέωση της ελληνικής κυβέρνησης όχι μόνο στα πλαίσια του
μνημονίου αλλά και στα πλαίσια της προ ετών συμφωνίας με την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισμού για τη διευθέτηση του ζητή-
ματος των παράτυπων κρατικών επιδοτήσεων που η Ε.Ε. έκρινε
ότι έχουν χορηγηθεί στους ελληνικούς σιδηρόδρομους.

Τέλος, η ευρωπαϊκή πλευρά έχει δεσμευτεί ότι η ιδιωτικοποίηση
της ΤΡΑΙΝΟΣΕ θα συνοδευτεί με τη διαγραφή προστίμων της τάξε-
ως των 750 εκατ. ευρώ που συνδέονται με αυτές τις παράτυπες ε-
πιδοτήσεις και βαρύνουν τον ισολογισμό της.

ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ: 
Επένδυση 
€5 εκατ. στο 
εργοστάσιο 
στον Βόλο
Την ολοκλήρωση της Α΄ φάσης
του επενδυτικού πλάνου για τον
εκσυγχρονισμό του Εργοστασί-
ου της ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ στον Βό-
λο ανακοίνωσε προ ημερών ο Ό-
μιλος Εταιρειών Ηρακλής, μέλος
του Ομίλου LafargeHolcim. 
Με τη συγκεκριμένη επένδυση,
ύψους 5 εκατ. ευρώ, η εταιρεία
ενισχύει την ανταγωνιστικότητα
του εργοστασίου στην εσωτερι-
κή αγορά και δίνει ώθηση στην
εξαγωγική του δραστηριότητα
προσφέροντας νέες προοπτικές.
Σημειώνεται ότι εντός του τρέ-
χοντος έτους ο Όμιλος Εταιρει-
ών «Ηρακλής» προχώρησε στον
εκσυγχρονισμό ηλεκτρολογικών
εγκαταστάσεων του εργοστασί-
ου. Στόχος των εργασιών ανα-
βάθμισης, πέρα από την ενίσχυ-
ση της αξιοπιστίας του εξοπλι-
σμού, ήταν η περαιτέρω ελαχι-
στοποίηση της έκθεσης σε κίν-
δυνο των ανθρώπων που εκτε-
λούν ηλεκτρολογικές εργασίες.
Αξίζει να υπογραμμιστεί ότι το
εργοστάσιο του Βόλου αποτελεί
τη μεγαλύτερη παραγωγική μο-
νάδα του Ομίλου και μία από τις
σημαντικές της LafargeHolcim
με σοβαρό οικονομικό και κοι-
νωνικό αποτύπωμα στην τοπική
κοινωνία. Διατηρώντας περισ-
σότερες από 450 άμεσες και έμ-
μεσες θέσεις εργασίας, για την
περίοδο 2011-2015, έχει συνει-
σφέρει περισσότερα από 150 ε-
κατ. ευρώ στην τοπική κοινωνία,
συνεργάτες και θεσμικούς φο-
ρείς. Παράλληλα, το εργοστάσιο
ακολουθεί αυστηρά πρότυπα πε-
ριβαλλοντικής διαχείρισης και
ποιοτικού ελέγχου, με στόχο τον
περιορισμό των εκπομπών σκό-
νης, τη μείωση των εκπομπών
διοξειδίου άνθρακα και τη δια-
τήρηση των φυσικών πόρων. Για
τον σκοπό αυτό, τα τελευταία
χρόνια, ο Όμιλος Εταιρειών Η-
ρακλής έχει επενδύσει περισσό-
τερα από € 45 εκατ. ευρώ για τη
συνεχή βελτίωση του περιβαλ-
λοντικού του αποτυπώματος.

Τις επενδύσεις στο δί-
κτυό της, με ανακαινί-
σεις καταστημάτων της

ανά την Ελλάδα, παραμένο-
ντας όπως λένε οι επιτελείς

της πιστή στη δέσμευσή της
να προσφέρει μια κορυφαία
αγοραστική εμπειρία στους
καταναλωτές, συνεχίζει η Κω-
τσόβολος. Στο πλαίσιο αυτό,

κατά το τελευταίο τρίμηνο ο-
λοκληρώθηκαν ανακαινίσεις
σε 6 καταστήματά της πανελ-
λαδικά: δύο σε μεγάλα κατα-
στήματα της Αττικής (Νέα Ε-
ρυθραία και Ψυχικό), δύο σε
καταστήματα της Κρήτης, στα
Χανιά και το Ηράκλειο, αλλά
και στο καταστήματα του Βό-
λου, ενώ στο Αίγιο η εταιρεία
απέκτησε ένα ολοκαίνουριο
κατάστημα.

Τα καταστήματα της Κω-
τσόβολος ακολουθούν πλέον

μια σχεδιαστική φιλοσοφία
με «ανοιχτές βιτρίνες» για την
παρουσίαση των προϊόντων,
σύγχρονους χώρους με χρη-
στικότητα, όπως το concept
«Ελάτε Σπίτι Μας», αλλά και
σημεία εξυπηρέτησης
«Support 360», που αναδει-
κνύουν έξυπνα και αποτελε-
σματικά μια ευρεία γκάμα η-
λεκτρικών και ηλεκτρονικών
συσκευών, ενώ προβάλλουν
άριστα την προσέγγιση της
Κωτσόβολος απέναντι στο

«Ιταλίδα» 
η ΤΡΑΙΝΟΣΕ 
με μόλις 
45 εκατ. ευρώ

ΚΩΤΣΟΒΟΛΟΣ: Ανανέωση           
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Πρωτιά της Παπαστράτος από το περιοδικό «Fortune»
Πρώτη κατατάχθηκε η Παπαστράτος ανάμεσα στις «20 Πιο Αξιο-
θαύμαστες Εταιρείες της Ελλάδας», στη λίστα Fortune Most
Admired Companies In Greece 2016. Σύμφωνα με ανακοίνωση
της εταιρείας, πρόκειται για μια ιδιαίτερα σημαντική διάκριση για
την Παπαστράτος που αναγνωρίζει και επιβραβεύει το πολυετές
έργο της εταιρείας καθώς και τη συνεισφορά της στην ελληνική
επιχειρηματικότητα.

Όπως σημειώνεται, με γνώμονα την καινοτομία που χαρακτη-
ρίζει τις πρακτικές της αλλά και την ποιότητα των προσφερόμε-
νων προϊόντων της, ο επιχειρηματικός κόσμος ανέδειξε την Πα-
παστράτος ως την «Πιο Αξιοθαύμαστη Εταιρία της Ελλάδας. Στη
διάκριση αυτή συνέβαλαν ακόμα η διοίκηση του ανθρώπινου δυ-

ναμικού, των εταιρικών πόρων αλλά και η ποιότητα διοίκησης αυ-
τών. Το πλήθος δράσεων Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης αποτέ-
λεσε ακόμη έναν σημαντικό πυλώνα στη διάκριση της Παπαστρά-
τος. Τέλος, σε επιχειρηματικό επίπεδο, η εταιρεία αναγνωρίστηκε
τόσο για την οικονομική της ευρωστία, εξωστρέφεια και ανταγω-
νιστικότητα όσο και για τη μακροπρόθεσμη επενδυτική της αξία.

Η ψηφοφορία πραγματοποιήθηκε από 293 ελληνικές επιχειρή-
σεις και 1.450 στελέχη, όπου κλήθηκαν να αναδείξουν ανάμεσα
σε 64 επιχειρήσεις από όλους του κλάδους τις «20 Πιο Αξιοθαύ-
μαστες Εταιρείες της Ελλάδας». Τον σχεδιασμό και την υλοποίηση
της έρευνας επιμελήθηκε η KPMG, βάσει των προδιαγραφών που
ορίζονται από το αμερικανικό «Fortune».   ΜΙΧ.ΚΑ.

Δίκτυα σταθερών υποδομών
με χρήση οπτικών ινών από
Wind - Vodafone

Τ
α χέρια έδωσαν Wind και Vodafone, αφού προχώρησαν
στην υπογραφή Μνημονίου Αμοιβαίας Κατανόησης
(MoU) με σκοπό τη συνεργασία τους για την υλοποίηση

και χρήση δικτύων σταθερών υποδομών νέας γενιάς με τη χρή-
ση οπτικών ινών.

«Προχωράμε στο μεγάλο βήμα δημιουργίας σταθερών υποδομών
νέας γενιάς, γιατί πιστεύουμε ότι θα διαδραματίσουν κυρίαρχο ρόλο
στην καθημερινότητα του Έλληνα και στην ανάπτυξη μιας ανταγωνι-
στικής ψηφιακής οικονομίας στη χώρα μας», επεσήμανε ο πρόε-
δρος και διευθύνων σύμβουλος της WIND Ελλάς, Νάσος Ζαρ-
καλής, και συνέχισε λέγοντας:

«Ως ένας από τους μεγαλύτερους τηλεπικοινωνιακούς παρόχους
στην Ελλάδα, η WIND υλοποιεί επενδύσεις υψηλής έντασης σε νέες
τεχνολογίες και υποδομές. Μέσα από στρατηγικές συνεργασίες δημι-
ουργούμε τις προϋποθέσεις ώστε οι επενδύσεις αυτές να οδηγούν σε
γρηγορότερη και αποτελεσματικότερη ανάπτυξη δικτύων νέας γενιάς».

«Έχουμε δεσμευτεί να προσφέρουμε στους πελάτες μας ό,τι κα-
λύτερο υπάρχει στις νέες τεχνολογίες, μέσω συνεχών επενδύσεων
στο δικό μας δίκτυο και της επιδίωξης για στρατηγικές συνεργασίες ό-
χι μόνο στο κινητό αλλά και στο σταθερό δίκτυο», δήλωσε από την
πλευρά του ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος της
Vodafone Ελλάδας, Χάρης Μπρουμίδης. «Παράλληλα, πιστεύ-
ουμε ότι απαιτείται μακροπρόθεσμη αντίληψη και επενδύσεις σε τε-
χνολογίες που ανταποκρίνονται στις ανάγκες του μέλλοντος, προκει-
μένου η Ελλάδα να μπορεί να υποστηρίζει την καινοτομία και την
οικονομική ανάπτυξη».

ΜΙΧ.ΚΑ.

ΝΕΑ ΠΡΟΩΘΗΤΙΚΗ ΕΝΕΡΓΕΙΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΚΟ

Το καλοκαίρι
ξεκινάει με
κόμικς!  
Μία νέα προωθητική ενέργεια με ένα προϊόν για
μικρά και μεγάλα παιδιά εγκαινίασε η ΕΚΟ, με
τίτλο «ΤΟ ΚΑΛΟΚΑΙΡΙ ΞΕΚΙΝΑΕΙ ΜΕ ΚΟ-
ΜΙΚΣ». Συγκεκριμένα, βάζοντας καύσιμα από
την ΕΚΟ ο καταναλωτής μπορεί να αποκτήσει έ-
να από τα συλλεκτικά τεύχη του περιοδικού «ΚΟ-
ΜΙΞ» –συνολικά 99 τα τεύχη της συλλογής– στη
μοναδική τιμή τού 1 ευρώ!

Το νέο πρόγραμμα θα προσφέρει τη δυνατό-
τητα επιλογής μέσα από μια μεγάλη γκάμα συλ-
λεκτικών τευχών «ΚΟΜΙΞ», που θα κάνουν το
καλοκαίρι μας αξέχαστο! Πρόκειται για τις δια-
σκεδαστικές ιστορίες των αγαπημένων μας ηρώ-
ων, που αποτελούν ένα ευχάριστο και χαλαρω-
τικό ανάγνωσμα για τους μικρούς μας φίλους,
φέρνουν ζεστές αναμνήσεις στους γονείς που με-
γάλωσαν μ’ αυτές τις ιστορίες και έχουν γι’ αυ-
τούς συλλεκτική αξία.                    

Η προσφορά ισχύει μέχρι και το τέλος Αυ-
γούστου.   N.ΤΣ.

σύγχρονο καταναλωτή που α-
ναζητά την ιδανική λύση. 

Ο σχεδιασμός των νέων κα-
ταστημάτων, που βασίζεται στα
διεθνή πρότυπα του Ομίλου
Dixons - Carphone, αποσκοπεί
στην άρτια εξυπηρέτηση των ε-
πισκεπτών και την αναβαθμι-
σμένη εμπειρία αγορών. Στο κα-
τάστημα της Νέας Ερυθραίας,
ειδικότερα, συντελέστηκε ολική
ανακαίνιση όλων των χώρων, ε-
σωτερικά και εξωτερικά, ώστε
οι καταναλωτές να απολαμβά-

νουν τις αγορές τους, μέσα σε έ-
να σύγχρονο χώρο, με εύκολη
πλοήγηση στις κατηγορίες των
προϊόντων, τόσο σε επίπεδο σή-
μανσης, όσο και δυνατότητα
δοκιμής των προϊόντων.

Το κατάστημα Κωτσόβολος
του Αιγίου μεταφέρθηκε σε νέο
κεντρικό σημείο της πόλης (Κο-
ρίνθου 52 & Αγίας Κυριακής), α-
νοίγοντας τις πόρτες του στο
κοινό για νέες εμπειρίες και έ-
ξυπνες τεχνολογικές λύσεις για
το σπίτι, και όχι μόνο. Αλλά και

τα καταστήματα στον Βόλο, τα
Χανιά και το Ηράκλειο, επανα-
σχεδιάστηκαν και διαμορφώθη-
καν εσωτερικά, βελτιώνοντας
τη λειτουργικότητά τους και την
αισθητική ανάδειξη όλων των
σημείων των καταστημάτων. 

Έτσι, οι καταναλωτές μπο-
ρούν να αναζητήσουν σε ένα
ευχάριστο και φιλικό περιβάλ-
λον τα προϊόντα που ανταπο-
κρίνονται καλύτερα στις ανά-
γκες και τις προσδοκίες τους.

Ν.ΤΣ.

ΚΩΤΣΟΒΟΛΟΣ: Ανανέωση        δικτύου με ανακαινίσεις καταστημάτων
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Είμαστε περίπου στα μι-
σά του καλοκαιριού και
οι Έλληνες (όσοι μπο-
ρούν τουλάχιστον και έ-
χουν την οικονομική δυ-
νατότητα) προετοιμάζο-
νται για τις διακοπές
τους. Η Τράπεζα Πειραι-
ώς στέκεται σύμμαχος
των επιχειρήσεων στον
κρίσιμο για την ελληνική
οικονομία τομέα του του-
ρισμού, με μια ολοκλη-
ρωμένη πρόταση προϊό-
ντων και υπηρεσιών ειδι-
κά προσαρμοσμένων
στις ανάγκες τους.

Επιμέλεια: Μιχάλης Κάσσης

A
ναγνωρίζοντας τις
ιδιαιτερότητες του
τομέα αλλά και τη
μεγάλη πρόκληση
που εμπεριέχεται

στις προοπτικές του τομέα αυ-
τού, η Τράπεζα απευθύνεται στις
μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις
του κλάδου που αναζητούν υπο-
στήριξη ώστε να διαχειριστούν
τις καθημερινές επιχειρησιακές
τους ανάγκες ενισχύοντας πα-
ράλληλα τις επιχειρηματικές
τους δυνατότητες και την αντα-
γωνιστικότητά τους. Το «ΠΕΙ-
ΡΑΙΩΣ TOURISM 360ο» συνι-
στά μια ολιστική προσέγγιση για
την υποστήριξη των τουριστι-
κών επιχειρήσεων και περιλαμ-
βάνει πέντε βασικές ενότητες:
1] «Διαχειρίζομαι την επιχεί-
ρησή μου» με στόχο τη διαχεί-
ριση της ρευστότητας με αποτε-
λεσματικό τρόπο και μέσα από
τα ακόλουθα εργαλεία:
• Λογαριασμό όψεως με προνο-
μιακό κλιμακούμενο επιτόκιο
για ποσά άνω των €5.000.
• Προνομιακή τιμολόγηση σε
εμβάσματα μέσω του δικτύου
των καταστημάτων.
• Δωρεάν πρόσβαση στην υπη-
ρεσίες ηλεκτρονικής τραπεζικής
winbank.
• Δωρεάν διενέργεια μισθοδο-
σίας των υπαλλήλων.
• Δυνατότητα απόκτησης ασύρ-
ματου ή ενσύρματου POS ή e-
POS για πραγματοποίηση
online πωλήσεων.

2] «Αναπτύσσω την επι-
χείρησή μου» με στόχο να α-

ξιοποιηθούν χρηματοδοτικές
λύσεις για την ανάπτυξη της ε-
πιχείρησης με:
• Χρηματοδοτικά προγράμματα
για κάλυψη έκτακτων αναγκών
ρευστότητας και πράσινες επεν-
δύσεις (net metering, ενεργεια-
κή αναβάθμιση επιχείρησης).
• Εξειδικευμένο πακέτο χρημα-
τοδότησης για επενδύσεις με τη
στήριξη προγραμμάτων του Ε-
ΣΠΑ ή του εκάστοτε αναπτυξια-
κού νόμου.
• Δυνατότητα έκδοσης εγγυητι-

κών επιστολών με μειωμένη τι-
μολόγηση.

3] «Κάνω την επιχείρησή
μου πιο ανταγωνιστική» μέ-
σα από την αξιοποίηση του
yellowday, την online υπηρεσία
προσφορών του Ομίλου της
Τράπεζας Πειραιώς που μεταξύ
άλλων δίνει δυνατότητα πρό-
σβασης σε ένα μεγάλο πελατο-
λόγιο, προβολής της επιχείρη-
σης μέσω διαφημιστικών και
προωθητικών ενεργειών, κα-
θώς και άμεσης εξαργύρωσης

κουπονιών και είσπραξης των
χρημάτων.

4] «Αποκτώ τεχνογνωσία»
μέσω της παρακολούθησης ε-
ξειδικευμένων εκπαιδευτικών
προγραμμάτων που στοχεύουν
στη βελτίωση των υπηρεσιών
που παρέχει η τουριστική επι-
χείρηση (Digital marketing, Η-
λεκτρονικό Εμπόριο, Οργάνω-
ση και Διαχείριση) που οργα-
νώνονται από το Κέντρο Βιώσι-
μης Επιχειρηματικότητας Εξέ-
λιξη, μέλος του Ομίλου της Τρά-
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↪
5 προγράμματα στήριξης 
τουριστικών επιχειρήσεων

ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ: Το «ΠΕΙΡΑΙΩΣ TOURISM 360ο» συνιστά
μια ολοκληρωμένη πρόταση προϊόντων και υπηρεσιών

Επενδύσεις μέσω του ΕΣΠΑ 2014-2020
Ειδικότερα σε ό,τι αφορά το ΕΣΠΑ 2014-2020 και στο πλαίσιο του νέου Αναπτυξιακού Νόμου,
για την ενίσχυση των επενδυτικών πλάνων των επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στον
κλάδο του Τουρισμού, η τράπεζα στέκεται αρωγός στο πλευρό των μικρών και μεσαίων επιχει-
ρήσεων του κλάδου που αναζητούν χρηματοδότηση για την ανάπτυξη της επιχείρησής τους ή τη
δημιουργία νέας μέσα από Κοινοτικούς πόρους με ένα αντίστοιχο ολοκληρωμένο πακέτο προϊό-
ντων και υπηρεσιών. Οι επιχειρήσεις αυτές, λόγω του μικρού τους μεγέθους, συνήθως είτε δεν
γνωρίζουν τις δυνατότητες που διαθέτουν για την ανάπτυξη επενδύσεων είτε δεν διαθέτουν
την τεχνογνωσία και την υποδομή που απαιτείται για την εν συνεχεία υποστήριξη της επένδυσής
τους. Με αυτόν ακριβώς τον στόχο, η Τράπεζα Πειραιώς στο πλαίσιο του προγράμματος «Πει-
ραιώς Επιχειρείν 360ο», που στοχεύει στην ολιστική στήριξη της επιχείρησης, ξεκινάει με τη διε-
ρεύνηση ένταξης της επιχείρησης σε ένα κοινοτικό πρόγραμμα και λήγει με την ολοκλήρωση
της επένδυσης και τη διενέργεια του τελικού ελέγχου της.

Ευέλικτα χρηματοδοτικά εργαλεία με ανταγωνιστική τιμολόγηση, διαχείριση των κεφαλαίων
για την υλοποίηση της επένδυσης με χαμηλό κόστος, ολοκληρωμένες συμβουλευτικές υπηρεσίες
για όλα τα στάδια και τα βήματα της επένδυσης, μία ομπρέλα συμφερουσών ασφαλιστικών επι-
λογών, και μία σειρά υπηρεσιών που διευκολύνουν την καθημερινή λειτουργία της επιχείρησης εί-
ναι μερικοί από τους πυλώνες που στηρίζουν όρθια μια μικρή επιχείρηση η οποία παλεύει τις
πολύ αντίξοες συνθήκες των καιρών μας.

πεζας Πειραιώς. παρέχονται
συμβουλευτικές υπηρεσίες για
χρηματοδοτικά προγράμματα Ε-
ΣΠΑ, ΤΕΠΙΧ) Συστήματα Περι-
βαλλοντικής Διαχείρισης, πι-
στοποίηση με το σήμα GREEN
KEY καθώς και με το «Ευρωπαϊ-
κό Μοντέλο Επιχειρηματικής
Αριστείας EFQM».

5] «Εξασφαλίζω την επι-
χείρησή μου», που περιλαμ-
βάνει σύγχρονα προγράμματα
ασφάλισης για την τουριστική ε-
πιχείρηση σε συνεργασία με α-
σφαλιστικές εταιρείες, όπως:
• Υπηρεσίες ιατρικής βοήθειας
προς τους πελάτες με ιδιαίτερα
χαμηλό κόστος
• Ασφάλιση ενοικιαζόμενων
δωματίων /ξενοδοχειακών μο-
νάδων
• Προστασία για ζημιές και βλά-
βες σε τρίτους.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στην
«Τραπεζική Μικρών Επιχειρή-
σεων και Επαγγελματιών» της
Τράπεζας Πειραιώς οι πελάτες
έχουν εξειδικευμένη εξυπηρέ-
τηση και υψηλού επιπέδου
προϊόντα και υπηρεσίες που κα-
λύπτουν ολιστικά τις ιδιαίτερες
επιχειρηματικές ανάγκες τους
και τους βοηθούν να αντιμετω-
πίσουν αποτελεσματικά επιχει-
ρηματικές ευκαιρίες και προ-
κλήσεις ιδιαίτερα στον πολύ δυ-
ναμικό και με σημαντική προο-
πτική ανάπτυξη κλάδο του Του-
ρισμού.

Οι έμπειροι και εξειδικευμέ-
νοι Σύμβουλοι Μικρών Επιχει-
ρήσεων και Επαγγελματιών της
Τράπεζας συνεργάζονται στενά
με τους πελάτες, αναλύοντας τη
δραστηριότητα και τις εξατομι-
κευμένες ανάγκες τής κάθε επι-
χείρησης και επαγγελματία σε
βάθος, ώστε να προσφέρουν υ-
πεύθυνες λύσεις που να βοη-
θούν στη βελτίωση της καθημε-
ρινής λειτουργίας της επιχείρη-
σης αλλά και στην περαιτέρω α-
νάπτυξη και εξέλιξή της.
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Το σύστημα της απλής αναλογικής
επιχειρεί να «περάσει» και στην Ε-
ΠΟ η κυβέρνηση. Με μία πρώτη α-
νάγνωση στο προσχέδιο του νέου
αθλητικού νόμου, αντιλαμβάνεται
κανείς ότι σκοπός του Σταύρου Κο-
ντονή είναι να «σπάσει» το καθε-
στώς… μονιμότητας και διαδοχής
της «σκιώδους ηγεσίας» που κατα-
δυναστεύει εδώ και χρόνια την Ελ-
ληνική Ποδοσφαιρική Ομοσπον-
δία και σε δεύτερη φάση να μειώ-
σει την εξάρτησή της από τη Λίγκα.

Ο
Σταύρος Κοντονής προωθεί
με εμφανή καθυστέρηση το
νέο αθλητικό νομοσχέδιο. Ο
υφυπουργός Αθλητισμού εί-
χε δεσμευτεί να το θέσει προς

συζήτηση και ψηφοφορία τον Μάιο.
Φτάσαμε Ιούλιο και τώρα έχει ξεκινήσει η
όλη διαδικασία, ωστόσο, όπως λέει και ο
σοφός λαός, κάλλιο αργά παρά ποτέ. Ε-
μείς επισημαίνουμε ότι λόγω της τήρησης
χρόνου είναι αμφίβολη η έγκαιρη κατά-
θεσή του στη Βουλή κι ακόμη πιο αμφί-
βολη η ψήφιση του νομοσχεδίου προ των
εκλογών της ΕΠΟ. 

Αν μάλιστα στις δυσκολίες αυτές προσθέ-
σουμε και το γνωστό πρέσινγκ της FIFA και της
UEFA για τους διάφορους… Κουτσοκούμνηδες,
η ψήφιση και η εφαρμογή του νόμου στις εκλο-
γές της ΕΠΟ φαντάζει απίθανη. Αυτή τη στιγμή
όλες οι αθλητικές Ομοσπονδίες της χώρας κρα-
τούν στα χέρια τους το προσχέδιο και ήδη έχει
αντιδράσει η ΕΠΟ (αλλοίμονο), αλλά και η Ελ-
ληνική Ολυμπιακή Επιτροπή. Μέχρι να γίνουν οι
διορθώσεις, να πάει προς διαβούλευση, να ο-
λοκληρωθεί, να κατατεθεί και να ψηφιστεί, οι ε-
κλογές της ΕΠΟ θα έχουν ολοκληρωθεί. Η διά-
θεση του υφυπουργού είναι σαφής. Θέλει να
«σπάσει» τα «μονοπώλια». Για τον λόγο αυτό,
στο νέο αθλητικό νομοσχέδιο προβλέπεται α-
πλή αναλογική στην εκλογική διαδικασία, την
εξαίρεση των προέδρων των Ενώσεων και των
εκτελεστικών μελών του Δ.Σ. από το Δ.Σ. της
Ομοσπονδίας, καθώς και τον περιορισμό σε
δύο θητείες των τελευταίων.

Πιο αναλυτικά ο νόμος προβλέπει:
1. Απαγορεύει στους προέδρους των Ενώ-

σεων και σε όλα τα εκτελεστικά μέλη του ΔΣ
της Ένωσης να εκλέγονται στο ΔΣ της ΕΠΟ!

2. Αυξάνει τον αριθμό των εκλεκτόρων
της ΕΠΟ προβλέποντας ότι ανά δέκα σω-
ματεία θα αντιστοιχεί μία ψήφος.

3. Υιοθετεί το σύστημα της απλής ανα-
λογικής.

4. Μειώνει τον αριθμό των ψήφων της
Σούπερ Λίγκας στις εκλογές της ΕΠΟ.

5. Περιορίζει σε δύο τις θητείες των ε-
κτελεστικών μελών.

Όσον αφορά στο σύστημα εκλογών και τον
αριθμό των εκλεκτόρων, στο άρθρο 25 ορίζε-
ται σαφώς η όλη διαδικασία. Πιο αναλυτικά: 

«Κάθε ειδικά αναγνωρισμένη αθλητική Ένω-
ση με Γενική Συνέλευση και υπό τις προϋποθέ-
σεις του άρθρου 16 διεξάγει αρχαιρεσίες για
την ανάδειξη των αντιπροσώπων που θα συμ-
μετέχουν στις Γενικές Συνελεύσεις της Ομο-
σπονδίας, με δικαίωμα ψήφου, τουλάχιστον δε-
καπέντε (15) ημέρες πριν τη διεξαγωγή των αρ-
χαιρεσιών της Ομοσπονδίας. Ανάλογα με τον α-
ριθμό των σωματείων μελών που έχουν δικαί-
ωμα ψήφου στις ως άνω Γενικές Συνελεύσεις
των Ενώσεων εκλέγονται και οι αντιπρόσωποι
εκλέκτορες εκάστης Ένωσης με ποσοστιαία α-
ναλογία, ανά δέκα (10) σωματεία ένας (1) αντι-
πρόσωπος με τον αναπληρωματικό του. Εάν κα-
τά τον προαναφερόμενο υπολογισμό απομέ-
νουν περισσότερα από πέντε (5) Σωματεία, ε-

κλέγεται άλλος ένας αντιπρόσωπος εκλέκτο-
ρας. Οι υποψήφιοι καταχωρούνται σε ένα ενιαίο
ψηφοδέλτιο και το δικαίωμα σταυροδοσίας εί-
ναι μέχρι του αριθμού των εκλεγομένων εκά-
στης Ένωσης, ο οποίος και αναγράφεται σε κά-
θε ψηφοδέλτιο.

»Διατάξεις καταστατικών αθλητικών Ομο-
σπονδιών που ορίζουν προνομιακό καθεστώς
ως προς τα δικαιώματα του εκλέγειν και εκλέ-
γεσθαι για ιδρύτριες Ενώσεις ή για επαγγελμα-
τικούς συνδέσμους Αθλητικών Ανωνύμων Ε-
ταιρειών ή για φυσικά πρόσωπα που συνδέο-
νται με οποιονδήποτε τρόπο με τα ανωτέρω νο-

μικά πρόσωπα, είναι άκυρες και ανίσχυρες.
»Σε περίπτωση κατά την οποία το καταστατι-

κό αθλητικής Ομοσπονδίας προβλέπει ότι οι αρ-
χαιρεσίες γίνονται με βάση συνδυασμούς υπο-
ψηφίων, η διαδικασία εκλογής των υποψήφιων
μελών του Δ.Σ. ορίζεται ως εξής: ο πρώτος σε
ψήφους συνδυασμός με ποσοστό μέχρι 50 %
εκλέγει αριθμό μελών σε ποσοστό τουλάχιστον
60% του συνολικού αριθμού των μελών του
Δ.Σ. και με ποσοστό άνω του 50 % εκλέγει α-
ριθμό μελών σε ποσοστό τουλάχιστον εβδομή-
ντα τοις εκατό (70 %) του συνολικού αριθμού
μελών του Δ.Σ., ο δε υπόλοιπος αριθμός μελών
του Δ.Σ. εκλέγεται αναλογικά από τους άλλους
συνδυασμούς και υπό την προϋπόθεση ότι ο κα-
θένας από αυτούς συγκεντρώνει αριθμό ψή-
φων σε ποσοστό τουλάχιστον δέκα τοις εκατό
(10 %) επί του συνολικού αριθμού των εγκύ-
ρων ψηφοδελτίων. Σε περίπτωση κατά την ο-
ποία κανένας συνδυασμός πλην εκείνου που
πλειοψήφησε δεν συγκεντρώνει το προαναφε-
ρόμενο ποσοστό ψήφων (10%), ο πλειοψηφή-
σας συνδυασμός εκλέγει το σύνολο των μελών
του Δ.Σ. Σε όσα καταστατικά αθλητικών Ομο-
σπονδιών προβλέπεται σύστημα απλής αναλο-
γικής για την ανάδειξη των μελών του Δ.Σ., δεν
έχουν εφαρμογή τα οριζόμενα στα προηγούμε-
να εδάφια της παραγράφου αυτής».

ΟΙ ΠΡΟΘΕΣΕΙΣ ΤΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥ ΚΟΝΤΟΝΗ ΟΠΩΣ ΑΝΑΔΕΙΚΝΥΟΝΤΑΙ ΜΕΣΑ ΑΠΟ ΤΙΣ ΔΙΑ-
ΤΑΞΕΙΣ ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΑΘΛΗΤΙΚΟΥ ΝΟΜΟΥ – ΑΠΛΗ ΑΝΑΛΟΓΙΚΗ, ΑΥΞΗΣΗ ΤΩΝ ΕΚΛΕΚΤΟ-
ΡΩΝ, ΜΕΙΩΣΗ ΨΗΦΩΝ ΤΗΣ ΛΙΓΚΑΣ ΚΑΙ ΔΥΟ ΘΗΤΕΙΕΣ ΟΡΙΟ ΣΤΑ ΕΚΤΕΛΕΣΤΙΚΑ ΜΕΛΗ –

ΑΠΟΤΕΛΟΥΝ ΠΥΛΩΝΑ ΕΞΥΓΙΑΝΣΗΣ, ΟΜΩΣ ΕΙΝΑΙ ΑΜΦΙΒΟΛΗ Η ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΤΟΥ ΣΤΗ ΒΟΥΛΗ ΚΙ
ΑΚΟΜΗ ΠΙΟ ΑΜΦΙΒΟΛΗ Η ΨΗΦΙΣΗ ΤΟΥ ΠΡΟ ΤΩΝ ΕΚΛΟΓΩΝ ΤΗΣ ΕΠΟ



ΑθλητικΟ νΟμΟσχΕδιΟ κΟντΟνη:  

τώρα το προσχέδιο,
αργότερα η διαβούλευση!
Πότε θα κατατεθεί;
Πότε θα ψηφιστεί;
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Η
ημέρα που η ΕΠΟ υ-
ποχρεώθηκε να ε-
ναρμονίσει τον Κώ-
δικα Δεοντολογίας
με αυτόν της FIFA έ-

μελε να είναι και η μέρα που ο
Γιώργος Γκιρτζίκης είδε το τελευ-
ταίο προπύργιό του –η μη παρα-
πομπή του για κάποια κακουργη-
ματική υπόθεση, κάτι για το ποίο
καυχιόταν– να γκρεμίζεται! Η α-
ντιεισαγγελέας Εφετών, Ευγενία
Κυβέλου, πρότεινε στο Συμβού-
λιο Εφετών την παραπομπή σε
δίκη στο Τριμελές Εφετείο Κα-
κουργημάτων του προέδρου της
ΕΠΟ για την περιβόητη υπόθεση
της «Κάρτας Υγείας», την οποία
έχει αναδείξει η «Α» και πολλά-
κις επαναφέρει στο προσκήνιο
τα τελευταία χρόνια.

Ο Γιώργος Γκιρτζίκης θα κλη-
θεί ως κατηγορούμενος να δώσει ε-
ξηγήσεις για την απιστία που ξεκί-
νησε πριν από δέκα χρόνια με την
εκπόνηση του σχεδίου για την Κάρ-
τα Υγείας Αθλητή, που έμεινε όμως
στα χαρτιά, με τα χρήματα να εισρέ-
ουν και τον τότε ταμία της ΕΠΟ να
τα «διαχειρίζεται». Η κα Ευγενία
Κυβέλου παρέπεμψε σε δίκη και
τους πρώην προέδρους της Ομο-
σπονδίας, Γιώργο Σαρρή, Σοφο-
κλή Πιλάβιο και Βασίλη Γκαγκά-
τση και τα πρώην και νυν στελέχη
της ΕΠΟ, όπως τους κ.κ. Βαγγέλη
Τοπολιάτη, Γιώργο Καραμελίδη,
Γιάννη Οικονομίδη, Βαγγέλη
Μαζαράκη, Νίκο Προύντζο,
Σπύρο Καλογιάννη, Βασίλη Χα-
τζηαποστόλου, Γιώργο Σιντόρη,
Αριστείδη Σταθόπουλο, Νίκο
Φύριο, Γιάννη Σιγάλα, Νίκο Α-
νασόπουλο, Θόδωρο Φωτίου,
Γιάννη Δεσύλα, Γιάννη Καλύβα,
Χρήστο Σάββα και Βασίλη Μά-
ντζιο.

Από τη «δαγκάνα» του νόμου
δεν φαίνεται να γλιτώνουν ούτε
τα στελέχη των ιατρικών εται-
ρειών που εμπλέκονται στην υ-

πόθεση, οι κ.κ. Παντελής Κύρ-
κας, Κωνσταντίνος Θεοδοσίου,
Ίων Χατζηιωνάς, Ιωσήφ Αβρα-
μίδης, Γιώργος Λυγεράκης,
Κωνσταντίνος Βουρδάκης, Αθα-
νάσιος Ισμαήλος, Αριστείδης
Σταθόπουλος, επαληθεύοντας
την «Α» που έγραφε εδώ και
χρόνια πως όλοι οι εμπλεκόμε-
νοι θα κληθούν κάποια στιγμή
να απολογηθούν στη Δικαιοσύ-
νη! 

Η κατηγορία που αντιμετωπίζουν,
βάσει του 390 του Ποινικού Κώ-
δικα, είναι ηθική αυτουργία κατά συ-
ναυτουργία σε απιστία, με ενέργεια
και παράλειψη, με ζημιά που υπερ-
βαίνει το ποσό των 30.000 ευρώ,
κατ’ εξακολούθηση και κατά συναυ-
τουργία. Σύμφωνα με υπολογισμούς,
οι άνθρωποι της ΕΠΟ υπεξαίρεσαν
περί των 29 εκατομμυρίων ευρώ
σε συνεργασία με τους προμη-
θευτές των ιατρικών υλικών και
μηχανημάτων (εταιρία
«OPENTEC» αρχικά και «PC
SYSTEMS» στη συνέχεια), με τους
ποδοσφαιριστές να περιμένουν εδώ
και… 11 χρόνια να μετρηθούν προ-
κειμένου να βγουν οι κάρτες υγείας
τους! 

Για να γίνει απολύτως κατανοητό
το μέγεθος της απιστίας, να εξηγή-
σουμε πως σε θεωρητικό πλαίσιο έ-
πρεπε να έχουν δημιουργηθεί 53
σταθμοί σε όλη τη χώρα, να έχει δη-
μιουργηθεί βάση δεδομένων, να έ-
χουν προσληφθεί γιατροί και αρχία-
τρος και να γίνονται ετήσιες εξετά-
σεις 200.000 και πλέον αθλητών κά-
θε χρόνο. Μέχρι σήμερα θα έπρεπε
να έχουν γίνει 1,5 εκατομμύριο εξε-
τάσεις, αλλά έχουν γίνει μόνο
15.530 (!), μάλλον για τα μάτια του
κόσμου. Τον Μάρτη του 2013 επί δι-
οίκησης Σαρρή έγινε καταγγελία
των συμβάσεων της πενταετίας
2005-2010 (για να θεωρεί μη υπαί-
τια η ΕΠΟ και υπεύθυνη η εταιρεία
«PC SYSTEMS»), αλλά ήταν πολύ
αργά διότι είχε ήδη γίνει ανώνυμη

καταγγελία στην Οικονομική Εισαγ-
γελία που κατόπιν «ξεσκέπασε» το
θέμα.

Ο σημερινός πρόεδρος της Ε-
ΠΟ, λοιπόν, είναι στριμωγμένος από
παντού και είναι να απορεί κανείς
γιατί ακόμη δεν έχει αποφασίσει να
παραιτηθεί και να φύγει. Πώς είναι
δυνατόν ακόμη και σήμερα να δη-
λώνει ευθαρσώς ότι θα είναι υπο-
ψήφιος και στις επόμενες εκλογές
της ΕΠΟ, την ώρα μάλιστα που ο ε-
ναρμονισμός του Κώδικα Δεοντο-
λογίας επιτρέπει πλέον τη διερεύ-
νηση πειθαρχικών αδικημάτων και
πριν από το 2015. Ο κύριος Γκιρ-
τζίκης είναι «πρωταγωνιστής» αυ-
τών των αδικημάτων και με τη βού-
λα και μετά την πρόταση για παρα-
πομπή του σε δίκη από την αντιει-

σαγγελέα Εφετών.
Η «Άποψη» με διεξοδική ανά-

λυση του «σκανδάλου» εδώ και
χρόνια, όσο και με την αναφορά
στο κύρος της άρτιας καταρτι-
σμένης κυρίας Ευγενίας Κυβέ-
λου, όταν διαβιβάστηκε στα χέ-
ρια της η υπόθεση, είχε προα-
ναγγείλει συμπερασματικά την
πρόταση για παραπομπή σε δί-
κη των εμπλεκομένων, δεδομέ-
νου ότι τα 12 εκατ. ευρώ που ξο-
δεύτηκαν χωρίς αντικείμενο α-
πό την περίοδο 2005 και μετά
δεν ήταν δυνατόν το 2016 κά-
ποιος εισαγγελέας να δεχθεί τον
ισχυρισμό ότι πρόκειται για κά-
ποια μικροπαράλειψη. Να θυμί-
σουμε ότι εδώ και χρόνια έχουμε α-
ναδείξει το θέμα με λεπτομέρειες α-

κόμη και για το ποια στελέχη γνώ-
ριζαν από πρώτο χέρι για τις συμβά-
σεις και την εισροή χρημάτων και
ποια μάθαιναν τελευταία για τα τε-
κταινόμενα. Σίγουρα στην υπόθεση
υπάρχουν μπλεγμένα μεγάλα και μι-
κρά ψάρια, αλλά πλέον είναι δου-
λειά της Δικαιοσύνης να κρίνει!

Θέμα ηθικής τάξεως για
Πιλάβιο
Θέμα ηθικής τάξεως υπάρχει πλέον
για τον πρώην πρόεδρο της ΕΠΟ κ.
Σοφοκλή Πιλάβιο. Δεν μπορούν
εύκολα να κατανοήσουν ανώτατα
στελέχη της FIFA και της UEFA αλλά
και των ελληνικών αρχών ότι ενώ ο
τέως πρόεδρος της ΕΠΟ βαρύνεται
με κατηγορία για απιστία και υπε-
ξαίρεση, μπορεί ταυτόχρονα να α-
ποτελεί μέλος του ανωτάτου αθλη-
τικού δικαστηρίου (ΚΑΣ) που εδρεύ-
ει στη Λωζάνη.

Φανταστείτε τον Τσοχατζόπου-
λο, αν δεν ήταν τρόφιμος Κορυδαλ-
λού, και είχε αφεθεί ελεύθερος μέ-
χρι να δικαστεί, να ήταν μέλος ανω-
τάτου δικαστηρίου της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Άλλωστε και οι δύο για τα
ίδια αδικήματα κατηγορούνται. Τα
ποσά διαφέρουν…

Μαζί με τα ξερά και τα
χλωρά
Όπως πολλές φορές έχουμε γράψει,
πολλά στελέχη της ΕΠΟ δεν είχαν
πάρει «μυρωδιά» για το τι  αποφάσι-
ζε το προεδρείο, ποια ποσά κατέ-
βαλλε, και γενικότερα δεν είχε γνώ-
ση για καμία οικονομική δοσοληψία.
Μάλιστα, ο τότε σύμβουλος της Ε-
ΠΟ Βασίλης Χατζηαποστόλου,
είχε καταγγείλει το θέμα ανανέω-
σης της σύμβασης για την Κάρτα Υ-
γείας από τον Πιλάβιο. Δυστυχώς
όμως, προφανώς με κάποια υπο-
γραφή του σε πρακτικά του Δ.Σ. που
κανείς ποτέ δεν τα διαβάζει και υ-
πογράφονται μαζικά, ενδέχεται να
κάτσει και στο εδώλιο του κατηγο-
ρουμένου.
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ΘΕΜΑ

Τους στέλνει αδιάβαστους

ΟΠΩΣ ΕΓΙΝΕ ΓΝΩΣΤΟ, ΧΘΕΣ Η ΑΝΤΙΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ ΕΦΕΤΩΝ ΚΥΡΙΑ ΕΥΓΕΝΙΑ ΚΥΒΕΛΟΥ ΜΕ ΠΡΟΤΑΣΗ                               
20 ΠΡΩΗΝ ΚΑΙ ΝΥΝ ΜΕΛΗ ΤΟΥ Δ.Σ. ΤΗΣ ΕΠΟ. • Η «Α» ΠΡΩΤΗ ΤΟΝ ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟ ΤΟΥ 2013 ΕΙΧΕ ΑΠΟΚΑΛΥ           ΨΕΙ ΟΤΙ ΟΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΙ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΙΣ (ΔΡΑΓΑΤΣΗΣ, ΚΟΥΡΙΝΙΩΤΗ) ΕΡΕΥΝΟΥΣΑΝ ΤΟ ΘΕΜΑ ΚΑΤΑΒΟΛΗΣ
12 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΡΤΑ ΥΓΕΙΑΣ ΤΩΝ ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΩΝ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΣΤΩΝ ΧΩΡΙΣ Η ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ         ΝΑ ΕΧΕΙ ΠΑΡΑΛΑΒΕΙ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΑ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΑ ΥΓΕΙΑΣ. • ΕΙΧΑΝ ΜΑΛΙΣΤΑ ΟΙ ΕΝ ΛΟΓΩ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΙΣ
ΑΣΚΗΣΕΙ ΔΙΩΞΗ ΓΙΑ ΤΑ ΠΑΡΑΠΑΝΩ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ. • ΤΟ ΘΕΜΑ ΕΙΧΕ ΠΑΡΑΠΕΜΦΘΕΙ ΣΤΟΝ ΑΝΑΚΡΙΤΗ ΓΙΩΡΓΟ ΑΝΔΡΕΑΔΗ ΚΑΙ ΜΕΤΑ ΤΟ ΠΕΡΑΣ ΤΗΣ ΑΝΑΚΡΙΣΗΣ Ο ΦΑΚΕΛΟΣ ΠΑΡΕΔΟΘΗ ΣΤΗΝ ΚΥΡΙΑ ΕΥΓΕΝΙΑ ΚΥΒΕΛΟΥ.
• ΑΝ ΚΑΙ ΑΝΑΜΕΝΕΤΑΙ ΣΧΕΤΙΚΟ ΒΟΥΛΕΥΜΑ ΤΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΕΦΕΤΩΝ ΠΕΡΙ ΠΑΡΑΠΟΜΠΗΣ Ή ΜΗ ΣΕ         ΔΙΚΗ ΤΩΝ ΑΝΑΦΕΡΟΜΕΝΩΝ ΣΤΗΝ ΠΡΟΤΑΣΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΣ ΚΥΒΕΛΟΥ, ΘΕΩΡΕΙΤΑΙ ΠΛΕΟΝ ΑΔΥΝΑΤΗ Η
ΚΑΘΟΔΟΣ ΤΩΝ ΕΜΠΛΕΚΟΜΕΝΩΝ ΣΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΑΔΕΙΞΗ ΤΟΥ Δ.Σ. ΤΗΣ ΕΠΟ ΤΟΝ ΠΡΟΣΕΧΗ              ΟΚΤΩΒΡΙΟ. • ΔΥΣΤΥΧΩΣ, ΣΤΑ ΔΙΚΤΥΑ ΚΑΠΟΙΩΝ ΚΑΤΕΡΓΑΡΑΙΩΝ ΩΣ ΕΧΟΝΤΕΣ ΣΥΛΛΟΓΙΚΗ ΕΥΘΥΝΗ ΒΡΙΣΚΟΝΤΑΙ
ΚΑΤΗΓΟΡΟΥΜΕΝΑ ΚΑΙ ΜΕΛΗ ΤΟΥ Δ.Σ. ΠΟΥ ΟΥΤΕ ΚΑΝ ΑΝΤΕΛΗΦΘΗΣΑΝ ΠΟΤΕ ΚΑΙ ΜΕ ΠΟΙΟΝ ΤΡΟΠΟ            ΕΓΚΡΙΘΗΚΕ Η ΚΑΤΑΒΟΛΗ ΤΩΝ 12 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΧΩΡΙΣ ΝΑ ΠΑΡΑΔΙΔΕΤΑΙ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΟ ΠΡΟΪΟΝ

ΕΠΟ: 
Πρόταση 

βόμβα 
της εισαγγελέως

Ευγ. Κυβέλου
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                             ΤΗΣ ΠΡΟΣ ΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΕΦΕΤΩΝ ΖΗΤΕΙ ΝΑ ΠΑΡΑΠΕΜΦΘΟΥΝ ΣΕ ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΑΠΙΣΤΙΑ ΚΑΙ ΥΠΕΞΑΙΡΕΣΗ
         • Η «Α» ΠΡΩΤΗ ΤΟΝ ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟ ΤΟΥ 2013 ΕΙΧΕ ΑΠΟΚΑΛΥ           ΨΕΙ ΟΤΙ ΟΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟΙ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΙΣ (ΔΡΑΓΑΤΣΗΣ, ΚΟΥΡΙΝΙΩΤΗ) ΕΡΕΥΝΟΥΣΑΝ ΤΟ ΘΕΜΑ ΚΑΤΑΒΟΛΗΣ

12 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΡΤΑ ΥΓΕΙΑΣ ΤΩΝ ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΩΝ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΙΣΤΩΝ ΧΩΡΙΣ Η ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ         ΝΑ ΕΧΕΙ ΠΑΡΑΛΑΒΕΙ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΑ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΑ ΥΓΕΙΑΣ. • ΕΙΧΑΝ ΜΑΛΙΣΤΑ ΟΙ ΕΝ ΛΟΓΩ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΙΣ
ΑΣΚΗΣΕΙ ΔΙΩΞΗ ΓΙΑ ΤΑ ΠΑΡΑΠΑΝΩ ΑΔΙΚΗΜΑΤΑ. • ΤΟ ΘΕΜΑ ΕΙΧΕ ΠΑΡΑΠΕΜΦΘΕΙ ΣΤΟΝ ΑΝΑΚΡΙΤΗ ΓΙΩΡΓΟ ΑΝΔΡΕΑΔΗ ΚΑΙ ΜΕΤΑ ΤΟ ΠΕΡΑΣ ΤΗΣ ΑΝΑΚΡΙΣΗΣ Ο ΦΑΚΕΛΟΣ ΠΑΡΕΔΟΘΗ ΣΤΗΝ ΚΥΡΙΑ ΕΥΓΕΝΙΑ ΚΥΒΕΛΟΥ.
• ΑΝ ΚΑΙ ΑΝΑΜΕΝΕΤΑΙ ΣΧΕΤΙΚΟ ΒΟΥΛΕΥΜΑ ΤΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΕΦΕΤΩΝ ΠΕΡΙ ΠΑΡΑΠΟΜΠΗΣ Ή ΜΗ ΣΕ         ΔΙΚΗ ΤΩΝ ΑΝΑΦΕΡΟΜΕΝΩΝ ΣΤΗΝ ΠΡΟΤΑΣΗ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΣ ΚΥΒΕΛΟΥ, ΘΕΩΡΕΙΤΑΙ ΠΛΕΟΝ ΑΔΥΝΑΤΗ Η
ΚΑΘΟΔΟΣ ΤΩΝ ΕΜΠΛΕΚΟΜΕΝΩΝ ΣΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΑΔΕΙΞΗ ΤΟΥ Δ.Σ. ΤΗΣ ΕΠΟ ΤΟΝ ΠΡΟΣΕΧΗ              ΟΚΤΩΒΡΙΟ. • ΔΥΣΤΥΧΩΣ, ΣΤΑ ΔΙΚΤΥΑ ΚΑΠΟΙΩΝ ΚΑΤΕΡΓΑΡΑΙΩΝ ΩΣ ΕΧΟΝΤΕΣ ΣΥΛΛΟΓΙΚΗ ΕΥΘΥΝΗ ΒΡΙΣΚΟΝΤΑΙ
ΚΑΤΗΓΟΡΟΥΜΕΝΑ ΚΑΙ ΜΕΛΗ ΤΟΥ Δ.Σ. ΠΟΥ ΟΥΤΕ ΚΑΝ ΑΝΤΕΛΗΦΘΗΣΑΝ ΠΟΤΕ ΚΑΙ ΜΕ ΠΟΙΟΝ ΤΡΟΠΟ            ΕΓΚΡΙΘΗΚΕ Η ΚΑΤΑΒΟΛΗ ΤΩΝ 12 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΧΩΡΙΣ ΝΑ ΠΑΡΑΔΙΔΕΤΑΙ ΑΝΤΙΣΤΟΙΧΟ ΠΡΟΪΟΝ

Η «Α» τα είχε γράψει χρόνια πριν

Δ
ιαβάστε τι έγραφε η «Α» πριν
από 3,5 χρόνια, τον Φλεβάρη
του 2013, όταν αποκάλυπτε
με λεπτομέρειες το θέμα και
με αποκλειστικές δηλώσεις

των σημερινών κατηγορουμένων στην ε-
φημερίδα.  Από τότε η «Α» ασχολήθηκε
πολλές φορές με την υπόθεση, αλλά εκεί-
νη τη μέρα είχε προβεί πρώτη στις απο-
καλύψεις:

«ΜΕ ΣΥΜΒΑΣΕΙΣ ΤΩΝ Β. ΓΚΑΓΚΑΤΣΗ (ΑΡ-
ΧΙΚΑ) ΚΑΙ Σ. ΠΙΛΑΒΙΟΥ (ΕΠΕΚΤΑΣΗ), Η ΕΠΟ Ε-
ΧΕΙ ΠΛΗΡΩΣΕΙ 12,6 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ(!!!) ΚΑΙ ΟΦΕΙ-
ΛΕΙ ΑΛΛΑ 14 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ(!!) ΓΙΑ ΕΚΔΟΣΗ ΚΑΡ-
ΤΩΝ ΥΓΕΙΑΣ ΤΩΝ ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΩΝ, ΠΟΥ ΟΜΩΣ
ΠΟΤΕ ΔΕΝ ΕΚΔΟΘΗΚΑΝ

Πρόβλημα στην ΕΠΟ: 
Η υγεία (της)… 
Με την αποχώρηση του Σοφοκλή Πιλάβιου

και την ανάληψη της νέας διοίκησης της ΕΠΟ
στη θέση του προέδρου Γιώργου Σαρρή, ένα-ένα
αποκαλύπτονται τα κρυμμένα –τι κρυμμένα;
Θαμμένα θα λέγαμε–  μυστικά του σκληρού πυ-
ρήνα της ΕΠΟ. Τελευταίο κρούσμα, η αποκάλυ-
ψη που αφορά την έκδοση δελτίων υγείας των
ερασιτεχνών ποδοσφαιριστών όλης της χώρας.

Τι αποκαλύφθηκε; Κρατηθείτε!
Η ΕΠΟ του Βασίλη Γκαγκάτση το 2007 είχε

συνάψει σύμβαση με την εταιρεία PC System
για τη δημιουργία κέντρων υγείας σε όλους
τους νομούς της χώρας, με σκοπό την εξέταση
και την έκδοση δελτίων υγείας, ώστε οι ποδο-
σφαιριστές να αγωνίζονται έχοντας διαπιστω-
μένη την κατάσταση της υγείας τους. Μέχρι ε-
δώ, όλα καλά.  Στη συνέχεια, όμως, το ίδιο έτος
2007, τόσο ο υφυπουργός Αθλητισμού Γιώρ-
γος Ορφανός όσο και ο τότε υπουργός υγείας
Δημήτρης Αβραμόπουλος διαπίστωσαν ότι η Ε-
ΠΟ δεν είχε εξετάσει αν το θεσμικό πλαίσιο ε-
πέτρεπε τη λειτουργία αυτών των κέντρων υ-
γείας. Και επειδή δεν προβλεπόταν από κανέ-
ναν νόμο ή κανονισμό, απαγόρεψαν τη λειτουρ-
γία τους. Έτσι, η έκδοση των δελτίων υγείας
των ποδοσφαιριστών συνεχίστηκε μέχρι σήμε-
ρα να γίνεται από αρμόδιους ιατρούς και κρατι-
κά ιατρεία.

Όπως όμως αποκαλύφθηκε στο τελευταίο
δεκαήμερο, συνεχίστηκε και κάποια άλλη δια-
δικασία, προσοδοφόρα σε μεγάλο βαθμό για
κάποιους. Ποια; Η καταβολή χρημάτων ύψους
250.000-280.000 ευρώ ανά μήνα επί πέντε έτη

στην εταιρεία PC System για έργο που δεν πα-
ρείχε!!! Το συνολικό μέχρι σήμερα ποσό φτάνει
τα 12,6 εκατ. ευρώ, ενώ με επέκταση της σύμ-
βασης από τον Σοφοκλή Πιλάβιο το 2012 το κό-
στος που πρέπει να αποπληρωθεί είναι άλλα 14
εκατ. ευρώ.Αντιλαμβάνεται κανείς ότι πρόκει-
ται για σκάνδαλο τεραστίου μεγέθους, το οποίο
αναμένεται να διερευνηθεί τόσο από τη νυν δι-
οίκηση όσο και από τους αρμόδιους εισαγγε-
λείς και από το ΣΔΟΕ. Όταν σήμερα κάποιος
φτωχοδιάβολος οδηγείται στο αυτόφωρο για
χρέη 5.000 ευρώ ή του κόβουν το ρεύμα για
100 και 200 ευρώ, δεν μπορεί κάποιοι να κά-
νουν πάρτι εκατομμυρίων και μάλιστα χωρίς να
προσφέρουν τίποτα.

Συμβιβασμό ζητάει η PC System
Σύμφωνα με πληροφορίες της «Α», η εται-

ρεία PC System επεδίωξε να έρθει σε συμβιβα-
στική λύση, αλλά για τα επόμενα χρήματα που
της οφείλονται, και μάλιστα για τον σκοπό αυτό
έχουν γίνει τρεις συσκέψεις – στην πρώτη συ-
ναντήθηκαν οι κ.κ. Οικονομίδης, Βούρβαχης και
εκπρόσωποι της εταιρείας, στη δεύτερη συμμε-
τείχε και ο πρόεδρος Γ. Σαρρής, και η Τρίτη έγι-
νε στα γραφεία του υφυπουργού Αθλητισμού

Γ. Ιωαννίδη, ο οποίος μόλις πληροφορήθηκε το
τι ακριβώς είχε συμβεί, ζήτησε να του φέρουν
νερό για να συνέλθει.

Γιώργος Σαρρής: «Ψάχνουμε το θέμα»
Η «Α» επικοινώνησε με τον πρόεδρο της Ε-

ΠΟ, ο οποίος επιβεβαίωσε τις πληροφορίες που
είχε η εφημερίδα μας, και δήλωσε: «Το θέμα εί-
ναι πολύ σοβαρό, το ερευνούμε σε όλες τις πτυ-
χές του, δεν είναι δυνατόν να ξοδεύονται τόσα
χρήματα χωρίς έστω και το παραμικρό αποτέ-
λεσμα. Η υγεία των ερασιτεχνών ποδοσφαιρι-
στών είναι πολύτιμη και θα φροντίσουμε με κά-
θε τρόπο να τη διασφαλίσουμε».

Β. Χατζηαποστόλου, τέως σύμβουλος της Ε-
ΠΟ: «Είχα καταγγείλει το θέμα στο Δ.Σ.»

Ο τέως σύμβουλος της ΕΠΟ Βασίλης Χατζη-
αποστόλου σε συνομιλία με συντάκτη της εφη-
μερίδας μας δήλωσε τα εξής: «Γνωρίζω το θέ-
μα, είχα καταγγείλει τα τεκταινόμενα σε συνε-
δρίαση του Δ.Σ. Υπάρχει σχετική αναφορά στα
πρακτικά. Ο κ. Πιλάβιος όχι μόνο ανανέωσε τη
σύμβαση με τη PC System χωρίς να ρωτήσει το
Δ.Σ., αλλά υπέγραψε και νέα που αφορά τα α-
ναλώσιμα. Ποια αναλώσιμα, αφού τα κέντρα υ-
γείας ποτέ δεν λειτούργησαν; Επίσης, έχω να
επισημάνω ότι ο κ. Πιλάβιος, χωρίς να ρωτήσει
κανέναν, υπέγραψε και σύμβαση με το γραφείο
ταξιδίων Travel Plan. Έχω την απορία: θα υλο-
ποιήσει αυτή τη σύμβαση ο νέος πρόεδρος κ.
Σαρρής;»
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«κάρτα υγείας» εξελί-
χθηκε σε µία από τις πλέ-
ον νοσηρές υποθέσεις
που πρωταγωνίστησε
ποτέ η ΕΠΟ, την οποία α-

νάδειξε µε πλούσιο ρεπορτάζ η «Ά-
ποψη». Έστω και αρκετό καιρό µετά,
οι εισαγγελικές αρχές έβαλαν τη µη-
χανή µπροστά και άνοιξαν εκ νέου
τον φάκελο της υπόθεσης, καλώ-
ντας στο γραφείο του ειδικού ανα-
κριτή Γιώργου Ανδρεάδη σύσσωµη
την «κοµπανία» των 23 φερόµενων
ως εµπλεκοµένων, µεταξύ των οποί-
ων πρώην και νυν πρόεδροι της Ο-
µοσπονδίας.

Σύµφωνα µε πληροφορίες, 23 πρώην
και νυν σύµβουλοι και πρόεδροι της πο-
δοσφαιρικής οµοσπονδίας θα «παρελά-
σουν» από την Ευελπίδων την ερχόµενη
βδοµάδα, προκειµένου να καταθέσουν
ως κατηγορούµενοι για απιστία, σχετικά
µε την περιβόητη υπόθεση της «κάρτας
υγείας» του ποδοσφαιριστή. Το σχέδιο
της ΕΠΟ ξεκίνησε πριν από περίπου 11
χρόνια, δεν εφαρµόστηκε ποτέ και κό-
στισε το ποσό των 15 εκατ. ευρώ στην
Οµοσπονδία. Στην υπόθεση εµπλέκονται
τρεις πρώην πρόεδροι της ΕΠΟ, οι Βα-
σίλης Γκαγκάτσης, Σοφοκλής Πιλά-
βιος, Γιώργος Σαρρής και ο νυν πρόε-
δρος της ΚΕ∆, Γιώργος Καραµελίδης,
ενώ από το γραφείο του Ανδρεάδη θα
περάσει την ερχόµενη Τρίτη 15 Σεπτεµ-

βρίου και ο Γιώργος Γκιρτζίκης, ο ο-
ποίος ήταν ταµίας της Οµοσπονδίας την
εποχή που έπεσαν οι υπογραφές για τη
συγκεκριµένη υπόθεση (22 Σεπτεµβρί-
ου 2005).

Η σύµβαση προέβλεπε τη δηµιουργία
κεντρικού συστήµατος, καθώς και κέ-
ντρων υγείας σε κάθε Ένωση-µέλος της
Oµοσπονδίας για τον έλεγχο της υγείας
των ερασιτεχνών ποδοσφαιριστών. Στη
συνέχεια, η εταιρεία OPEDEC απορρο-

φήθηκε από την εταιρεία PC Systems, µε
την οποία η ΕΠΟ υπέγραψε νέα σύµβαση
στις 19 Νοεµβρίου 2010.

Κάθε χρόνο από το ταµείο της Οµο-
σπονδίας έφευγαν 2 εκατ. ευρώ για την
υλοποίηση του συγκεκριµένου προγράµ-
µατος, παρ’ ότι δεν υπήρχε το νοµικό
πλαίσιο να λειτουργήσει! Το 2013 η δι-
οίκηση Σαρρή αποφάσισε να καταγγεί-
λει τη σύµβαση, η οποία απασχολεί τις δι-
καστικές αρχές εδώ και αρκετούς µήνες.

Το αποκαλυπτικό
δηµοσίευµα της «Άποψης»
Η «Άποψη» είχε αποκαλύψει όλο το πα-
ρασκήνιο και τις λεπτοµέρειες της υπό-
θεσης από τον Φλεβάρη του 2013, ενώ
στο φύλλο της 1ης Φλεβάρη 2014 είχε
αποκαλύψει τις ποινικές διώξεις που θα
ακολουθούσαν, αναφέροντας όλα τα
στοιχεία της υπόθεσης. Όπως χαρακτη-
ριστικά είχαµε γράψει, η δικογραφία που
έχει σχηµατισθεί διαβιβάστηκε από τον
επικεφαλής του οικονοµικού εγκλήµα-
τος, Παναγιώτη Αθανασίου, στην επί-
κουρη εισαγγελέα του τµήµατος, Ελένη
Μιχαλοπούλου.

Σύµφωνα µε έγκυρες πηγές, η έρευνα
έδειξε ποινικές ευθύνες για τουλάχιστον
τρεις πρώην προέδρους της ΕΠΟ, τους
Βασίλη Γκαγκάτση, Σοφοκλή Πιλά-
βιο και Γιάννη Οικονοµίδη, ενώ θα ε-
κτιµηθεί εάν πρέπει να καταστεί υπόλο-
γος ποινικά και ο Γιώργος Σαρρής, για-
τί, αν και έχει καταθέσει στο πλαίσιο της
προκαταρκτικής εξέτασης ως καταγγέλ-
λων, συµµετείχε σε προηγούµενο ∆ιοι-
κητικό Συµβούλιο που φέρεται επίσης υ-
πόλογο για την υπόθεση.

Είναι ενδεχόµενο ο κ. Σαρρής να
κληθεί σε ανωµοτί κατάθεση, δηλαδή ως
ύποπτος τέλεσης του αδικήµατος της α-
πιστίας. Ήδη οι άλλοι εµπλεκόµενοι έ-
χουν κληθεί και έχουν δώσει εξηγήσεις
ως ύποπτοι. Έχουν υποβάλει και σχετικά
υποµνήµατα.

Με την αποχώρηση
του Σοφοκλή Πιλά-
βιου και την ανάλη-
ψη της νέας διοίκη-
σης της ΕΠΟ στη θέ-

ση του προέδρου Γιώργου Σαρρή,
ένα-ένα αποκαλύπτονται τα κρυµ-
µένα –τι κρυµµένα; Θαµµένα θα
λέγαµε–  µυστικά του σκληρού πυ-
ρήνα της ΕΠΟ.

Τελευταίο κρούσµα, η αποκάλυψη
που αφορά την έκ-
δοση δελτίων
υγείας των ε-
ρ α σ ι τ ε χ ν ώ ν
ποδοσφαιρι-
στών όλης της
χώρας.

Τι αποκαλύφθηκε;
Κρατηθείτε!
Η ΕΠΟ του Βασίλη Γκαγκάτση το
2007 είχε συνάψει σύµβαση µε την ε-
ταιρεία PC Systems για τη δηµιουργία
κέντρων υγείας σε όλους τους νοµούς
της χώρας, µε σκοπό την εξέταση και
την έκδοση δελτίων υγείας, ώστε οι
ποδοσφαιριστές να αγωνίζονται έχο-
ντας διαπιστωµένη την κατάσταση της
υγείας τους. Μέχρι εδώ, όλα καλά. 

Στη συνέχεια, όµως, το ίδιο έτος
2007, τόσο ο υφυπουργός Αθλητι-
σµού Γιώργος Ορφανός όσο και ο
τότε υπουργός υγείας ∆ηµήτρης Α-
βραµόπουλος διαπίστωσαν ότι η Ε-
ΠΟ δεν είχε εξετάσει αν το θεσµικό
πλαίσιο επέτρεπε τη λειτουργία αυ-
τών των κέντρων υγείας. Και επειδή
δεν προβλεπόταν από κανέναν νόµο
ή κανονισµό, απαγόρεψαν τη λει-
τουργία τους. Έτσι, η έκδοση των
δελτίων υγείας των ποδοσφαιρι-
στών συνεχίστηκε µέχρι σήµερα να
γίνεται από αρµόδιους ιατρούς και
κρατικά ιατρεία.

Όπως όµως αποκαλύφθηκε στο
τελευταίο δεκαήµερο, συνεχίστη-
κε και κάποια άλλη διαδικασία,
προσοδοφόρα σε µεγάλο βαθµό
για κάποιους. Ποια; Η καταβολή
χρηµάτων ύψους 250.000-
280.000 ευρώ ανά µήνα επί πέ-
ντε έτη στην εταιρεία PC Systems
για έργο που δεν παρείχε!!! Το συ-

νολικό µέχρι σήµερα ποσό φτάνει
τα 12,6 εκατ. ευρώ, ενώ µε επέκτα-

ση της σύµβασης από τον Σοφοκλή
Πιλάβιο το 2012 το κόστος που πρέ-
πει να αποπληρωθεί είναι άλλα 14 ε-
κατ. ευρώ.

Αντιλαµβάνεται κανείς ότι πρόκει-
ται για σκάνδαλο τεραστίου µεγέθους,
το οποίο αναµένεται να διερευνηθεί
τόσο από τη νυν διοίκηση όσο και από
τους αρµόδιους εισαγγελείς και από
το Σ∆ΟΕ. Όταν σήµερα κάποιος φτω-
χοδιάβολος οδηγείται στο αυτόφωρο
για χρέη 5.000 ευρώ ή του κόβουν το
ρεύµα για 100 και 200 ευρώ, δεν µπο-
ρεί κάποιοι να κάνουν πάρτι εκατοµ-

µυρίων και µάλιστα χωρίς να προσφέ-
ρουν τίποτα.

Συµβιβασµό ζητάει 
η PC Systems
Σύµφωνα µε πληροφορίες της «Α», η
εταιρεία PC Systems επεδίωξε να έρ-
θει σε συµβιβαστική λύση, αλλά για τα
επόµενα χρήµατα που της οφείλονται,
και µάλιστα για τον σκοπό αυτό έχουν
γίνει τρεις συσκέψεις – στην πρώτη
συναντήθηκαν οι κ.κ. Οικονοµίδης,
Βούρβαχης και εκπρόσωποι της εται-
ρείας, στη δεύτερη συµµετείχε και ο
πρόεδρος Γ. Σαρρής, και η Τρίτη έγινε
στα γραφεία του υφυπουργού Αθλη-
τισµού Γ. Ιωαννίδη, ο οποίος µόλις
πληροφορήθηκε το τι ακριβώς είχε
συµβεί, ζήτησε να του φέρουν νερό
για να συνέλθει.

Γιώργος Σαρρής:
«Ψάχνουµε το θέµα»
Η «Α» επικοινώνησε µε τον πρόεδρο
της ΕΠΟ, ο οποίος επιβεβαίωσε τις
πληροφορίες που είχε η εφηµερίδα
µας, και δήλωσε: «Το θέµα είναι πολύ
σοβαρό, το ερευνούµε σε όλες τις πτυ-
χές του, δεν είναι δυνατόν να ξοδεύο-
νται τόσα χρήµατα χωρίς έστω και το
παραµικρό αποτέλεσµα. Η υγεία των ε-
ρασιτεχνών ποδοσφαιριστών είναι πο-
λύτιµη και θα φροντίσουµε µε κάθε
τρόπο να τη διασφαλίσουµε».

Β. Χατζηαποστόλου, 
τέως σύµβουλος της ΕΠΟ:«Είχα καταγγείλει
το θέµα στο ∆.Σ.»
Ο τέως σύµβουλος της ΕΠΟ Βασίλης
Χατζηαποστόλου σε συνοµιλία µε
συντάκτη της εφηµερίδας µας δήλωσε
τα εξής: «Γνωρίζω το θέµα, είχα καταγ-
γείλει τα τεκταινόµενα σε συνεδρίαση
του ∆.Σ. Υπάρχει σχετική αναφορά στα
πρακτικά. Ο κ. Πιλάβιος όχι µόνο ανα-
νέωσε τη σύµβαση µε τη PC Systems
χωρίς να ρωτήσει το ∆.Σ., αλλά υπέ-
γραψε και νέα που αφορά τα αναλώσι-
µα. Ποια αναλώσιµα, αφού τα κέντρα
υγείας ποτέ δεν λειτούργησαν; Επίσης,

έχω να επισηµάνω ότι ο κ. Πιλάβιος,
χωρίς να ρωτήσει κανέναν, υπέγραψε
και σύµβαση µε το γραφείο ταξιδίων
Travel Plan. Έχω την απορία: θα υλο-
ποιήσει αυτή τη σύµβαση ο νέος πρόε-
δρος κ. Σαρρής;»

Έπεται συνέχεια…
Το παραπάνω θέµα, που αφορά τα
χρήµατα που ξοδεύτηκαν για τα κέ-
ντρα υγείας, αλλά και τα χρήµατα που
δαπανήθηκαν για τα ενωσιακά γήπε-
δα, όπως µας διαβεβαίωσαν µέλη του
∆.Σ. της ΕΠΟ δεν πρόκειται να περά-
σουν ξώφαλτσα. Θα διερευνηθούν σε
όλες τους τις λεπτοµέρειες, ώστε να
καταλογισθούν ευθύνες εκεί που υ-
πάρχουν. Κι εµείς µε τη σειρά µας, ως
εφηµερίδα, θα παρακολουθήσουµε το
θέµα και θα επανέλθουµε.

Η ΑΠΟΨΗ
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Γ. Σαρρής (πρόεδρος της ΕΠΟ): «Ψάχνουµε το θέµα, γιατί είναι πολύ σοβαρό»Β. Χατζηαποστόλου (τέως σύµβουλος της ΕΠΟ): «Είχα καταγγείλει το θέµααπό τον περασµένο Μάιο, ας κοιτάξουν τα πρακτικά»
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∆ιώξεις σε Γκαγκάτση,
Πιλάβιο και ΣΙΑ

Η
δικογραφία που έχει σχη-
µατισθεί διαβιβάστηκε ή-
δη από τον επικεφαλής
του οικονοµικού εγκλή-
µατος,Παναγιώτη Αθα-

νασίου, στην επίκουρη εισαγγελέα του
τµήµατος, Ελένη Μιχαλοπούλου.

Σύµφωνα µε έγκυρες πηγές, η έρευ-
να δείχνει ποινικές ευθύνες για τουλά-
χιστον τρεις πρώην προέδρους της Ε-
ΠΟ, τους Βασίλη Γκαγκάτση, Σοφο-
κλή Πιλάβιο και Γιάννη Οικονοµί-
δη, ενώ θα εκτιµηθεί εάν πρέπει να κα-
ταστεί υπόλογος ποινικά και ο νυν πρό-
εδρος της Οµοσπονδίας, Γιώργος
Σαρρής, γιατί αν και έχει καταθέσει στο
πλαίσιο της προκαταρκτικής εξέτασης
ως καταγγέλλων, συµµετείχε σε προη-
γούµενο ∆ιοικητικόΣυµβούλιο που φέ-
ρεται επίσης υπόλογο για την υπόθεση. 

Είναι ενδεχόµενο ο κ. Σαρρής να
κληθεί σε ανωµοτί κατάθεση, δηλαδή
ως ύποπτος τέλεσης του αδικήµατος της
απιστίας. Ήδη οι άλλοι εµπλεκόµενοι έ-
χουν κληθεί και έχουν δώσει εξηγήσεις
ως ύποπτοι. Έχουν υποβάλει και σχετι-
κά υποµνήµατα.

Κατηγορούµενοι όµως θα καταστούν
και πολλά µέλη προηγούµενων ∆ιοικη-
τικών Συµβουλίων της ΕΠΟ.

Η υπόθεση αφορά σε συµβάσεις
που είχε υπογράψει η ΕΠΟ µε δύο εται-
ρείες προκειµένου να γίνουν ιατρικές
µετρήσεις σε ποδοσφαιριστές. Η πρώτη
είχε υπογραφεί στις 22/9/05 µε την
OPEΝTEC. Η δεύτερη αφορά σύµβαση
που υπογράφηκε στις 18/2/10 µε την
εταιρεία που απορρόφησε την
OPENTEC, την PC System, µε τους ίδι-
ους όρους. Κι ενώ οι συµβαλλόµενες ε-
ταιρείες πληρώθηκαν για το σύνολο
των εξετάσεων που όφειλαν να πραγ-
µατοποιήσουν, εντούτοις από τις  περί-
που 1,5 εκατοµµύριο µετρήσεις που θα

έπρεπε να γίνουν, ολοκληρώθηκαν µό-
νον οι 15.530!

Το αδίκηµα που διερευνάται εν προ-
κειµένω είναι η απιστία στην υπηρεσία
σε βαθµό κακουργήµατος.

Σύµφωνα µάλιστα µε πληροφορίες,
στο πλαίσιο της έρευνας του Σ∆ΟΕ ά-
νοιξαν και ελέγχονται τραπεζικοί λογα-
ριασµοί εµπλεκοµένων, ανάµεσα στους
οποίους είναι και οι υπεύθυνοι των δύο
συµβαλλόµενων µε την ΕΠΟ εταιρειών.

Η διερεύνηση της υπόθεσης ξεκίνη-
σε πριν από περίπου ενάµιση χρόνο,
όταν µετά από έλεγχο που πραγµατο-
ποίησε το Σ∆ΟΕ εντοπίστηκε µία από
τις επίµαχες συµβάσεις (η αρχική, του
2005, µε την OPEN TECH). Η σύµβα-
ση αφορούσε στην έκδοση κάρτας υγεί-
ας των αθλητών της ΕΠΟ, στο πλαίσιο
της οποίας προβλεπόταν ο σχεδιασµός
και η εφαρµογή ενός κεντρικού συστή-
µατος παρακολούθησης των ιατρικών
δεδοµένων που θα προέκυπταν από τις
εξετάσεις στις οποίες θα υποβάλλονταν
οι αθλητές. Το κόστος τής κάθε µέτρη-
σης ανερχόταν στο ποσόν των περίπου
12 ευρώ. Όρος της σύµβασης ήταν ότι
σε περίπτωση που γίνονταν λιγότερες
από 250.000 µετρήσεις η ΕΠΟ θα…
πλήρωνε τη διαφορά.

Όπως διαπιστώθηκε από την έρευνα
των εισαγγελέων Αθανασίουκαι ∆ρα-
γάτση, το διάστηµα 2006-2011 η Ελ-
ληνική Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία
κατέβαλε στις δυο εταιρίες το ποσό των
8.061.755 ευρώ καθώς και 1.663.124
ευρώ που αναλογούσε στον ΦΠΑ.

Συνολικά λοιπόν κατέβαλλε
9.724.880 ευρώ που θα αντιστοιχού-

σαν στο 1.5 εκα-
τοµµύριο µετρή-
σεις οι οποίες θα
έπρεπε να είχαν
πραγµατοποιηθεί
όλα αυτά τα χρό-
νια.

Οι διώξεις α-
φορούν σίγουρα
τους Βασίλη
Γκαγκάτση ,
Σοφοκλή Πι-
λάβιοκαι Γιάν-
νη Οικονοµί-
δη. Ωστόσο, θα
εξεταστούν και
µέσω των πρα-
κτικών και όσοι
συνα ίν εσαν
στην επιστροφής της επίµαχη σύµβα-
ση. Αξίζει σε αυτό το σηµείο να αναφέ-
ρουµε το ∆.Σ. της ΕΠΟ την περίοδο του
2005 και του 2010.

∆ιοικητικό Συµβούλιο 2005:
Πρόεδρος: Βασίλειος Γκαγκάτσης
Α΄ Αντιπρόεδρος: Αλέξανδρος Λυ-
κουρέζος
Β΄ Αντιπρόεδρος: Βασίλειος Χατζηα-
ποστόλου

Γ΄ Αντιπρόεδρος: Γεώργιος Σιντόρης
Γενικός Γραµµατέας: Ιωάννης Οικο-
νοµίδης
Ταµίας: Γεώργιος Γκιρτζίκης
Αναπληρωτής Γενικός Γραµµατέας: Νι-
κόλαος Ανασόπουλος
Αναπληρωτής Ταµίας: Ευάγγελος Το-
πολιάτης
Μέλη: Βασίλειος Αδραχτάς, Κων-
σταντίνος Αντιπαριώτης, Θεόδωρος
Θεοδωρίδης, Γεώργιος Καραµελί-
δης, Σωκράτης Παπαδόπουλος,
Σοφοκλής Πιλάβιος, Νικόλαος
Προύντζος, Ιωάννης Σιγάλας, Χα-
ράλαµπος Σκόδρας, Αριστείδης
Σταθόπουλος, Γεώργιος Στράτος,
Νικόλαος Φύριος, Χριστόφορος
Χριστοφορίδης.

∆ιοικητικό συµβούλιο 2010:
Πρόεδρος: Σοφοκλής Πιλάβιος
Αναπληρωτής Πρόεδρος: Βασίλης
Χατζηαποστόλου
Α΄ Αντιπρόεδρος: Κώστας Πηλαδά-
κης
Β΄ Αντιπρόεδρος: Αριστείδης Σταθό-
πουλος
Εκτελεστικός Γραµµατέας: Γιάννης Οι-
κονοµίδης
Αναπληρωτής Εκτ. Γραµµατέας: Νίκος
Ανασόπουλος
Ταµίας: Γιώργος Γκιρτζίκης
Αναπληρωτής Ταµίας: Βαγγέλης Το-
πολιάτης
Μέλη: Γιάννης ∆εσύλλας, Γιάννης
Καλύβας, Γιώργος Καραµελίδης,
Βαγγέλης Μαζαράκης, Βασίλης Μά-
ντζιος, Νίκος Προύντζος, Χρήστος
Σάββας, Γιώργος Σαρρής, Αντώνης
Αντωνιάδης, Σάββας Θεοδωρίδης,
Γιάννης Κοµπότης, Σπύρος Καλο-
γιάννης. 

Έρχονται ποινικές διώξεις από τους εισαγγελείς του οικονο-µικού εγκλήµατος για το σκάνδαλο µε την κάρτα υγείας τηςΕΠΟ, που φέρεται να ζηµίωσε το ελληνικό ∆ηµόσιο µε χρη-µατικό ποσόν το οποίo, σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις, ξεπερνάτα 9 εκατ. ευρώ.

1 Υπό δικαστική έρευνα και ο νυν πρόεδρος Γ. Σαρρής  

� Το γνωστό θέµα µε την Κάρτα Υγείας στέλνει στην Ευελπίδων τους πρώην προέδρους της ΕΠΟ, κι όχι µόνο

Με την αποχώρησητου Σοφοκλή Πιλά-βιου και την ανάλη-ψη της νέας διοίκη-σης της ΕΠΟ στη θέ-ση του προέδρου Γιώργου Σαρρή,ένα-ένα αποκαλύπτονται τα κρυµ-µένα –τι κρυµµένα; Θαµµένα θαλέγαµε–  µυστικά του σκληρού πυ-ρήνα της ΕΠΟ.

Τελευταίο κρούσµα, η αποκάλυψηπου αφορά την έκ-δοση δελτίων
υγείας των ε-
ρ α σ ι τ ε χ ν ώ ν
ποδοσφαιρι-
στών όλης της
χώρας.

Τι αποκαλύφθηκε;Κρατηθείτε!
Η ΕΠΟ του Βασίλη Γκαγκάτση το2007 είχε συνάψει σύµβαση µε την ε-ταιρεία PC Systems για τη δηµιουργίακέντρων υγείας σε όλους τους νοµούςτης χώρας, µε σκοπό την εξέταση καιτην έκδοση δελτίων υγείας, ώστε οιποδοσφαιριστές να αγωνίζονται έχο-ντας διαπιστωµένη την κατάσταση τηςυγείας τους. Μέχρι εδώ, όλα καλά. Στη συνέχεια, όµως, το ίδιο έτος2007, τόσο ο υφυπουργός Αθλητι-σµού Γιώργος Ορφανός όσο και οτότε υπουργός υγείας ∆ηµήτρης Α-βραµόπουλος διαπίστωσαν ότι η Ε-ΠΟ δεν είχε εξετάσει αν το θεσµικόπλαίσιο επέτρεπε τη λειτουργία αυ-τών των κέντρων υγείας. Και επειδήδεν προβλεπόταν από κανέναν νόµοή κανονισµό, απαγόρεψαν τη λει-τουργία τους. Έτσι, η έκδοση τωνδελτίων υγείας των ποδοσφαιρι-στών συνεχίστηκε µέχρι σήµερα ναγίνεται από αρµόδιους ιατρούς καικρατικά ιατρεία.
Όπως όµως αποκαλύφθηκε στοτελευταίο δεκαήµερο, συνεχίστη-κε και κάποια άλλη διαδικασία,προσοδοφόρα σε µεγάλο βαθµόγια κάποιους. Ποια; Η καταβολήχρηµάτων ύψους 250.000-280.000 ευρώ ανά µήνα επί πέ-ντε έτη στην εταιρεία PC Systemsγια έργο που δεν παρείχε!!! Το συ-νολικό µέχρι σήµερα ποσό φτάνειτα 12,6 εκατ. ευρώ, ενώ µε επέκτα-ση της σύµβασης από τον ΣοφοκλήΠιλάβιο το 2012 το κόστος που πρέ-πει να αποπληρωθεί είναι άλλα 14 ε-κατ. ευρώ.

Αντιλαµβάνεται κανείς ότι πρόκει-ται για σκάνδαλο τεραστίου µεγέθους,το οποίο αναµένεται να διερευνηθείτόσο από τη νυν διοίκηση όσο και απότους αρµόδιους εισαγγελείς και απότο Σ∆ΟΕ. Όταν σήµερα κάποιος φτω-χοδιάβολος οδηγείται στο αυτόφωρογια χρέη 5.000 ευρώ ή του κόβουν τορεύµα για 100 και 200 ευρώ, δεν µπο-ρεί κάποιοι να κάνουν πάρτι εκατοµ-

µυρίων και µάλιστα χωρίς να προσφέ-ρουν τίποτα.

Συµβιβασµό ζητάει η PC SystemsΣύµφωνα µε πληροφορίες της «Α», ηεταιρεία PC Systems επεδίωξε να έρ-θει σε συµβιβαστική λύση, αλλά για ταεπόµενα χρήµατα που της οφείλονται,και µάλιστα για τον σκοπό αυτό έχουνγίνει τρεις συσκέψεις – στην πρώτησυναντήθηκαν οι κ.κ. Οικονοµίδης,Βούρβαχης και εκπρόσωποι της εται-ρείας, στη δεύτερη συµµετείχε και οπρόεδρος Γ. Σαρρής, και η Τρίτη έγινεστα γραφεία του υφυπουργού Αθλη-τισµού Γ. Ιωαννίδη, ο οποίος µόλιςπληροφορήθηκε το τι ακριβώς είχεσυµβεί, ζήτησε να του φέρουν νερόγια να συνέλθει.

Γιώργος Σαρρής:«Ψάχνουµε το θέµα»Η «Α» επικοινώνησε µε τον πρόεδροτης ΕΠΟ, ο οποίος επιβεβαίωσε τιςπληροφορίες που είχε η εφηµερίδαµας, και δήλωσε: «Το θέµα είναι πολύσοβαρό, το ερευνούµε σε όλες τις πτυ-χές του, δεν είναι δυνατόν να ξοδεύο-νται τόσα χρήµατα χωρίς έστω και τοπαραµικρό αποτέλεσµα. Η υγεία των ε-ρασιτεχνών ποδοσφαιριστών είναι πο-λύτιµη και θα φροντίσουµε µε κάθετρόπο να τη διασφαλίσουµε».
Β. Χατζηαποστόλου, τέως σύµβουλος της ΕΠΟ:«Είχα καταγγείλειτο θέµα στο ∆.Σ.»Ο τέως σύµβουλος της ΕΠΟ ΒασίληςΧατζηαποστόλου σε συνοµιλία µεσυντάκτη της εφηµερίδας µας δήλωσετα εξής: «Γνωρίζω το θέµα, είχα καταγ-γείλει τα τεκταινόµενα σε συνεδρίασητου ∆.Σ. Υπάρχει σχετική αναφορά σταπρακτικά. Ο κ. Πιλάβιος όχι µόνο ανα-νέωσε τη σύµβαση µε τη PC Systemsχωρίς να ρωτήσει το ∆.Σ., αλλά υπέ-γραψε και νέα που αφορά τα αναλώσι-µα. Ποια αναλώσιµα, αφού τα κέντραυγείας ποτέ δεν λειτούργησαν; Επίσης,

έχω να επισηµάνω ότι ο κ. Πιλάβιος,χωρίς να ρωτήσει κανέναν, υπέγραψεκαι σύµβαση µε το γραφείο ταξιδίωνTravel Plan. Έχω την απορία: θα υλο-ποιήσει αυτή τη σύµβαση ο νέος πρόε-δρος κ. Σαρρής;»

Έπεται συνέχεια…Το παραπάνω θέµα, που αφορά ταχρήµατα που ξοδεύτηκαν για τα κέ-ντρα υγείας, αλλά και τα χρήµατα πουδαπανήθηκαν για τα ενωσιακά γήπε-δα, όπως µας διαβεβαίωσαν µέλη του∆.Σ. της ΕΠΟ δεν πρόκειται να περά-σουν ξώφαλτσα. Θα διερευνηθούν σεόλες τους τις λεπτοµέρειες, ώστε νακαταλογισθούν ευθύνες εκεί που υ-πάρχουν. Κι εµείς µε τη σειρά µας, ωςεφηµερίδα, θα παρακολουθήσουµε τοθέµα και θα επανέλθουµε.
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ΜΕ ΣΥΜΒΑΣΕΙΣ ΤΩΝ Β. ΓΚΑΓΚΑΤΣΗ �ΑΡΧΙΚΑ� ΚΑΙ Σ. ΠΙΛΑΒΙΟΥ �ΕΠΕΚΤΑΣΗ�, Η ΕΠΟ

ΕΧΕΙ ΠΛΗΡΩΣΕΙ 12,6 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ�!!!� ΚΑΙ ΟΦΕΙΛΕΙ ΑΛΛΑ 14 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ�!!� ΓΙΑ ΕΚ 

∆ΟΣΗ ΚΑΡΤΩΝ ΥΓΕΙΑΣ ΤΩΝ ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΩΝ, ΠΟΥ ΟΜΩΣ ΠΟΤΕ ∆ΕΝ ΕΚ∆ΟΘΗΚΑΝ

�

Γ. Σαρρής (πρόεδρος της ΕΠΟ): «Ψάχνουµε το θέµα, γιατί είναι πολύ σοβαρό»
Β. Χατζηαποστόλου (τέως σύµβουλος της ΕΠΟ): «Είχα καταγγείλει το θέµα
από τον περασµένο Μάιο, ας κοιτάξουν τα πρακτικά»
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Η «Α» τα είχε γράψει
Η «Α» από τον Φεβρουάριο 
του 2013 είχε αναφερθεί 
στο θέµα και προφητικά
προέβλεψε τις δικαστικές εξελίξεις

ΑΠΟΨΗ  9/2/2013 ΑΠΟΨΗ  1/2/2014 ΑΠΟΨΗ  12/9/2015

ΑΠΟΨΗ  30/1/2016
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ΑΕΚ

Ο ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ ΔΗΛΩΝΕΙ ΠΩΣ ΔΕΝ ΘΕΛΕΙ ΝΑ ΑΣΧΟΛΗΘΕΙ ΤΩΡΑ ΜΕ ΤΟ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΟ,
ΑΛΛΑ ΤΟ ΚΑΛΟ ΤΟΥ… ΜΑΤΙ ΔΕΝ ΠΕΡΝΑ ΑΠΑΡΑΤΗΡΗΤΟ ΑΠΟ ΤΗ ΔΙΟΙΚΗΣΗ



Ρεπορτάζ: Διονύσης Γκουτζουρής

Ο
Μπράνκο Μιλοβάνοβιτς
αποτελεί παρελθόν από
την ΑΕΚ, καθώς έβαζε
το «εγώ» του πάνω από
την ομάδα και αντί να

κάνει ήσυχα τη δουλειά του, καυχιό-
ταν για τις επιτυχίες του και επεδίω-
κε επικοινωνιακά παιχνίδια εις βά-
ρος του πρότζεκτ του συλλόγου.

Μπορεί να φεύγει με σχετικά άκομψο
τρόπο, όμως θα έπρεπε να ξέρει καλύ-
τερα πως δύο ή τρεις πετυχημένες με-
τεγγραφές δεν του δίνουν το δικαίωμα
να δηλώνει ψευδώς ότι βρίσκεται κοντά
σε συμφωνία με παικταράδες (βλέπε Ι-
μπίσεβιτς) ή ότι πλησιάζουν ποδοσφαι-
ριστές για τους οποίους δεν γνωρίζει τί-
ποτα η διοίκηση.

Το σημαντικό για την ΑΕΚ είναι να κα-
λύψει εκ των έσω το κενό του Μιλοβά-
νοβιτς μέχρι το τέλος της τρέχουσας με-
τεγγραφικής περιόδου και να συσκεφτεί
για το αν απαιτείται αντικαταστάτης του
για το μέλλον. Και αν χρειάζεται αντικα-
ταστάτης, ποιος μπορεί να είναι αυτός.

Ο Ντέμης έχει το χάρισμα
Ένας άνθρωπος που στο πρόσφατο πα-
ρελθόν άφησε θετικότατες εντυπώσεις
για το «μάτι» του είναι σίγουρα ο Ντέ-
μης Νικολαΐδης. Λίγοι ίσως να θυμού-
νται πως ο πρώην πρόεδρος της ΠΑΕ
δεν λειτουργούσε μόνο ως διοικητικός
ηγέτης, αλλά και λίγο ως σκάουτερ. Ό-
ντας ποδοσφαιριστής υψηλού επιπέδου
μέχρι το φινάλε της καριέρας του –την
τερμάτισε ως παίκτης της Primera
Division και πρωταθλητής Ευρώ-
πης– είχε τη δυνατότητα όχι μόνο να
ψηλαφίζει, αλλά να κολυμπά στα βαθιά
νερά της ποδοσφαιρικής αγοράς και να
μαθαίνει από έγκυρές πηγές τα λαβρά-
κια! Δυστυχώς για τον ίδιο και την ΑΕΚ
της εποχής, δεν είχε την οικονομική δυ-
νατότητα να τους φέρει όλους στην ο-
μάδα.

Ας θυμηθούμε μία προς μία τις επιτυ-
χίες του:

• Σκόκο αντί 
για Σίλβα Κλέιτον
Το 2008 ο 25χρονος τότε Σίλβα
Κλέιτον, μετά από τέσσερα χρόνια στην
Καλαμαριά και στη Λάρισα, έμοιαζε ό,τι

καλύτερο κυκλοφορούσε στην ελληνική
αγορά. Η ΑΕΚ με νέο προπονητή τον
Γιώργο Δώνη έμοιαζε το ακλόνητο φα-
βορί για την απόκτησή του μέχρι που…
Μέχρι που ο Ντέμης ανακαλύπτει τον
Νάτσο Σκόκο και φέρνει στην Ελλάδα
τον άγνωστο 23χρονο μεσοεπιθετικό
που έγινε σημαία της «Ένωσης». Πολ-
λά περισσότερα δεν χρειάζεται να πού-
με, ούτε να κάνουμε συγκρίσεις για το τι
κατάφερε ο Σκόκο στην ΑΕΚ και ο
Κλέιτον στον Παναθηναϊκό.

• Ήθελε σαν τρελός 
τον Ζόνας
Είτε επειδή είχε «μάτι» είτε επειδή είχε…
πληροφοριοδότες, ο Ντέμης Νικο-
λαΐδης ήθελε σαν τρελός στην ΑΕΚ τον
Ζόνας. Και ως ποδοσφαιριστή της Σά-
ντος και μετά που πήγε στην Γκρέμιο,
για δύο συνεχόμενα καλοκαίρια, αποτε-
λούσε στόχο της ομάδας, αλλά οι Βρα-
ζιλιάνοι ζητούσαν πολλά λεφτά. Η κί-
νηση αυτή δεν έγινε ποτέ, και ο Ζόνας
ήρθε τελικά στην Ευρώπη για τη Βα-
λένθια το 2011. Με την ισπανική ομά-
δα πέτυχε 51 γκολ σε 156 ματς, για να
καταλήξει στην Μπενφίκα όπου σαρώ-
νει εδώ και δύο χρόνια, 67 γκολ σε 82
ματς και αναρίθμητες προσωπικές δια-

κρίσεις (παίκτης της χρονιάς πέρσι, πρώ-
τος σκόρερ φέτος). Εννοείται πως έγινε
και διεθνής με την Εθνική Βραζιλίας!

• Ανακάλυψε στη 
Β΄ Αργεντινής 
τον  Ίσμαελ Μπλάνκο
Ποτέ άλλοτε ελληνική ομάδα δεν έχει
φέρει παίκτη από β΄ κατηγορία και μάλι-
στα με γόνατο επιβαρυμένο με χειρουρ-
γείο και να αναδειχθεί δύο φορές πρώ-
τος σκόρερ. Το έκανε η ΑΕΚ επί Ντέμη
Νικολαΐδη. Ο Ίσμαελ Μπλάνκο αμφι-
σβητήθηκε όταν ήρθε, αλλά από το πρώ-
το παιχνίδι με τον Ατρόμητο φάνηκε η
κλάση του.

• Επιμονή 
για Ταταρουσάνου
Ποιος 22χρονος τερματοφύλακας απο-
τελούσε την καψούρα του Νικολαΐδη
το 2008; Μα φυσικά ο Τσίπριαν Τατα-
ρουσάνου! Ο Ρουμάνος πορτιέρο, τα-
λέντο τότε, θεωρείται εκ των κορυφαίων
τερματοφυλάκων στο Καμπιονάτο σή-
μερα. Φέτος πραγματοποίησε απίθανη
σεζόν με τη Φιορεντίνα και ο πρόεδρος
του συλλόγου ζήτησε μεταξύ σοβαρού
και αστείου να γίνει… άγαλμα στη Φλω-
ρεντία. Στα 30 του είναι 39 φορές διε-

θνής με την Εθνική Ρουμανίας και α-
ναδείχθηκε κορυφαίος Ρουμάνος ποδο-
σφαιριστής για το 2015.

• Τελικά έφερε 
τον Σεμπάστιαν Σάχα
Μπορεί να μην έφερε στην ΑΕΚ τον Τα-
ταρουσάνου, αλλά του πιστώνεται η
μετεγγραφή του Σεμπάστιαν Σάχα.
Δεν έχουν άδικο αυτοί που λένε πως εί-
ναι ο τελευταίος καλός τερματοφύλα-
κας που ήρθε στην «Ένωση» και ο Ντέ-
μης τον είχε ανακαλύψει με μόλις 24 εμ-
φανίσεις στην Ευρώπη με τη Ράγιο Βα-
γιεκάνο και την Μπρέσια.

• Μην ξεχνάμε 
τον Ζούλιο Σέζαρ
Ο 25χρονος Ζούλιο Σέζαρ ήρθε στην
ΑΕΚ το 2005 και ήταν το αριστερό εξ-
τρέμ που θα μνημονεύει για χρόνια ο κό-
σμος της ομάδας. Πέτυχε 35 γκολ σε
92 συμμετοχές, είχε άλλες τόσες ασί-
στ, κερδισμένα φάουλ, εκπληκτικά γκολ,
σημαντικά γκολ (το 1-0 επί της Μίλαν)
και φυσικά μετείχε στην ΑΕΚ της σεζόν
2007-2008 που ήρθε πρώτη σε συγκο-
μιδή βαθμών.  Ήρθε άγνωστος μεταξύ α-
γνώστων και έμεινε στην ιστορία!

Προφανώς δεν βάζουμε στη λίστα
παίκτες όπως ο Σορεντίνο και ο Τσιρί-
λο, καθώς ήταν λαβράκια που είχε βρει
ο Βλάνταν Ίβιτς, ωστόσο του πιστώνο-
νται καθώς ήταν επί προεδρίας του. Ό-
πως επί προεδρίας του λειτούργησε
το εγχώριο σκάουτινγκ και ανακα-
λύφθηκε ο Σωκράτης Παπασταθό-
πουλος από το Πεταλίδι Μεσσηνίας!
Δεν έλειψαν και οι αστοχίες, καθώς ο
Ντέμης έφερε στην ΑΕΚ τον Παντελή
Καπετάνο που δεν εκπλήρωσε τις
προσδοκίες, αν και πρόλαβε να πετύχει
ένα κρίσιμο γκολ στη Σκωτία και στην
ουσία να «βγάλει» τα λεφτά του. Επίσης,
δεν ανταποκρίθηκε στις απαιτήσεις της
«Ένωσης» ο Λεωνίδας Καμπάνταης
(τουλάχιστον έβαλε 13 γκολ σε 40 ματς). 

Οι περιπτώσεις αυτές δεν σημαίνουν
ότι μπορεί ο Ντέμης να εμπλακεί με την
ΑΕΚ τού σήμερα και να έχει τις ίδιες επι-
τυχίες. Ίσως άλλωστε να μη θέλει να επι-
στρέψει. Ωστόσο, στην  ΠΑΕ θυμούνται
τη διορατικότητά του και ίσως βάλουν
το όνομά του στο τραπέζι των συζητή-
σεων, αν θεωρήσουν ότι απαιτείται αντι-
καταστάτης του Μιλοβάνοβιτς.

Ντέμης ο αντι-Μιλοβάνοβιτς;
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Ρεπορτάζ: Σάββας Μιχάλαρος

Ο
Μάρκους Μπεργκ ανα-
μένεται να αποτελέσει
και φέτος την «ατμομη-
χανή» που θα σύρει το
άρμα του Παναθηναϊ-

κού σε μία δύσκολη όσο και κρίσιμη
αγωνιστική περίοδο. Αυτό ισχύει… ε-
πισήμως. Διότι, ανεπισήμως, αφήνε-
ται «ανοικτό» το ενδεχόμενο της πα-
ραχώρησης του Σουηδού σε ευρω-
παϊκή ομάδα!

Σύμφωνα με πηγή μας στα υψηλά
κλιμάκια του συλλόγου, η σκέψη για πώ-
ληση του Μάρκους Μπεργκ όχι μόνο
εξακολουθεί να υπάρχει στο τραπέζι, αλ-
λά θα εξεταστεί πολύ σοβαρά, αν οι δια-
πραγματεύσεις για την υπογραφή νέου
συμβολαίου με τον παίκτη καταλήξουν
στο κενό. Η καθυστέρηση που παρατη-
ρείται δημιουργεί εύλογες απορίες.
Πρώτα απ’ όλα, ο Μπεργκ έχει συμβό-
λαιο μέχρι το 2018 με τους «πράσινους».
Οι απολαβές του, ωστόσο, δεν ανταπο-
κρίνονται στην προσφορά του. Ως εκ
τούτου, πρέπει να αναπροσαρμοστούν.
Οι συζητήσεις έχουν ξεκινήσει από τον
Ιανουάριο, αλλά έξι μήνες μετά δεν έ-
χουν καταλήξει σε συμφωνία. Γιατί; Η α-
πάντηση είναι απλή. Διότι οι δύο πλευ-
ρές δεν τα έχουν βρει.

Πρόσφατα κυκλοφόρησε ότι οι επα-
φές για το νέο συμβόλαιο με τον Σουηδό
θα γίνονταν στην Ολλανδία, όπου η ο-
μάδα πραγματοποίησε το βασικό στάδιο
της προετοιμασίας της. Αποτέλεσμα μέ-

χρι τώρα δεν υπάρχει, την ίδια στιγμή
που στο «τριφύλλι» αναζητούν έναν α-
κόμη επιθετικό, μετά την απόκτηση του
Βίκτορ Ιμπάρμπο από την Κάλιαρι. Με
τα οικονομικά δεδομένα του «τριφυλλι-
ού», η αναζήτηση ενός ακόμα ακριβού

παίκτη για να κάθεται στον πάγκο μοιά-
ζει με πολυτέλεια.

Οι υποψήφιοι
αντικαταστάτες
Όλα δείχνουν ότι ο Παναθηναϊκός ετοι-

μάζεται για κάθε ενδεχόμενο. Αν δεν κα-
ταλήξουν σε συμφωνία με τον Μπεργκ,
τότε θα κινηθούν οι διαδικασίες για την
παραχώρησή του. Αμέσως θα πρέπει να
βρεθεί ο αντικαταστάτης. Ποιες περι-
πτώσεις εξετάζονται; Δημοσιεύματα στη
Βραζιλία κάνουν λόγο για ενδιαφέρον
των «πράσινων» για τον Ζε Εντουάρ-
ντο. Ο 29χρονος επιθετικός έχει μείνει
ελεύθερος από την Αλ Σάαμπ των Ηνω-
μένων Αραβικών Εμιράτων, έχοντας πα-
ρουσία και στo ιταλικό πρωτάθλημα για
τρεις σεζόν (2011-14) με τις Τζένοα και
Σιένα. Στα υπ’ όψιν βρίσκεται και ο Αρ-
γεντινός Λαουτάρο Ρινάλντι, ο οποί-
ος ανήκει στην Κολόν και έχει ιταλικό
διαβατήριο.

Το «βέτο» του Στραματσιόνι
Σε κάθε περίπτωση, αν οι διαπραγμα-
τεύσεις με τον Μπεργκ πέσουν στο κενό
και οι «πράσινοι» κινηθούν για την πα-
ραχώρησή του, η επιλογή του αντικατα-
στάτη θα πρέπει να ικανοποιεί τα γού-
στα του Αντρέα Στραματσιόνι, ο οποί-
ος είχε θέσει «βέτο» στη μετακίνηση του
διεθνούς Σουηδού. Προκειμένου να α-
ποφευχθεί τυχόν κρίση, το θέμα θα τε-
θεί στον Ιταλό και εκείνος θα επιλέξει
τον επόμενο στην κορυφή της επίθεσης.

Το «κόλπο γκρόσο» με Αρμπελόα
Το μεγάλο «μπαμ» με την απόκτηση του Αλβάρο Αρμπελόα, ο οποίος έμει-
νε ελεύθερος από τη Ρεάλ Μαδρίτης, επιχειρεί η διοίκηση του Παναθηναϊ-
κού, καθώς οι «πράσινοι» έχουν καταθέσει πρόταση στον 33χρονο διεθνή Ι-
σπανό αμυντικό. Οι διαπραγματεύσεις διεξάγονται κάτω από απόλυτη μυ-
στικότητα, το θέμα ωστόσο διέρρευσε μετά την εμπλοκή της Μίλαν, η οποία
θεωρεί μία καλή και με μικρό κόστος περίπτωση τον έμπειρο φουλ μπακ. Η
«σφήνα» των «ροσονέρι» ανατρέπει τα δεδομένα για τους «πράσινους», οι ο-
ποίοι ευελπιστούσαν ότι θα πάρουν θετική απάντηση από τον διεθνή Ισπανό.
Για τον Αρμπελόα έχει εκφράσει ενδιαφέρον και η τουρκική Φενερμπα-
χτσέ, η οποία του προσφέρει ένα καλό συμβόλαιο. Ο Αρμπελόα, ωστόσο, το
σκέφτεται σοβαρά, κυρίως λόγω των τρομοκρατικών ενεργειών που πλήτ-
τουν την Τουρκία, καθώς δεν επιθυμεί να θέσει σε κίνδυνο την οικογένειά
του. Η υπόθεση του Αρμπελόα, παρά την εμπλοκή Μίλαν, δεν θεωρείται
χαμένη για το «τριφύλλι». Η προσπάθεια συνεχίζεται και δεν αποκλείεται να
τραβήξει μέχρι το τέλος της μεταγραφικής περιόδου, καθώς ο Ισπανός θέλει
να εξετάσει όλες τις προοπτικές που έχει στη διάθεσή του.

Νέο συμβόλαιο ή μεταγραφή 
για τον Μπεργκ

Εξελίξεις με Αμπέιντ:
Πόρτο ή Νιούκαστλ;
Το ενδιαφέρον της Πόρτο και της Νιού-
καστλ φαίνεται πως έχει μετατραπεί σε
πρόταση, καθώς, σύμφωνα με πληρο-
φορίες, ο Παναθηναϊκός είναι έτοιμος
να δώσει το «οκ» για την παραχώρηση
του Μεχντί Αμπέιντ, έναντι ενός πο-
σού που ενδέχεται να αγγίζει τα 3 εκατ.
ευρώ. Ο αποκλεισμός του Μεχντί Α-
μπέντ από την αποστολή του φιλικού
κόντρα στην Φενερμπαχτσέ αποδεικνύ-
ει ότι υπάρχει θέμα και δεν αποκλείεται
σύντομα ο 24χρονος μεσοεπιθετικός
να αποτελέσει παρελθόν για τους
«πράσινους».
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Ρεπορτάζ: Σάββας Μιχάλαρος

Π
ολλά εκατομμύρια, μεγά-
λες μεταγραφές και πολ-
λή λάμψη περιλαμβάνει
και το σκηνικό και στο φε-
τινό παζάρι των μεταγρα-

φών στη Γηραιά Ήπειρο, καθώς οι με-
γάλοι του ευρωπαϊκού ποδοσφαίρου
διαθέτουν «ζεστό» χρήμα και το ρί-
χνουν στην αγορά, προκειμένου να
παραμείνουν ανταγωνιστικοί.

Αισίως περάσαμε το πρώτο 15νθημε-
ρο της επίσημης μεταγραφικής περιόδου
και ο απολογισμός από τις έως τώρα κι-
νήσεις είναι εντυπωσιακός. Μπορεί να
μην έπεσε η… πυρηνική βόμβα που ετοι-
μάζουν τα σενάρια περί Μέσι, Νεϊμάρ,
Κριστιάνο Ρονάλντο, Πογκμπά, ή Α-
ζάρ, αλλά οι μεγάλες κινήσεις κάθε άλλο
παρά απουσιάζουν από το μεταγραφικό
παζάρι. Ξεχωρίσαμε τις μεγαλύτερες και
ακριβότερες μετακινήσεις που έχουν γί-
νει μέχρι τώρα. Πιο αναλυτικά: 

1. Σαμουέλ Ουμτιτί
Ο Γάλλος αμυντικός μετακινήθηκε από
τη Λυών στην Μπαρτσελόνα, έναντι 25
εκατ. ευρώ. Το νέο αστέρι της γαλλικής
αμυντικής μηχανής θα πάρει τη θέση του
Βερμάελεν, καθώς ο Βέλγος δεν δικαί-
ωσε τις προσδοκίες των Καταλανών.

2. Βίνσεντ Γιάνσεν
Πρόκειται για μία ακριβή επένδυση της Τό-
τεναμ, σε έναν παίκτη που, ωστόσο, υπό-
σχεται πολλά. Ο 22χρονος Ολλανδός επι-
θετικός παραχωρήθηκε από την Άλκμααρ
με 22 εκατ. ευρώ, μετά από μία εκπληκτική
σεζόν με 34 συμμετοχές και 27 γκολ στο
ολλανδικό πρωτάθλημα. Είχε αποκτηθεί
μόλις έναν χρόνο πριν, με 500.000 ευρώ,
από την Άλμιρε και σε 12 μήνες, η αξία του
εκτοξεύθηκε… 44 φορές!

3. Γκρατσιάνο Πέλε
Ο διεθνής Ιταλός επιθετικός έφτασε μία
ανάσα από την Τσέλσι του Αντόνιο Κό-
ντε, επέλεξε ωστόσο την κινεζική περι-
πέτεια και την πρόταση της Σαντόνγκ
Λουνένγκ. Και καλά έκανε, διότι μπορεί
στη Σαουθάμπτον να έπαιρνε καλά λε-
φτά, αλλά τα 17 εκατ. ευρώ το χρόνο,
δεν πρόκειται να τα έβρισκε πουθενά, ε-
νώ έγινε ο 5ος πιο ακριβοπληρωμένος
ποδοσφαιριστής στον κόσμο. Οι δε Κι-
νέζοι πλήρωσαν περίπου 12 εκατ. λίρες
στους «Άγιους».

4. Αχμέντ Μουσά
Ο Νιγηριανός επιθετικός άφησε τον…
πάγο της ΤΣΣΚΑ Μόσχας και μετακόμισε
στη βροχερή Αγγλία και την πρωταθλή-
τρια Λέστερ. Ο Κλαούντιο Ρανιέρι δαπά-
νησε το ποσό των 19 εκατ. ευρώ για να

τον αποκτήσει, ποντάροντας και στο νε-
αρό της ηλικίας του, καθώς είναι μόλις
23 ετών.

5. Χέινριχ Μικιταριάν
Η μεγάλη –μέχρι στιγμής– μεταγραφή
του Ζοσέ Μουρίνιο στη Μάντσεστερ Γι-
ουνάιτεντ. Ο διεθνής Αρμένιος αποκτή-
θηκε από την Μπορούσια Ντόρτμουντ έ-
ναντι 30 εκατ. ευρώ. Ο ικανότατος μέ-
σος είναι 27 ετών και έχει όλα τα φόντα
να γίνει πρωταγωνιστής και στους «κόκ-
κινους διάβολους».

6. Σιμέ Βρεσάλικο
Το πολυεργαλείο από την Κροατία κόστι-
σε 16 εκατ. ευρώ στην Ατλέτικο Μαδρί-
της, ενώ αποτελεί την πιο ακριβή πώληση
στην ιστορία της Σασσουόλο. Σε ηλικία
24 ετών, ο δεξιός φουλ μπακ της εθνικής
Κροατίας θεωρείται σπουδαία επένδυση
για την ομάδα του Ντιέγκο Σιμεόνε.

7. Μισί Μπατσουαΐ
Ο Βέλγος επιθετικός και η ομάδα του
Βελγίου δεν κατάφεραν να δικαιώσουν
τις προσδοκίες που απέρρεαν από το τα-
λέντο τους στο Euro 2016, στα γήπεδα

της Γαλλίας, όμως αυτό δεν εμπόδισε
την Τσέλσι να αγοράσει τον παίκτη με 40
εκατ. ευρώ από τη Μαρσέιγ.

8. Γκρεγκόρζ Κρικόβιακ
Τεράστια μεταγραφική επιτυχία για την
Παρί Σεν Ζερμέν, η οποία αγόρασε με 26
εκατ. ευρώ από τη Σεβίλλη τον Πολωνό
άσο, προσθέτοντας στη μηχανή της έναν
σπάνιο εγκεφαλικό παίκτη. 

9. Νολίτο
Ο Ισπανός επιθετικός της Θέλτα βρισκό-
ταν στο στόχαστρο της Μπαρτσελόνα,
αλλά κατέληξε με 16,5 εκατ. ευρώ στη
Μάντσεστερ Σίτι. Θα μπορούσε να πει
κανείς ότι ο Πεπ Γκουαρδιόλα άρπαξε το
πουλέν του Λουίς Ενρίκε μέσα από τα
χέρια του.

10. Σαντιό Μανέ
Ο Γιούργκεν Κλοπ δεν συνηθίζει να δα-
πανεί πολλά χρήματα για μεταγραφές.
Φαίνεται λοιπόν, πως ο 24χρονος Σενε-
γαλέζος επιθετικός της Σαουθάμπτον ά-
ρεσε πολύ στον Γερμανό τεχνικό της Λί-
βερπουλ, ο οποίος έδωσε 36 εκατ. ευρώ
για να τον αποκτήσει.

11. Μπριλ Εμπολό
Η Βασιλεία βρίσκει παίκτες τσάμπα, τους
αναδεικνύει και τους… μοσχοπουλά. Ο
Εμπολό παραχωρήθηκε έναντι 22 εκατ.
ευρώ στη γερμανική Σάλκε.

12. Αλβάρο Μοράτα
Μεταγραφή με ρήτρα επιστροφής… Ο Ι-
σπανός έπαιξε για δύο χρόνια στη Γιου-
βέντους, η Ρεάλ εκτίμησε ότι εξελίχθη-
κε, πλήρωσε τα 30 εκατ. που προβλεπό-
ταν για την επαναγορά του και τον ενέ-
ταξε εκ νέου στο δυναμικό της.

13. Νίκολας Γκαϊτάν
Αποκτήθηκε πέρυσι από τη Μάντσεστερ
Γιουνάιτεντ, αλλά τελικά η μεταγραφή
του ακυρώθηκε, για να πάρει μεταγρα-
φή φέτος στην Ατλέτικο Μαδρίτης, η ο-
ποία κατέβαλε στην Μπενφίκα το ποσό
των 25 εκατ. ευρώ.

14. Μιραλέμ Πιάνιτς
Μεγάλο αστέρι και μεγάλη μεταγραφή
από μία ανταγωνίστρια ομάδα. Η Γιου-
βέντους «άρπαξε» από τη Ρόμα τον ε-
γκεφαλικό μέσο, καταβάλλοντας το πο-
σό των 38 εκατ. ευρώ.

15. Ερίκ Μπέιλι
Μία ακόμη μεγάλη κίνηση της Μάντσε-
στερ Γιουνάιτεντ, η οποία αγόρασε τον
Ιβοριανό στόπερ της Βιγιαρεάλ έναντι
38 εκατ. ευρώ.

16. Ιλκάι Γκούντογκαν
Ο Γερμανός άσος μετακινήθηκε από την
Μπορούσια Ντόρτμουντ στη Μάντσε-
στερ Σίτι έναντι 28 εκατ. ευρώ.

17.Γκράνιτ Σακά
Ο Αρσέν Βενγκέρ δεν ανοίγει εύκολα
το… πορτοφόλι. Στην περίπτωση αυτή ό-
μως, έδωσε 45 εκατ. ευρώ στην Γκλά-
ντμπαχ και ενέταξε στο δυναμικό της Άρ-
σεναλ το νέο αστέρι του ευρωπαϊκού πο-
δοσφαίρου.

18. Κέβιν Βόλαντ
Η Χονφενχάιμ κατάφερε να πουλήσει α-
κριβά τον ποδοσφαιριστή στην Μπάγερ
Λεβερκούζεν, βάζοντας στο ταμείο της
20 εκατ. ευρώ.

19. Ρενάτο Σάντσες
Πρωταθλητής Ευρώπης πλέον, ο εντυ-
πωσιακός Πορτογάλος παίκτης παρα-
χωρήθηκε από την Μπενφίκα στην Μπά-
γερν Μονάχου έναντι 35 εκατ. ευρώ.

20. Ματς Χούμελς
Φλέρταρε με Αγγλία, αλλά κατέληξε στη…
Βαυαρία. Ο διεθνής Γερμανός στόπερ με-
τακινήθηκε από την Μπορ. Ντόρτμουντ
στην Μπάγερν Μον. έναντι 38 εκατ. ευρώ.
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Οι 20 ακριβότερες
μεταγραφές στο
φετινό παζάρι
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Στις αναπτυγμένες χώρες, η
αύξηση του προσδόκιμου επι-
βίωσης έφερε στο προσκήνιο
την άνοια (α στερητικό + νους),
με πιο συχνή μορφή τη νόσο
Alzheimer, σαν ένα μείζον ια-
τρικό, κοινωνικό και οικονομο-
τεχνικό πρόβλημα. 

Γράφει η νευρολόγος-ψυχίατρος,
Παρασκευή Σακκά(*)

Σ
την Ευρώπη τα άτομα με ά-
νοια είναι σήμερα 10 εκα-
τομμύρια, στην Ελλάδα
200.000 και παγκοσμίως
44 εκατομμύρια, και αναμέ-

νεται να φτάσουν τα 135 εκατομμύρια
μέχρι το 2050. Στην Ευρωπαϊκή Ένω-
ση η νόσος Alzheimer απορροφά αυτή
τη στιγμή το 25% του συνόλου των δα-
πανών για την υγεία. Το ετήσιο κόστος
της Άνοιας στην Ελλάδα υπολογίζεται
σε 3 έως 6 δισ. ευρώ.   

Η νόσος Alzheimer χαρακτηρίζεται
από την εναπόθεση στον εγκέφαλο δύο
παθολογικών πρωτεϊνών, του β-αμυ-
λοειδούς και της πρωτεΐνης «τ», που
προκαλούν εκφύλιση των νευρώνων
του. Τα συμπτώματά της είναι: διαταρα-
χές μνήμης, διαταραχές λόγου, απώ-
λεια προσανατολισμού στον χώρο και
χρόνο και έκπτωση καθημερινής λει-
τουργικότητας. Επίσης υπάρχουν και
ψυχιατρικά συμπτώματα όπως απά-
θεια, κατάθλιψη, επιθετικότητα, ευερε-
θιστότητα, αρνητισμός, παραλήρημα
και ψευδαισθήσεις.

Από την έναρξη των συμπτωμάτων
μέχρι τα τελικά στάδια της νόσου, με-
σολαβούν κατά μέσο όρο 10 χρόνια. 

Οι αιτίες 
Οι αιτίες της νόσου Alzheimer δεν εί-
ναι συνολικά γνωστές.  Οι σημαντικό-
τεροι παράγοντες κινδύνου που έχουν
διαπιστωθεί είναι η γενετική προδιά-
θεση και η αύξηση της ηλικίας, παρά-
γοντες μη τροποποιήσιμοι. Η αυστηρά
κληρονομική μορφή της νόσου είναι
σπάνια, αφορά σε λιγότερο από 1% του
συνόλου των πασχόντων και εμφανί-
ζεται σε ηλικίες κάτω των 65 ετών. Αλ-
λά και η  σποραδική μορφή της νόσου
Alzheimer που εμφανίζεται μετά τα 65
έτη έχει μικρή κληρονομική επιβάρυν-
ση. Συνολικά ο κίνδυνος νόσησης των
πρώτου βαθμού συγγενών των ατόμων
με νόσο Alzheimer είναι 3-4 φορές με-
γαλύτερος από τα άτομα χωρίς οικογε-
νειακό ιστορικό.  Γι’ αυτό όλοι καλού-
μαστε να τροποποιήσουμε τον τρόπο
ζωής μας  για να μειώσουμε τις πιθα-
νότητες εκδήλωσης της νόσου.

Οι τροποποιήσιμοι παράγοντες κιν-

δύνου για νόσο Alzheimer είναι οι αγ-
γειακοί παράγοντες (διαβήτης, υπέρτα-
ση, δυσλιπιδαιμία), το κάπνισμα, οι
κακώσεις της κεφαλής, η κατάθλιψη
και διατροφικοί παράγοντες (η Μεσο-
γειακή Δίαιτα βοηθά στην πρόληψη).
Πρόσφατες μελέτες μας δείχνουν ότι ο
διαβήτης, η υπέρταση, η δυσλιπιδαι-
μία, και η παχυσαρκία στη μέση ηλικία
πιθανώς να αυξάνουν τον κίνδυνο α-
νάπτυξης  νόσου Alzheimer μερικές
δεκαετίες αργότερα. Αντιθέτως, άν-
θρωποι με πολλά χρόνια εκπαίδευσης,
απαιτητικά επαγγέλματα και περισσό-
τερες δραστηριότητες ελεύθερου χρό-
νου (συμπεριλαμβανομένων πνευμα-
τικών, κοινωνικών, αλλά και φυσικών-
σωματικών δραστηριοτήτων) έχουν
μικρότερες πιθανότητες ανάπτυξης νό-
σου Alzheimer.  

Σημαντική πρόοδος… 
Τα τελευταία χρόνια έχουν σημειωθεί
σημαντικές πρόοδοι στη διάγνωση και
στη θεραπεία της νόσου Alzheimer και

των άλλων μορφών άνοιας. Η διάγνω-
ση σε πρώιμα στάδια είναι εφικτή με
προηγμένες απεικονιστικές και άλλες
μεθόδους (τομογραφία εκπομπής ποζι-
τρονίων, ογκομετρική μαγνητική, δεί-

υγιαίνετε
• Τραγικές οι ελλείψεις στην Ελλάδα σε υπηρεσίες και δομές,
τόσο για τα άτομα με άνοια όσο και για τις οικογένειές τους

Η σύγχρονη επιδημία 
που λέγεται Alzheimer

κτες στο εγκεφαλονωτιαίο υγρό, γενετι-
κός έλεγχος, νευροψυχολογικές δοκι-
μασίες), ώστε να εφαρμόζονται  παρεμ-
βάσεις φαρμακευτικές ή μη. Επίσης
χρησιμοποιούμε φάρμακα που αποτε-
λούν συμπτωματικές θεραπείες, διατη-
ρούν τη λειτουργικότητα και την ποιό-
τητα ζωής ασθενών και φροντιστών. Οι
οργανώσεις Alzheimer παίζουν σημα-
ντικό ρόλο στη συνολική διαχείριση της
νόσου, παγκοσμίως και στη χώρα μας. 

Το «αόρατο» κόστος της νόσου
Alzheimer αφορά στην ψυχολογική ε-
πιβάρυνση των  φροντιστών που συχνά
μεταφράζεται σε σωματικά συμπτώματα
και αυξημένη χρήση υπηρεσιών υγεί-
ας, αυξημένη χρήση φαρμάκων και  α-
πώλεια της παραγωγικότητας.

Η αναγνώριση και η ανακούφιση
του φορτίου των φροντιστών αποτελεί
αναπόσπαστο τμήμα της αποτελεσμα-
τικής αντιμετώπισης της νόσου.  Στην
Ελλάδα, είναι τραγικές οι ελλείψεις σε
υπηρεσίες και δομές τόσο για τα άτομα
με άνοια, όσο και για τις οικογένειές
τους. Αυτό καθιστά επιτακτική την α-
νάγκη υλοποίησης του Εθνικού Σχεδί-
ου Δράσης για την άνοια και τη νόσο
Alzheimer. Το Εθνικό Σχέδιο Δράσης
για την άνοια έχει ήδη εγκριθεί  από
την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων
της Βουλής. Το σημερινό Υπουργείο Υ-
γείας έχει τη βούληση να προχωρήσει
στην εφαρμογή  του Εθνικού Σχεδίου
Δράσης,  το οποίο  μεταξύ άλλων προ-
βλέπει την αναγνώριση της άνοιας ως
αναπηρία και τη θεσμοθέτηση οικονο-
μικών βοηθημάτων για τα άτομα με ά-
νοια και τους φροντιστές τους. 

ΣΗΜ: Η κα Παρασκευή Σακκά είναι
νευρολόγος-ψυχίατρος, πρόεδρος Ε-
ταιρείας Νόσου Alzheimer και Συνα-
φών Διαταραχών Αθηνών, διευθύντρια
Τμήματος Νευροεκφυλιστικών Παθή-
σεων Εγκεφάλου - Ιατρείου Μνήμης
νοσοκομείο «ΥΓΕΙΑ», πρόεδρος του Ε-
θνικού Παρατηρητηρίου για την Άνοια
και τη νόσο Alzheimer

Στήριγμα…
Η Εταιρεία Νόσου Alzheimer και
Συναφών Διαταραχών Αθηνών

(www.alzheimerathens.gr) είναι μη
κερδοσκοπικός οργανισμός με σκο-
πό την ενημέρωση και την ευαισθη-
τοποίηση του κοινού, την υποστήρι-
ξη των ασθενών και των οικογενει-

ών τους, την  κινητοποίηση των
κοινωνικών φορέων για την υπε-
ράσπιση των δικαιωμάτων και την
προαγωγή της ποιότητας ζωής των
ασθενών και των φροντιστών τους.

Η Εταιρεία Νόσου Alzheimer και
Συναφών Διαταραχών Αθηνών λει-
τουργεί 4 Κέντρα Ημερήσιας φρο-

ντίδας και μια υπηρεσία 
Φροντίδας στο Σπίτι για 
τα άτομα με άνοια και 
τους φροντιστές τους. 
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Inside
SToRIES media

Μ
έρα με τη μέρα εξανεμίζονται οι
ελπίδες για να ομαλοποιηθεί
σταδιακά η λειτουργία του

MEGA, να πληρωθούν οι εργαζόμενοι
και να σταματήσουν οι στάσεις εργασίας.
Κι αυτό γιατί οι τράπεζες δεν έχουν πει-
στεί ότι οι προτάσεις των μετόχων μπο-
ρούν να υλοποιηθούν. 

Στην τελευταία live εκπομπή της σε-
ζόν στις 14/7 (σ.σ. την Παρασκευή είχε
στάση εργασίας 6π.μ.-10π.μ.), ο Μανώ-
λης Καψής έκανε τηλεφωνική παρέμ-
βαση στο «Κοινωνία ώρα Mega», επιρ-
ρίπτοντας ευθύνες στις τράπεζες για την
κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει το
κανάλι. Αναφέρθηκε στους δεσμευμέ-
νους λογαριασμούς, τονίζοντας πως υ-
πάρχουν μέσα 25 εκατ. ευρώ τα οποία
δεν μπορούν να χρησιμοποιηθούν. 

«Ο διαγωνισμός για τις άδειες γίνεται για
να κλείσει το Mega. Εμείς πάμε πάντα με το
σταυρό. Είναι σκοτεινός ο ρόλος των τραπε-
ζών. Μπλοκάραν τους λογαριασμούς χωρίς
να χρωστάει το Mega. Γιατί κοκκινίζουν τα
δάνεια οι τράπεζες; Το δάνειο δεν εξυπηρε-
τείται γιατί έχουν μπλοκάρει τους λογαρια-
σμούς», τόνισε μεταξύ άλλων ο διευθυ-
ντής ειδήσεων του καναλιού, ξεκαθαρί-
ζοντας πως μέχρι πρότινος ο σταθμός
δεν όφειλε ούτε ένα ευρώ.

Πάντως, τα πράγματα είναι ιδιαίτερα
δυσχερή. Ο φάκελος που κατατέθηκε για
την διεκδίκηση της μίας άδειας είναι ελ-
λιπής (δεν υπήρχε τραπεζική ενημερό-
τητα), οι εργαζόμενοι έχουν απηυδήσει
κάνοντας καθημερινά στάσεις εργασίας
και οι τηλεθεατές μειώνονται, καθώς οι
επαναλήψεις δίνουν και παίρνουν. 

Ακόμα και οι Καμπουράκης, Οικο-
νομέας ξέσπασαν μεσοβδόμαδα με τον

πρώτο να αναφωνεί: «Ας το κλείσουν το
ρημάδι, να ξεμπλέξουμε, να πληρώσουν τις
αποζημιώσεις, να πάνε οι άνθρωποι στις
δουλειές τους, να δουν τι θα κάνουν. Αυτό
που συμβαίνει είναι ντροπή. Είναι ντροπή.
Το λέω εγώ τώρα και ας με διώξουν».

Το δίδυμο των παρουσιαστών ανανέ-
ωσαν το ραντεβού τους με τους τηλεθεα-
τές για τις 29 Αυγούστου, αν όλα πάνε
καλά, όπως είπαν... 

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
Αντωνία 

Μαραγούσια


Μάρκος Σεφερλής και Γιώργος Κα-
πουτζίδης είναι οι υποψήφιοι πα-

ρουσιαστές για το «Τhe Voice 3» που θα έρ-
θει στους δέκτες μας μέσα από τη συχνότη-
τα του Star. 


Νέα σειρά για τον Alpha εν όψει της
νέας σεζόν με τίτλο «Αστέρας Ραχού-

λας». Το πρωτότυπο σενάριο της σειράς υ-
πογράφουν οι Γιώργος Κρητικός και Μά-
κης Πιτταράς και η σκηνοθεσία είναι του
Νίκου Κρητικού.


Το «Rising Star» έρχεται το φθινόπω-
ρο στον ΑΝΤ1 με τον νικητή να κερδί-

ζει ένα πλήρες δισκογραφικό συμβόλαιο με
την εταιρεία Heaven Music αξίας 35.000€
καθώς και το χρηματικό ποσό των
€50.000.


Για ακόμη δύο χρόνια ανανέωσε η
Σταματίνα Τσιμτσιλή το συμβόλαιό

της με το κανάλι της Κάντζας και θα κρατά
συντροφιά στους τηλεθεατές μέσα από το
«Happy Day», που έριξε αυλαία πριν από
μερικές ημέρες. 


Από το Epsilon θα συνεχίσουμε να
βλέπουμε την Τατιάνα Στεφανίδου

και τη νέα σεζόν με την εκπομπή
«TATIANA LIVE». 

Καλά κρατούν οι κόντρες για τον Βερύκιο

ΑΠΙΣΤΕΥΤΗ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ ΚΑΨΗ

«Ο διαγωνισμός γίνεται για
να κλείσει το MEGA»

Λένε μερικοί ότι οι εντάσεις είναι το αλατοπίπερο της ζωής, και φαίνεται πως ο Δήμος
Βερύκιος είναι ένας από αυτούς. Αυτή την εβδομάδα, ο δημοσιογράφος του Alpha
είχε ανοικτά μέτωπα με δύο ανθρώπους της showbiz. Με τον Κρατερό Κατσούλη «ξε-
κατινιάστηκαν» διαδικτυακά μέσω των social media, με αφορμή το υποκοριστικό που
χρησιμοποίησε αναφερόμενος στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας. Μέσα σ’ όλα μπλέ-
χτηκε και η Κατερίνα Καραβάτου, με τον Δ. Βερύκιο να ξεκαθαρίζει πως δεν
την έδιωξε εκείνος από τον Alpha. 
Εξάλλου, όταν η Ντέπυ Γκολεμά γνωστοποίησε πως την απείλησε ο Βερύκιος ότι θα
βγάλει τα τιμολόγια που πληρώθηκε από τον Alpha, ο δημοσιογράφος τής απάντησε
στο Twitter: «Το αμπέλι του Alpha στην Καντζα καλά το είχες τρυγήσει, άσε τα σάπια πε-
ρί τιμολογίων! Άλλωστε ανέτρεξε στα γραπτά σου.. εκεί θα θυμηθείς ποιους λιβάνιζες ε-
κείνη την εποχή των παχέων αγελάδων & θα πάθεις... “ΝιΛα”».
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Συνέντευξη στην 
Αντωνία Μαραγούσια

Ε
ξαφάνιση, έρευνα, έγκλη-
μα... Λέξεις απόλυτα συνυ-
φασμένες με την Αγγελική
Νικολούλη και το «Φως
στο Τούνελ». Μία εκπομπή-

σταθμός στην ελληνική τηλεόραση,
που θα συνεχίσει να προβάλλεται από
τον Αlpha, καθώς η έμπειρη παρου-
σιάστρια ανανέωσε τη συνεργασία της
με το κανάλι για ακόμη μία χρονιά.

Παρ’ ότι υπήρξαν προτάσεις που ί-
σως να ήταν καλύτερες οικονομικά, ε-
κείνη τις αρνήθηκε και εξηγεί για ποιο
λόγο ο Alpha ήταν και πάλι η πρώτη της
επιλογή: «Κάθε επαγγελματίας έχει κατά
καιρούς προτάσεις τις οποίες και ζυγίζει.
Προσωπικά, έμεινα στον Alpha γιατί
μας δένουν τα χρόνια, η εμπιστοσύνη, εί-
ναι οικογενειακό το κλίμα».

Τη ρωτήσαμε για την επόμενη τη-
λεοπτική χρονιά που θα είναι και η

21η σεζόν της εκπομπής και αμέσως
έλαμψε το πρόσωπό της. 

Είδαμε την προσμονή, τη δίψα και
το πάθος στο βλέμμα της. Άλλωστε, αν

δεν είχε μεράκι δεν θα μπορούσε να κάνει
αυτή την ψυχοφθόρα εκπομπή για τόσα
πολλά χρόνια. 

«Μπαίνουμε στον 21ο χρόνο, είναι μία εκ-
πομπή που την ξέρει ο κόσμος, την στηρίζει. Για
να παραμένουμε τόσα χρόνια εκεί, πάει να πει
πως κάτι κάνουμε. Βοηθάμε για να εντοπίσουμε
αγνοούμενους και να εξιχνιάσουμε περιπτώσεις
περίεργες», ανέφερε η Αγγελική Νικολού-
λη, ενώ εν συνεχεία έκανε έναν μίνι απολο-
γισμό της σεζόν που ολοκληρώθηκε με από-
λυτη επιτυχία (σ.σ. μέσος όρος τηλεθέασης
26,2%): «Ήταν μία χρονιά πολύ άγρια, κατα-
πιαστήκαμε με υποθέσεις πολύ δύσκολες που
ούτε καν μπορούσαμε να τις φανταστούμε. Σκη-
νοθετημένα εγκλήματα που φαίνονταν σαν αυ-
τοκτονίες ή τροχαία και ήταν τελικά δολοφονίες.
Πραγματικά, ζήσαμε μία πολύ άγρια σεζόν».

«Κάθε χρόνο και πιο έμπειροι»
Η αλήθεια είναι ότι το «Φως στο Τούνελ» το
παρακολουθούν όλοι με κομμένη την ανά-
σα. Οι εξελίξεις, οι μαρτυ-
ρίες, οι ανατροπές είναι τέ-
τοιες που δεν αφήνουν τους
τηλεθεατές αδιάφορους.
Την κάθε υπόθεση τη ζουν,
είτε γνωρίζουν κάτι γι’ αυ-

τήν, είτε όχι...
Η σεζόν που ολοκληρώθηκε ήταν γεμάτη

από συγκλονιστικές υποθέσεις, όπως παρα-
δέχεται η Αγγελική Νικολούλη: «Ήταν πολ-
λές οι υποθέσεις με τεράστιο ενδιαφέρον και ση-
μαντικές εξελίξεις που μας συγκλόνισαν. Είχαμε
και τη δικαστική εξαίρεση στην ιστορία της Κο-
ζάνης με τον Κωστή Πολύζο. Τώρα εκκρεμούν
και δίκες σε κάποιες εκ των οποίων είμαι κι εγώ
μάρτυρας. Βέβαια, η ιστορία που μας σόκαρε ή-
ταν αυτή της Ελευθερίας Αγραφιώτου. Ελπίζου-
με βέβαια πως θα έχει κάποια νέα εξέλιξη, να
δούμε τι θα γίνει μέχρι το τέλος».

Χαρακτηριστικό του κοινού που παρακο-
λουθεί μανιωδώς την Αγγελική Νικολού-
λη είναι η ανυπομονησία να ξεκινήσει η νέα
σεζόν. Πολλοί ήδη μετρούν αντίστροφα για
την πρεμιέρα της εκπομπής το ερχόμενο
φθινόπωρο. Τι να περιμένει όμως ο κόσμος
από το «Φως στο Τούνελ»; Ο λόγος στην ί-
δια την πρωταγωνίστρια για να γράψει τον
επίλογο: 

«Να περιμένουν το Τούνελ.
Όπως ακριβώς μας ξέρουν, έ-
τσι θα μας δουν. Ανανεωμέ-
νους, με καινούργιες έρευνες.
Κάθε χρόνος μάς προσθέτει α-
κόμα μεγαλύτερη εμπειρία.
Μας γνωρίζουν καλά οι τηλε-
θεατές, σε περιμένει ο άλλος ό-
ταν σε ξέρει, εκτιμά τη δουλειά
που κάνουμε όλοι.

»Θα σε παρακολουθήσει,
με κάποια εξέλιξη που πάντα
έχει να κάνει με την ποιότητα
της δουλειάς σου. Κι αυτό εί-
ναι πολύ σημαντικό για εμάς».

• Η αγαπημένη ρεπόρτερ υπόσχεται στους τηλεθεατές του «Τούνελ»
μία συγκλονιστική 21η χρονιά και απαντά γιατί επέλεξε να μείνει στον
Alpha  

«Ζήσαμε μία πολύ 
άγρια σεζόν»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
Αγγελική

Νικολούλη


«Η ιστορία που μας σόκαρε ήταν
αυτή της Ελευθερίας Αγραφιώ-

του. Ελπίζουμε βέβαια πως θα έχει
κάποια νέα εξέλιξη, να δούμε τι θα

γίνει μέχρι το τέλος»

Ανανέωσε το συμβόλαιό της με τον Alpha και μέσα από
τις στήλες της «Α» υπόσχεται στους τηλεθεατές του
«Τούνελ» μία συγκλονιστική 21η χρονιά. Απαντάει, ε-
πίσης, γιατί επέλεξε να μείνει στο κανάλι της Κάντζας
και ξεχωρίζει τις υποθέσεις που τη σόκαραν. Κυρίες και
κύριοι, η Αγγελική Νικολούλη...
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• ΜΕΤΑΦΕΡΘΗΚΕ ΠΛΕΟΝ ΣΤΟ ΠΑΤΡΙΚΟ ΤΗΣ
ΣΠΙΤΙ ΣΤΗ ΜΥΤΙΛΗΝΗ, ΟΠΟΥ ΘΑ ΖΗΣΕΙ ΜΑΖΙ

ΜΕ ΤΗ ΜΗΤΕΡΑ ΤΗΣ

Γυμνοί στο κρεβάτι 
Αθερίδης και Καρύδη
Ο Θοδωρής Αθερίδης και η Σμαράγδα Καρύδη πιάστη-
καν στα… πράσα από τους φωτογράφους, ενώ βρίσκονταν

γυμνοί στο
κρεβάτι τους.
Το λαμπερό
ζευγάρι της
showbiz πόζα-
ρε για τις ανά-
γκες φωτογρά-
φισης εν όψει
της νέας τους
παράστασης.
Η παράσταση
θα ξεκινήσει
στις 7 Οκτω-
βρίου, τιτλο-
φορείται «Το
ψέμα» κι εκτός

από τους Αθερίδη και Καρύδη θα πρωταγωνιστούν η
Μυρτώ Αλικάκη και ο Κωνσταντινος Κάππας. Τη φωτο-
γραφία-κολάζ, στην οποία απεικονίζονται οι δυο τους να
βρίσκονται γυμνοί στο κρεβάτι σε διάφορες πόζες, πόσταρε
η ίδια η Σμαράγδα Καρύδη στον προσωπικό της λογαρια-
σμό στο Instagram.  T.M.

Topless
στη
Μύκονο
η Μίσα
Μπάρτον
Κάτι το νησί, κάτι
η ζέστη, κάτι η ό-
μορφη ατμόσφαι-
ρα και η Μίσα
Μπάρτον απο-

φάσισε να ποζάρει topless, αναστατώνοντας τους θαυμαστές
της. Η 30χρονη ηθοποιός με βρετανική, ιρλανδική και αμε-
ρικανική υπηκοότητα βρίσκεται στη χώρα μας και ποστάρει
φωτογραφίες από τη Μύκονο. Στην τελευταία της ανάρτηση
είπε να ταράξει τα… λιμνάζοντα νερά, ποζάροντας topless
και λίγο έλειψε να ρίξει το διαδίκτυο. Όπως αναμενόταν, τα
σχόλια και τα λάικ έπεφταν βροχή… T.M.

Η Αννίτα δίχως ίχνος μακιγιάζ
Είναι μία από
τις παρουσιά-
στριες οι οποί-
ες δεν μας έ-
χουν συνηθί-
σει σε φωτο-
γραφίες δίχως
μακιγιάζ. O
λόγος για την
Αννίτα Πά-
νια, η οποία
αυτή τη φορά
πόζαρε τελεί-
ως φυσική και
ομολογουμέ-

νως μας εξέπληξε ευχάριστα. Κι αυτό διότι η παρουσιά-
στρια των εκπομπών «Parole» και «Αννίτα GR» είναι πολύ ό-
μορφη χωρίς να είναι βαμμένη. Μη σας πούμε ότι την προ-
τιμούμε κιόλας αμακιγιάριστη. Τη φωτογραφία πόσταρε στα
social media η άμεση συνεργάτιδα της Αννίτας, η Μαρία
Φραγκάκη, η οποία πόζαρε επίσης χωρίς μακιγιάζ. T.M.

Νέα αρχή για την 
Μίνα Αρναούτη

E
πρεπε να περάσουν σχε-
δόν πέντε μήνες για να κα-
ταφέρει η Μίνα Αρναού-
τη να βγει από το νοσοκο-
μείο «Ευαγγελισμός», μετά

το τραγικό δυστύχημα στο οποίο σκο-
τώθηκε ο Παντελής Παντελίδης. Η
31χρονη κοπέλα μεταφέρθηκε πλέον
στο πατρικό της σπίτι στη Μυτιλήνη,
όπου θα ζήσει μαζί με τη μητέρα της.
Η ψυχολογία της λίγες μόλις ώρες με-
τά την έξοδό της από το νοσοκομείο
έχει ήδη αλλάξει. Μάλιστα, άλλαξε τη
φωτογραφία προφίλ της στα social
media, δείχνοντας πως είναι πολύ
καλύτερα πλέον.

Στη νέα της φωτογραφία στέλνει έ-
να φιλί στον φακό, κάτι που, σε συν-
δυασμό με την πλάκα που κάνει πλέ-
ον στα social media με τους φίλους
της αποδεικνύει πως η ψυχολογία της
έχει αναπτερωθεί από τη στιγμή που
πήρε εξιτήριο.

Πριν από μερικές ημέρες, η ίδια είχε α-
παντήσει «Για ό,τι γίνεται φταίω εγώ κι ο Τσί-
πρας», στην ανάρτηση του Τους ότι οι δυο
τους είχαν σχέση στο παρελθόν, κάνοντας
πλάκα. T.M.
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ΙχνηλΑΤωνΤΑΣ… με την Καίτη Νικολοπούλου

«Τ
ου βίου καθάπερ αγάλματος πά-
ντα τα μέρη καλά είναι δει», έ-
λεγε ο Σωκράτης. Και ο
Σπύρος Γρατσίας έρχεται με
το δεύτερο –δίγλωσσο αυτήν

τη φορά– βιβλίο του «Δίχως Ρίζες/ Rootless
Roots» (εκδόσεις: Global Fleur De Lis) όχι
μόνο να επισφραγίσει τη ρήση του μεγάλου
φιλοσόφου, αλλά να δώσει και φωνή σε 13
αγαλματίδια, προκειμένου να εξωτερικεύσει
το νόημα της εκκωφαντικής σιωπής τους. 
Ο Σπύρος Γρατσίας είναι ένας ευαίσθητος
άνθρωπος, με πένα σκληρή πολλές φορές,
αλλά τόσο μεστή που καταφέρνει να ευαι-
σθητοποιήσει τους αναγνώστες του. Απλώς
ως «ονειρευτής», όπως ο ίδιος αποκαλεί τον
δημιουργό, δίνει την κατεύθυνση που θα α-
κολουθήσουν η δύναμη και η ενέργεια για
έναν καλύτερο κόσμο.

• Κύριε Γρατσία, γιατί οι 13 μαρμάρινοι
πρωταγωνιστές του βιβλίου σας δεν έ-
χουν στόμα και για ποιο λόγο αποφασί-
σατε να τους «δώσετε» φωνή; 
«Ο λόγος για τον οποίο οι 13 μαρμάρινοι πρω-
ταγωνιστές του βιβλίου δεν έχουν στόμα είναι
διότι μ’ αυτόν τον τρόπο “σφραγίστηκε η φωνή”
και άρα η μαρτυρία των όσων συνέβαιναν. Οι
μαρμάρινοι πρωταγωνιστές δεν έπρεπε να μαρ-
τυρήσουν στον κόσμο την αλήθεια, έπρεπε να
παραμείνουν σιωπηλοί και να αποδεχτούν την
πραγματικότητα που επιβλήθηκε από τους δημι-
ουργούς τους. Έτσι, αποφάσισα να τους “δώσω”
φωνή προκειμένου να αποκαλύψουν στον κόσμο
την αλήθεια και να μοιραστούν με αυτόν όλα ό-
σα αντιλαμβάνονταν και κατανοούσαν ανά τους
αιώνες. Μ’ αυτόν τον τρόπο ίσως και να μπορού-
σαν να επηρεάσουν την ανθρωπότητα και ενδε-
χομένως να επαναπροσδιορίσουν την πορεία
της». 

• Στο βιβλίο σας υπάρχει έντονο το στοι-
χείο των αντιθέσεων. Ένας γόνιμος διά-
λογος ανάμεσα στην αλληλεγγύη και τη

βία, τη σκλαβιά και την ελευθερία, τα ό-
νειρα και τους εφιάλτες κ.ά. Τελικά, τι εί-
ναι αυτό που κάνει τους ανθρώπους να
επιλέγουν το καλό και τι το κακό; 
«Η ζωή συνδιαλέγεται συνεχώς με αντιθετικές
έννοιες και αξίες, οι οποίες άλλοτε τροφοδοτούν
η μία την άλλη και άλλοτε η μία υπερισχύει έ-
ναντι της άλλης. Ο άνθρωπος ως μέρος της φύ-
σης και του σύμπαντος αιωρείται πολλές φορές
ανάμεσα στο καλό και στο κακό και τείνει προς
μια κατεύθυνση ανάλογα πάντα και τη χρονική
στιγμή και την κατάσταση στην οποία βρίσκε-
ται. Βρίσκεται μέσα σε μια συνεχή διαπραγμά-
τευση του τι ορίζεται καλό και τι κακό μέσα από
την κοινωνικοποίησή του και την ανάπτυξη των
δραστηριοτήτων του στο κοινωνικό περιβάλλον
στο οποίο βρίσκεται ανά χρονική στιγμή. Η χρο-
νική στιγμή που συνοδεύεται από διαφορετικά

κίνητρα, επιθυμίες και ανάγκες είναι αυτή που
τελικά θα ορίσει την επιλογή του καλού ή του
κακού». 

• Κάθε ιστορία σας συνοδεύεται από α-
σπρόμαυρα σκίτσα, τα οποία έχετε φιλο-
τεχνήσει εσείς. Γιατί αποφασίσατε να βά-
λετε τις λέξεις να «συνδιαλέγονται» με
την εικόνα; 
«Τόσο η “οπτική αναπαράσταση” όσο και ο “λό-
γος” μπορούν να προκαλέσουν νοερές εικόνες
στον αναγνώστη/θεατή, οι οποίες αντανακλούν
τις προσωπικές όψεις απέναντι στο υπό δια-
πραγμάτευση θέμα. Οι λέξεις που έχουν χρησι-
μοποιηθεί για την κάθε εικόνα θα μπορούσαν
να αποτελέσουν δείκτη/οδηγό προσέγγισης της
εκάστοτε θεματικής, χωρίς ωστόσο αυτό να ακυ-
ρώνει την προσωπική αντίληψη και νοερή συμ-

μετοχή στην κάθε ενότητα. Ο διάλογος του λόγου
με την εικόνα καθιστούν και το περιεχόμενο πε-
ρισσότερο ζωντανό, περισσότερο αληθινό κα-
θώς το επισφραγίζουν και ορίζουν τη δική του
ταυτότητα». 

• Το «Δίχως Ρίζες/ Rootless Roots» εί-
ναι μια δίγλωσση έκδοση (στα ελληνικά
και τα αγγλικά). Τι σας οδήγησε σε αυτή
την απόφαση, παρά την οικονομική κρί-
ση; 
«Η ανάγκη έκφρασης και επικοινωνίας των σκέ-
ψεων που κατατίθενται στις “Ρίζες” στο ευρύτερο
κοινό με οδήγησε στο να χρησιμοποιήσω και τις
δύο γλώσσες. Η ελληνική γλώσσα συμβολίζει
για μένα τις ρίζες μου τις ελληνικές, ενώ η αγ-
γλική γλώσσα συμβολίζει την εξάπλωση των ρι-
ζών πέρα από τα εθνικά όρια προς όλο τον κό-
σμο. Όπως οι ρίζες αναπτύσσονται και εξαπλώ-
νονται πέρα από τα προκαθορισμένα τους όρια,
έτσι και ο λόγος αποκτά την ευελιξία εξάπλωσης
μέσα από μια ευρέως κατανοητή γλώσσα προ-
κειμένου να διαδώσει την αλήθεια των Ριζών». 

• Και αυτό το βιβλίο σας, όπως και το
προηγούμενο («Σκιές Αίματος»), έχει έ-
ναν έντονο προβληματισμό, ιδιαίτερα για
το γεγονός ότι η ιστορία επαναλαμβάνε-
ται, πάντα όμως αφήνετε ένα περιθώριο
αισιοδοξίας… Τι είναι αυτό, τελικά, που
μπορεί να βάλει φωτιά στα όνειρά μας; 
«Δεν θα μπορούσε να υπάρξει αισιοδοξία όπως
επίσης δεν θα μπορούσε να υπάρχει και η απαι-
σιοδοξία απέναντι στο μέλλον και στα όνειρα.
Οι αντιθέσεις αυτές τροφοδοτούν ενέργειες οι ο-
ποίες τείνουν είτε προς τη μια είτε προς την άλλη
κατεύθυνση. Με γνώμονα αυτή τη λογική πι-
στεύω ότι “φωτιά στα όνειρα” μπορεί να βάλει η
ίδια ενέργεια που μπορεί να τα “ποτίσει” και να
τα φροντίσει για να καρποφορήσουν. Δεν πρό-
κειται για διαφορετικές δυνάμεις αλλά για την
ίδια δύναμη και ενέργεια, η οποία μπορεί να α-
κολουθήσει την κατεύθυνση που θα της δώσει ο
“ονειρευτής”, δηλαδή, ο δημιουργός». 

• Ο Σπύρος Γρατσίας έρχεται με το δεύτερο –
δίγλωσσο αυτήν τη φορά– βιβλίο του «Δίχως Ρίζες/
Rootless Roots» να δώσει και φωνή σε 13 αγαλματίδια,
προκειμένου να εξωτερικεύσει το νόημα της
εκκωφαντικής σιωπής τους

«Ο άνθρωπος αιωρείται 
ανάμεσα στο καλό και στο κακό…»

Από τον Καναδά 
πίσω στην Ελλάδα…  
Ο Σπύρος Γρατσίας γεννήθηκε και μεγάλωσε στο
Μόντρεαλ του Καναδά από Έλληνες γονείς όπου
και σπούδασε μηχανολόγος μηχανικός. Έχοντας κά-
νει μια μακρά καριέρα στην αεροναυπηγική αποφά-
σισε να επιστρέψει στη χώρα καταγωγής του, την
Ελλάδα, όπου ζει και εργάζεται μέχρι σήμερα σε βιο-
μηχανία καταναλωτικών προϊόντων. Στον ελεύθερο
χρόνο του ασχολείται με τη ζωγραφική και τη μελέ-
τη της ιστορίας. Το «Δίχως Ρίζες» είναι το δεύτερο
βιβλίο του, μετά το πρώτο συγγραφικό έργο του,
«Σκιές Αίματος».


«Η ελληνική γλώσσα συμβολίζει για μένα τις ρίζες
μου τις ελληνικές, ενώ η αγγλική γλώσσα συμβο-

λίζει την εξάπλωση των ριζών πέρα από τα εθνικά όρια
προς όλο τον κόσμο»
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